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Αθήνα, σήµερα στις 22 Ιουλίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
18.07' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α' σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ' Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εποπτεία ιδιωτι-
κής ασφάλισης, σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφά-
λισης ζωής, οργανισµοί αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας
και άλλες διατάξεις αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµι-
κών».

Στην πρωινή συνεδρίαση συζητήθηκε και ψηφίστηκε το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής.

Στην απογευµατινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα και
η τροπολογία του νοµοσχεδίου ως µια ενότητα.

Το λόγο έχει η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας κ. Αφροδίτη Πα-
παθανάση.

ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµεθα στη συζήτηση των άρθρων του συγκεκριµένου νο-
µοσχεδίου. Θα ήθελα να ξεκινήσω από τα άρθρα 24 και 27 για τα
οποία έγινε πολύς λόγος στη συζήτηση επί της αρχής.

Υπήρξαν εντάσεις στην Αίθουσα όσον αφορά αυτές τις δύο
ρυθµίσεις. Πριν ξεκινήσουµε, πρέπει να πούµε για ποια χρέη µι-
λάµε. Όπως είπε και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος Χρήστος
Παπουτσής, πρέπει να δούµε ποιο είναι το κόστος διευθέτησης
αυτών των χρεών για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Πρέπει να
δούµε τι δεν λειτούργησε τα προηγούµενα χρόνια και φτάσαµε
σ’ αυτή την κατάσταση.

Βλέπουµε ότι από το 1997 µέχρι σήµερα επαναλαµβάνεται η
ίδια κατάσταση, όλη αυτή η στρέβλωση. Ουσιαστικά πρέπει να
συζητήσουµε και να συµφωνήσουµε σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι
πρέπει να πάµε σε µια εξυγίανση του συστήµατος.

Ξεκινώντας από το άρθρο 24 πρέπει να πούµε ότι η έλλειψη
νοµικής βάσης, δηλαδή ότι δεν υπήρξε τα προηγούµενα χρόνια
το προεδρικό διάταγµα που θα προέβλεπε τι συµβαίνει µε τα ορ-
θοπεδικά υλικά έχει δηµιουργήσει όλη αυτή τη στρέβλωση στο
θέµα των κοστολογήσεων που αφορούν τα ασφαλιστικά ταµεία
και µάλιστα του ΟΠΑ∆. Με το άρθρο 24 καλούµαστε να διορθώ-
σουµε αυτή τη στρέβλωση.

Όσον αφορά στο άρθρο 27, ερχόµαστε να καλύψουµε τις

οφειλές από το 2005, από την εποµένη δηλαδή της ρύθµισης της
Νέας ∆ηµοκρατίας, µέχρι τις 30-12-2009.

Οι οφειλές των ετών 2007 και 2008 µέχρι 200.000 ευρώ ανά
προµηθευτή εξοφλούνται µε µετρητά και αυτό γίνεται για να βοη-
θηθούν οι µικρές επιχειρήσεις.

∆εύτερον, εξοφλούνται µε οµόλογα οι λοιπές υποχρεώσεις
του 2007 και του 2008 ύψους 1.100.000.000 ευρώ και 2.000.000.000
ευρώ αντίστοιχα καθώς και όλες οι υποχρεώσεις του 2009 ύψους
περίπου 2.000.000.000 ευρώ και αυτό γίνεται µε οµόλογα του ελ-
ληνικού δηµοσίου.

Τι ρυθµίζουµε εδώ ακριβώς και πώς γίνεται η διαδικασία; Γί-
νεται µία γενική ρύθµιση και όχι κάθε πληρωµή ξεχωριστά. ∆εν
ρυθµίζουµε την κάθε πληρωµή. Υπάρχει το γενικό πλαίσιο που
βάζει τους κανόνες της ρύθµισης, αλλά είναι αυτονόητο ότι στην
ώρα της πληρωµής, της ρύθµισης του κάθε τιµολογίου, θα υπάρ-
ξει ο έλεγχος των παρέδρων και του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Ό,τι
αισχροκέρδεια και ό,τι υπερτιµολόγηση υπάρχει, όπως έχει ει-
πωθεί και από την κυρία Υπουργό, βρίσκεται κάτω από το συ-
ντονισµένο έλεγχο του Σ∆ΟΕ.

Ας περάσουµε τώρα στα άρθρα 1 έως 29 του νοµοσχεδίου.
Στο Κεφάλαιο Α' και συγκεκριµένα στο άρθρο 1 καταργείται η

Εποπτική Αρχή, η ΕΠΕΙΑ και όλες οι αρµοδιότητές αυτής µετα-
φέρονται στην Τράπεζα της Ελλάδος, µε την πρόβλεψη ότι η αρ-
µοδιότητα αυτή θα ασκείται µε πράξη του διοικητή ή
εξουσιοδοτηµένου από αυτόν οργάνου.

Ρυθµίζονται ακόµη τα θέµατα του προσωπικού και της περι-
ουσίας της καταργούµενης αρχής.

Η διαδικασία αυτή γίνεται, πρώτον, για τον καλύτερο συντο-
νισµό της διαδικασίας της εποπτείας τραπεζών και ασφαλιστι-
κών εταιρειών λόγω του ενιαίου διοικητικού κέντρου και,
δεύτερον, για την αποτελεσµατικότερη αντιµετώπιση του συ-
στηµικού κινδύνου στο βαθµό που υπάρχει διάχυση πληροφό-
ρησης µεταξύ οργάνων εποπτείας και τραπεζών και οργάνων
ασφαλιστικών εταιρειών.

Στο άρθρο 2 και µε τις προσθήκες και αναδιατυπώσεις που κα-
τέθεσε ο κύριος Υπουργός, βελτιώνεται κατά πολύ η όλη ρύθ-
µιση, η οποία προβλέπει τη διευθέτηση εκκρεµών υποθέσεων,
που έχουν προκύψει από την πρόσφατη ανάκληση λειτουργίας
των ασφαλιστικών εταιρειών. Με το άρθρο αυτό προβλέπεται η
κατάργηση διατάξεων που πέρασε η προηγούµενη κυβέρνηση
µε σχετικό νόµο, διατάξεις οι οποίες κρίθηκαν µερικώς ότι αντι-
βαίνουν στην κοινοτική νοµοθεσία σε ό,τι αφορά τις κρατικές ενι-
σχύσεις.

Ο καθορισµός συγκεκριµένης διαδικασίας µετάβασης του
χαρτοφυλακίου εν ζωή σε ανάδοχο ασφαλιστική εταιρεία ή κοι-
νοπραξία ασφαλιστικών εταιρειών, περιλαµβάνει κίνητρα για την
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επίτευξη ή µεταβίβαση του κεφαλαίου.
Προβλέπεται επίσης, διαδικασία µε µεγάλη λεπτοµέρεια στον

τρόπο µεταβίβασης ή εκκαθάρισης του χαρτοφυλακίου ζωής, η
οποία δεν είναι υποχρεωτική για τους ασφαλισµένους.

Επίσης, ορίζεται συγκεκριµένο διάστηµα για την ολοκλήρωση
της µεταβίβασης σε ανάδοχο εταιρεία των υπό εκκρεµότητα χαρ-
τοφυλακίων ζωής. Σε διαφορετική περίπτωση, τα χαρτοφυλάκια
ζωής τίθενται σε ασφαλιστική εκκαθάριση.

Τέλος, περιλαµβάνεται ιδιαίτερη πρόνοια για την αντιµετώπιση
σοβαρών περιστατικών υγείας όσων δικαιούχων νοσοκοµειακών
προγραµµάτων δεν είναι ασφαλισµένοι σε κάποιο φορέα κοινω-
νικής ασφάλισης, παρέχοντας δωρεάν και άµεσα κρατική υγειο-
νοµική περίθαλψη µέχρι την ολοκλήρωση της µεταβίβασης του
χαρτοφυλακίου ή το χρόνο λήξης του συµβολαίου τους.

Με τις διατάξεις του Κεφαλαίου Β' συνίσταται το εγγυητικό κε-
φάλαιο ζωής ιδιωτικής ασφάλισης. Οι ρυθµίσεις που καλούµα-
στε να θεσπίσουµε αφορούν τα κρατικά εγγυητικά κεφάλαια, τα
οποία θα καλύπτουν ορισµένες από τις υποχρεώσεις των αφε-
ρέγγυων ασφαλιστικών εταιρειών προς τους ασφαλισµένους.

Το πρώτο κοµµάτι των ρυθµίσεων είναι η σύσταση του εγγυη-
τικού κεφαλαίου. Σύµφωνα µε το άρθρο 7, η κάλυψη του εγγυη-
τικού κεφαλαίου καλύπτει όλους τους κλάδους και ισούται µε το
100% κάθε ασφαλιστικής αποζηµίωσης και µέχρι το ύψος των
30.000 ευρώ ανά ασφαλισµένο. Υπάρχει και ειδική πρόβλεψη που
παρέχεται σε περιπτώσεις αποζηµιώσεων θανάτου και µόνιµης
ολικής αναπηρίας, για τις οποίες η κάλυψη παρέχεται µέχρι το
ποσό των 60.000 ευρώ ανά ασφαλισµένο.

Στο άρθρο 9 πρωταρχικός σκοπός του νοµοσχεδίου είναι η
διατήρηση και µεταβίβαση µέρους ή συνόλου του χαρτοφυλα-
κίου των ασφαλιστηρίων συµβολαίων σε ανάδοχη εταιρεία και
εφόσον κάτι τέτοιο δεν επιτευχθεί, προβλέπεται η λύση των συµ-
βολαίων και η καταβολή χρηµατικού ποσού έναντι της αξίας των
συµβολαίων και των εκκρεµών ζηµιών της.

Στο άρθρο 10 προσδιορίζεται ο τρόπος χρηµατοδότησης.
Αφορά µια ακόµα σηµαντική παράµετρο για το σχεδιασµό του
εγγυητικού κεφαλαίου και θα πρέπει να ληφθεί πάρα πολύ σο-
βαρά υπ’ όψιν.

Ο πρώτος τρόπος χρηµατοδότησης είναι µε τακτική εισφορά
που ισούται µε το 1,5% της αξίας κάθε συµβολαίου, το οποίο µοι-
ράζεται στο 0,75% στις ασφαλιστικές εταιρείες και 0,75% στους
ασφαλιζόµενους. Ο δεύτερος τρόπος είναι η σύναψη δανείων,
εκχώρηση ή ενεχυρίαση ληξιπρόθεσµων απαιτήσεων ή µελλο-
ντικών εισφορών σε ασφάλεια δανείου. ∆ηλαδή, εάν τα κεφάλαια
δεν επαρκούν, µπορεί να γίνει δανεισµός για το υπερβάλλον
ποσό και το δάνειο µπορεί να αποπληρωθεί από τις εισφορές
που προέρχονται από τα µέλη-ασφαλιστές στα επόµενα χρόνια.

Στα άρθρα 11 και 12 αναφέρεται ότι η διοίκηση και διαχείριση
ασκείται από τη Συνέλευση των µελών και από τη διαχειριστική
επιτροπή, η οποία εκλέγεται από τη συνέλευση των µελών.

Τα άρθρα του Κεφαλαίου Γ' περιλαµβάνουν διατάξεις που
ρυθµίζουν θέµατα εποπτείας, εγγραφής και διοικητικών κυρώ-
σεων για τους οργανισµούς πιστοληπτικής αξιολόγησης που
δραστηριοποιούνται στη χώρα µας.

Στο άρθρο 15 η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ορίζεται ως η αρ-
µόδια αρχή εφαρµογής του εποπτικού πλαισίου, που διέπει τους
οργανισµούς πιστοληπτικής αξιολόγησης.

Τέλος, στο Κεφάλαιο ∆' του σχεδίου νόµου προβλέπονται στο
άρθρο 20 η σύσταση του Συµβουλίου Συστηµικής Ευστάθειας, η
θεσµοθέτηση του οποίου φαίνεται επιτακτική και είναι καθορι-
στικής σηµασίας, δεδοµένης της ανάγκης που έχει προκύψει από
την παγκόσµια χρηµατοπιστωτική κρίση για την αντιµετώπιση κιν-
δύνων συστηµικής φύσεως και τον περιορισµό των ασταθειών
που δύναται να προκαλέσει στο χρηµατοπιστωτικό σύστηµα της
χώρας.

Στο άρθρο 21 περιλαµβάνεται διάταξη για την ακριβέστερη
αποτίµηση για τα µη παράγωγα χρηµατοοικονοµικά µέσα ασφα-
λιστικών επιχειρήσεων, η οποία είναι σύµφωνη µε την κοινοτική
οδηγία 78860 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, καθώς και την προ-
τεινόµενη διάταξη, βάσει της οποίας επιδιώκεται η αντιµετώπιση
των προβληµάτων λόγω της µείωσης της αξίας των οµολόγων
του ελληνικού δηµοσίου, που δηµιούργησε η πρόσφατη γενι-

κευµένη χρηµατοπιστωτική κρίση.
Είναι ιδιαίτερα σηµαντική η παράταση που δίνεται στις πυρό-

πληκτες περιοχές στο άρθρο 21.
Στο άρθρο 22 επανακαθορίζονται τα προγράµµατα ειδίκευσης

και κατάρτισης ανέργων επιχειρήσεων που έκλεισαν, όπως η
«SOFTEX» και η «ΑΓΝΟ».

Το άρθρο 23 αφορά την υγειονοµική περίθαλψη των υπαλλή-
λων της Επιτροπής Ολυµπίων και Κληροδοτηµάτων και δίνει
λύση στο πρόβληµα που αντιµετωπίζουν όσον αφορά στην εξεύ-
ρεση συµβεβληµένων γιατρών και νοσοκοµείων, γιατί έχουν απο-
µείνει πολλοί λίγοι εργαζόµενοι.

Στο άρθρο 24 θα πρέπει να γίνει µια αναφορά στην παρά-
γραφο 5α'που νοµίζω ότι θα πρέπει να τη δει ο κύριος Υπουργός.

Θεωρώ ότι στο άρθρο 25 έχουµε µία σηµαντική ρύθµιση, που
αφορά την ανακούφιση των δανειοληπτών του δηµοσίου που
προβλέπεται µε τις διευκολύνσεις για στεγαστικά δάνεια που
δίνει το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων, αυξάνοντας τη
διάρκεια των δανείων αυτών στα σαράντα χρόνια.

Καλούµαστε και καλούµε την ελληνική Βουλή να ψηφίσει το
νοµοσχέδιο αυτό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Παπαθανάση.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μάριος
Σαλµάς.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα πει το πρωί στην επί της

αρχής εισήγησή µου ότι θα τοποθετηθώ το απόγευµα για το
άρθρο 27 που αφορά τη ρύθµιση των χρεών των νοσοκοµείων
και τη νοµιµοποίηση των δαπανών που έγιναν για προµήθειες των
νοσοκοµείων. Πρέπει να σας πω ότι αυτή η συζήτηση γίνεται
µέσα σε µία αυστηρή κριτική της τρόικα, όπου στην ενδιάµεση
έκθεση, που υπέβαλε πριν από λίγες ηµέρες, αναφέρει: «Στον
τοµέα της υγείας οι υποχρεώσεις έχουν αυξηθεί σε περίπου 840
εκατοµµύρια ευρώ» –µιλά για το πρώτο πεντάµηνο του 2010, εάν
βάλετε δηλαδή και τον έκτο µήνα ξεπερνά το 1 δισεκατοµµύριο-
«και ο σχεδιασµός είναι να µειωθούν κατά τους επόµενους τέσ-
σερις-έξι µήνες. Αυτά είναι καθοριστικής σηµασίας, έτσι ώστε να
µην προκληθεί συσσώρευση χρεών, ένα πρόβληµα που έχει συµ-
βεί και στο παρελθόν. Ένας µηχανισµός ελέγχου για τις καθυ-
στερούµενες οφειλές βρίσκεται σε εξέλιξη, αλλά αυτός ακόµη
δεν έχει εφαρµοστεί».

Την ώρα, λοιπόν, που τα χρέη των νοσοκοµείων είναι βόµβα
στα δηµοσιονοµικά της χώρας, η Κυβέρνηση έρχεται να ρυθµίσει
τα χρέη µέχρι 31/12/2009. Πράγµατι, τα χρέη που ρυθµίζει, είναι,
από τα 5,6 δισεκατοµµύρια, τα 5 δισεκατοµµύρια που παρήχθη-
σαν την προηγούµενη περίοδο της πενταετίας και 600 εκατοµ-
µύρια του τελευταίου τριµήνου του 2009.

Τα χρέη που παρέλαβε, που τακτοποίησε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση ήταν 2,5 δισεκατοµµύρια και παρέδωσε 6,2 δισεκατοµ-
µύρια. ∆ηλαδή, στην πενταετία καθαρά χρέη, υποχρεώσεις των
νοσοκοµείων, παρήγαγε η προηγούµενη κυβέρνηση 3,7 δισεκα-
τοµµύρια σε πεντέµισι χρόνια. Απ’ αυτά, τα 2,7 είναι χρέη των
ασφαλιστικών ταµείων προς τα νοσοκοµεία. ∆ηλαδή, ουσιαστικά
1 δισεκατοµµύριο ευρώ χρέη ή καθαρές υποχρεώσεις δηµιούρ-
γησε στα νοσοκοµεία.

Νοµιµοποιεί η παρούσα διάταξη και τις προµήθειες που έγι-
ναν τα προηγούµενα χρόνια. Πώς γίνονταν οι προµήθειες τα
προηγούµενα χρόνια και µέχρι τον Αύγουστο του 2009, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι; Γίνονταν µε κατάχρηση της παραγράφου
2 του άρθρου 7 του ν.2955/2001 του Αλέκου Παπαδόπουλου,
όπου έλεγε ότι µε κοινές υπουργικές αποφάσεις µπορεί να κα-
θορίζονται οι ανώτατες τιµές για µερικά προϊόντα και µε απευ-
θείας αναθέσεις. Εκεί, λοιπόν, µε αποφάσεις εντάχθησαν πάρα
πολλά προϊόντα, σχεδόν η πλειοψηφία, και µέχρι τον Αύγουστο
του 2009 από τις διοικήσεις των νοσοκοµείων µπορεί και να γι-
νόταν κατάχρηση αυτών των διατάξεων. Και αυτό είναι θέµα που
το ερευνά ο εισαγγελέας του Αρείου Πάγου.

Να δούµε τι συνέβη από τις εκλογές και µετά ή µάλλον από
τις 7 Αυγούστου, που θα σας αναφέρω µέχρι σήµερα, πώς έγιναν
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οι προµήθειες. Από τις 7 Αυγούστου, δηλαδή ουσιαστικά µόλις
δηµοσιεύθηκε ο ν.3785 που θα σας πω στη συνέχεια, σχεδόν απ’
όταν ανέλαβε η νέα Κυβέρνηση, όλες οι προµήθειες των νοσο-
κοµείων γίνονται παράνοµα -είναι σοβαρή η κουβέντα που λέω
ως εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- ενώ τα προη-
γούµενα χρόνια γίνονταν στα όρια της νοµιµότητας, διότι υπήρχε
κατάχρηση του νόµου που σας είπα.

Στις 7 Αυγούστου, όµως, µε το ν.3784 και µε το άρθρο 37 κα-
ταργείται ρητά στο ν.2955/2001 η παράγραφος 2 του άρθρου 7.
∆ηλαδή, πλέον αυτόµατα καταργούνται και τα ΦΕΚ ανωτάτων
τιµών. Καταργείται και αυτή η διαδικασία και πλέον δεν υπάρχει
ο νόµος µε τον οποίο θα γίνεται κατάχρηση. ∆ηλαδή, δεν µπο-
ρούν από τις 4 Οκτωβρίου οι διοικήσεις των νοσοκοµείων να προ-
µηθεύονται µε ανώτατες τιµές, δεν υπάρχουν τα ΦΕΚ, δεν
υπάρχει το νοµικό πλαίσιο. Τι υπάρχει; Υπάρχει το νοµικό πλαίσιο
της Επιτροπής Προµηθειών. ∆ηλαδή, τα νοσοκοµεία µπορούσαν
µόνο να προµηθεύονται µε την Επιτροπή Προµηθειών, που όµως
µέχρι τις 17 Μαρτίου η ηγεσία του Υπουργείου Υγείας ακύρωσε
το διοικητικό συµβούλιο και δεν λειτουργούσε.

Πώς θα κάνουν, λοιπόν, τις προµήθειες οι διοικητές των νο-
σοκοµείων από τις 9 Οκτωβρίου, όταν µε εγκύκλιο που στέλνει η
ίδια η Υπουργός για πρώτη φορά –ουδέποτε τα τελευταία χρό-
νια Υπουργός έδωσε εντολή στις διοικήσεις να προµηθεύονται
µε απευθείας αναθέσεις- λέει προς τους διοικητές των νοσοκο-
µείων: «Σας γνωρίζουµε ότι τα διοικητικά συµβούλια και οι διοι-
κήσεις όλων των νοµικών προσώπων αρµοδιότητας του
Υπουργείου Υγείας, που λειτουργούν σ’ αυτό, θα λαµβάνουν
αποφάσεις αποκλειστικά και µόνο για να αντιµετωπιστούν ανα-
γκαία και εξαιρετικά επείγοντα καθηµερινά θέµατα για την απρό-
σκοπτη λειτουργία τους»; Καταθέτω το έγγραφο της κυρίας
Υπουργού µε ηµεροµηνία 9 Οκτωβρίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Σαλµάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆ηλαδή, τους λέει, µην κάνετε διαγωνισµούς. Προφανώς όχι
εκ του πονηρού, πίστευε ότι θα αλλάξουν οι διοικήσεις. Αυτό
κράτησε έξι µήνες, όσο ήταν διοικητές. ∆ηλαδή, µε εντολή της
Υπουργού, µε ακυρωµένο το νοµοθετικό πλαίσιο, οι διοικήσεις
των νοσοκοµείων προµηθεύτηκαν πάνω από δισεκατοµµύριο
µέχρι το µήνα Μάρτιο, περίπου 1,2 δισεκατοµµύρια τότε µε απευ-
θείας αναθέσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Έρχονται οι νέες διοικήσεις. Ρωτούν: «Πώς θα προµηθευόµα-
στε;». Στέλνει άλλο έγγραφο η Επιτροπή Προµηθειών στις 26
Μαΐου προς τις διοικήσεις των νοσοκοµείων που λέει: «Μέχρι να
γίνουν οι πρώτοι διαγωνισµοί, από 1ης Ιουνίου θα προβαίνουν σε
ανοιχτές διαδικασίες διαπραγµάτευσης». ∆ηλαδή, θα προµη-
θεύονται δισεκατοµµύρια µε απευθείας αναθέσεις, λες και δεν
υπάρχει κοινοτική νοµοθεσία, εθνική νοµοθεσία! ∆ηλαδή, το και-
νούργιο που έχουµε στην παρούσα Κυβέρνηση είναι ότι µε δύο
αποφάσεις, µία εγκύκλιο της Υπουργού και µία της διοικήτριας
της Επιτροπής Προµηθειών, δίδεται εντολή στα νοσοκοµεία,
στους διοικητές που πλέον είναι δεµένα τα χέρια τους, να προ-
µηθεύονται µε απευθείας αναθέσεις.

Για τι ποσά µιλάµε; Από τον Οκτώβριο µέχρι τις 31 Ιουνίου µι-
λούµε για 1,8 δισεκατοµµύρια ευρώ προµήθειες µε απευθείας
αναθέσεις, για τις οποίες ζητούν σήµερα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εδώ να τις νοµιµοποιήσει η Βουλή!

Τι συνέβαινε τα προηγούµενα χρόνια και αναγκάστηκε και
άλλη φορά να κάνει νοµιµοποίηση η Βουλή, όπως το 2004, το
2001 και το 1997; Οι πάρεδροι του Ελεγκτικού Συνεδρίου, όταν
πήγαιναν να πληρωθούν τα εντάλµατα, έλεγαν ότι «µε βάση το
νόµο του 2001 δεν εξαντλήσατε τη διαπραγµάτευση, πηγαίνατε
απευθείας στις ανώτατες τιµές, άρα υπάρχει θέµα» και γι’ αυτό
ερχόταν να νοµιµοποιήσει η Βουλή.

Τώρα είναι εντελώς παράνοµες αυτές. Και επειδή γίνεται ρύθ-
µιση των χρεών µέχρι 31 Οκτωβρίου, πρέπει να σας πω ότι η
Υπουργός έφερε, εντέχνως, µέσα τη νοµιµοποίηση των δαπανών
µέχρι και την κατάθεση του παρόντος, δηλαδή µέχρι και σήµερα

που µιλάµε. Άρα, τι θα νοµιµοποιήσουµε εµείς; Τις παράνοµες
προµήθειες µέχρι και σήµερα. Και γιατί κάνατε παράνοµες προ-
µήθειες 1,8 δισεκατοµµύρια; Για ποια «SIEMENS» µιλάµε, για
ποιο Βατοπέδι, για ποια περικοπή των συντάξεων και των µισθών,
όταν η παρούσα Κυβέρνηση βρίσκεται µπροστά και αντιµέτωπη
µε το πρώτο µεγάλο θέµα ηθικής τάξεως προµηθειών 1,8 δισε-
κατοµµυρίου ευρώ µε απευθείας αναθέσεις; Λέει, είτε µε τη διά-
ταξη που φέρνει το άρθρο 27 είτε κατ’ εφαρµογή της
παραγράφου 2 του άρθρου 7 του νόµου του 2001, το οποίο έχει
καταργηθεί! Άρα, µόνο για τις επείγουσες είναι. Άραγε, έγιναν
επείγουσες όλες οι προµήθειες;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω το ένα λεπτό που δώσατε και στην ει-
σηγήτρια του ΠΑΣΟΚ.

Εποµένως πρέπει να σας πω ότι η ίδια διάταξη λέει ότι «εφε-
ξής θα γίνονται οι διαγωνισµοί µε ηλεκτρονικούς διαγωνισµούς».
Κάνει τον πρώτο ηλεκτρονικό διαγωνισµό 70 εκατοµµύριων ευρώ
για καρδιολογικά υλικά και τον παίρνει πίσω. Καταθέτω και τα
πρακτικά της Επιτροπής Προµηθειών που µαταιώνει το διαγωνι-
σµό.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Σαλµάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εγώ ξαναλέω ότι πεποίθησή µου είναι ότι η κυρία Υπουργός
είναι έντιµη, ακέραιη και δεν υπάρχει τίποτε ύποπτο πίσω από
αυτό. Σας λέω, όµως, ότι από την κυβερνητική αδυναµία παρά-
γονται αυτά τα δυσµενή αποτελέσµατα για το ελληνικό δηµόσιο.
∆ηλαδή, µαταιώνονται διαγωνισµοί, δεν υπάρχει το Παρατηρη-
τήριο Τιµών, που λέει η διάταξη.

Προκάλεσα την Υπουργό. Της είπα ότι έχει διακόσια υλικά και
από την ώρα που το είπα στην επιτροπή, µαθαίνω ότι το έφθασαν
στα δύο χιλιάδες από σύνολο διακοσίων είκοσι πέντε χιλιάδων
κωδικών. Με ποια κατώτερη τιµή της Ευρωπαϊκής Ένωσης;
Ποιος θα το τσεκάρει αυτό; Είναι σύννοµο µε την κοινοτική νο-
µοθεσία; Προβλέπω και πάλι ότι θα πάνε οι προµηθευτές στα ευ-
ρωπαϊκά δικαστήρια, θα σας πουν ότι δεν είναι σύννοµο µε την
ανταγωνιστικότητα οι τρεις φθηνότερες τιµές της Ευρώπης και
θα το ακυρώσουν πάλι αυτό.

Χώρια δε, που δεν µπορείτε να υλοποιήσετε µέχρι σήµερα
ούτε έναν ηλεκτρονικό διαγωνισµό. Γιατί και αυτός που βγάλατε,
δεν ήταν ηλεκτρονικός, ήταν µε έγγραφες προσφορές και µάλι-
στα µε την κατώτερη τιµή, χωρίς να βάλετε καν προδιαγραφές.
Εάν διαιρέσει κανείς το συνολικό ποσό του διαγωνισµού µε τον
αριθµό των στεντς και τα µπαλονάκια, έβγαιναν να είναι 120%
πιο πάνω από τις τιµές του Παρατηρητηρίου σας –διαψεύστε,
εάν θέλετε- ενώ οι τιµές του Παρατηρητηρίου σας, κατά σύ-
µπτωση, ήταν οι τιµές του ΙΚΑ.

Πήγατε στο Υπουργικό Συµβούλιο, το εξαπατήσατε, αλλά εδώ
τη Βουλή δεν µπορείτε να την εξαπατήσετε. Το παρατηρητήριό
σας ήταν οι κατώτερες τιµές του ΙΚΑ που έκανε µε ΦΕΚ και που
δεν ήταν οι κατώτερες της Ευρώπης. Γι’ αυτό το λόγο δεν το ψη-
φίζουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος
Τζέκης.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επί της αρχής κάναµε αναφορά

σε συγκεκριµένα γεγονότα αποδεικνύοντας ότι και αυτό το σχέ-
διο νόµου δεν κάνει τίποτα άλλο παρά να προωθεί τα συµφέρο-
ντα των ασφαλιστικών εταιρειών, όπως και τις προηγούµενες
ηµέρες µε το ταµείο χρηµατοπιστωτικής σταθερότητας, δεν
έκανε τίποτα άλλο, παρά να προωθήσει τα συµφέροντα των τρα-
πεζικών οµίλων.

Η διεθνοποίηση, λοιπόν, των αγορών, η αύξηση των ανταγω-
νισµών επιτρέπει στην Κυβέρνηση και µέσα στο πλαίσιο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης βεβαίως, να καταργεί την ΕΠΕΙΑ και να βάζει
πλέον τον κλάδο της ασφάλισης κάτω από την εποπτεία της Τρά-
πεζας της Ελλάδας έχοντας έτσι ενιαία εποπτική αρχή τόσο για
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τον κλάδο τον τραπεζικό όσο και τον ασφαλιστικό. Και βέβαια
είναι δύο κλάδοι που έχουν συγκεντρώσει µεγάλα ποσά σε απο-
ταµιεύσεις και πωλούν υπηρεσίες που περιέχουν και σοβαρούς
κινδύνους. Αυτούς τους κινδύνους θεωρεί η Κυβέρνηση ότι αντι-
µετωπίζει µε το παρόν σχέδιο νόµου.

Σε αυτό το σηµείο θέλουµε να τονίσουµε ότι µε το πρόβληµα
των εργαζοµένων, µε την κατάργηση της συγκεκριµένης εποπτι-
κής αρχής, θα πρέπει να ορίσετε συγκεκριµένο χρονικό όριο για
εκείνους, οι οποίοι δεν θα επιλεγούν να πάνε σε θέσεις του δη-
µοσίου ή στην Τράπεζα της Ελλάδος. Πρέπει να µπει κάποιο χρο-
νικό όριο και να µην είναι γενικά αφηρηµένο. Επίσης πρέπει να
παρθεί µέριµνα και για εκείνο το επιστηµονικό προσωπικό, όπως
είναι οι δικηγόροι, που είναι αορίστου χρόνου που και γι’ αυτούς
δεν προβλέπει κάτι θετικό.

Για το άρθρο 2 είναι γνωστό ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση απαγο-
ρεύει κρατικές ενισχύσεις και στον ασφαλιστικό τοµέα, όπως και
σε κάθε τοµέα τραπεζικό και άλλο, γιατί έτσι νοθεύεται ο αντα-
γωνισµός. Όλα, δηλαδή, ξεκινούν από εκεί.

Θα αναφέρω, βέβαια ορισµένα στοιχεία για να επαληθεύσω
όσα είπα επί της αρχής, ότι το σχέδιο νόµου δεν κατοχυρώνει
τους ασφαλισµένους, παρά µόνο τις εταιρείες. Και βέβαια στο
πλαίσιο τώρα των εξαγορών, των συγχωνεύσεων, συγκεκριµένα
λέµε ότι για εταιρείες των οποίων έχει ανακληθεί η άδεια λει-
τουργίας και υπάρχει ανάδοχος -γιατί όταν δεν υπάρχει ανάδο-
χος οδηγείται στην εκκαθάριση- µε υπουργική απόφαση οι
απαιτήσεις των φορέων παροχής υπηρεσιών, δηλαδή νοσοκο-
µεία και άλλοι, σε ασφαλισµένους, περιορίζονται τουλάχιστον
κατά 50%. ∆ηλαδή, ένα νοσοκοµείο που έχει να πάρει από µία
ασφαλιστική εταιρεία και ο ανάδοχος έρχεται και την αγοράζει,
πραγµατικά εκεί το νοσοκοµείο έχει απώλεια κατά 50%. Αυτό ση-
µαίνει ότι µειώνεται ο προϋπολογισµός του νοσοκοµείου κατά
αντίστοιχο ποσοστό.

Υπάρχει επίσης µείωση των υφισταµένων απαιτήσεων των
ασφαλισµένων ή των ποσών καλύψεων. Είναι συγκεκριµένα αυτά
τα οποία αναφέρω. Επίσης νοσοκοµειακά συµβόλαια, νοσοκο-
µειακά προσαρτήµατα συµβολαίων ζωής, ασφαλισµένων που δεν
κρίνονται ασφαλίσιµοι λόγω της ηλικίας –προσέξτε τώρα- και της
κατάστασης της υγείας τους, συνεχίζουν από τον ανάδοχο µε
αύξηση του ασφαλίστρου κατά 20%.

Όταν, λοιπόν, επί της αρχής είπα ότι η ζωή γίνεται εµπόρευµα
στο πλαίσιο του κεφαλαιοκρατικού τρόπου παραγωγής για να
βγάζουν κέρδη συγκεκριµένες πολυεθνικές και ντόπιες εταιρείες
στην ασφάλεια ζωής, είναι ένα γεγονός και αυτό το µαρτυρεί και
είναι πρόκληση προς την ανθρώπινη αξιοπρέπεια.

Τρίτον, µε απόφαση της Τράπεζας της Ελλάδος και µε εισή-
γηση της διαχειριστικής επιτροπής του εγγυητικού κεφαλαίου,
αναστέλλεται η είσπραξη απαιτήσεων µέχρι και τρία χρόνια. Για,
δε, την εξόφλησή τους µπορεί το εγγυητικό κεφάλαιο να παίρνει
δάνεια από τράπεζες µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου.
∆ηλαδή, θα πληρώσει ο εργαζόµενος λαός για να πάρει δάνεια,
για να καλύψει βέβαια µε την εγγύησή του το ελληνικό δηµόσιο.

Επίσης στο µέρος της απαίτησης από ασφάλιση που δεν ανα-
λαµβάνεται από τον ανάδοχο, ικανοποιείται κατά 65% κατά το
εγγυητικό κεφάλαιο. ∆ηλαδή, το υπόλοιπο 35% χάνεται για τον
ασφαλισµένο.

Το εγγυητικό κεφάλαιο ιδιωτικής ασφάλισης, εµείς επιµένουµε
να το αποκαλούµε έτσι, δεν είναι εγγυητικό κεφάλαιο γενικά
ζωής. ∆εν περιέχει, δηλαδή, κοινωνικό χαρακτήρα. Είναι νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, άρα δηλαδή εγγυητικό κεφάλαιο
ιδιωτικής ασφάλισης ζωής. Μάλιστα προβλέπει κάλυψη για κάθε
ασφαλιστική κάλυψη µέχρι του ποσού 25.000 και µέχρι 50.000
για αποζηµίωση θανάτου ή αναπηρία. Γιατί; ∆ηλαδή, εάν είναι
παραπάνω από αυτά τα συγκεκριµένα ποσά, γιατί δεν θα πρέπει
να καλυφθούν;

Επίσης παρεχόµενη κάλυψη. Η κάλυψη του εγγυητικού κε-
φαλαίου επεκτείνεται σε όλους τους κλάδους µε εξαίρεση τις
απαιτήσεις που πηγάζουν από συµπληρωµατικές καλύψεις νο-
σοκοµειακής περίθαλψης και ισούται µε το 100% για κάθε απαί-
τηση από ασφάλιση ζωής µέχρι 25 ανά δικαιούχο και µέχρι 50
για αποζηµίωση θανάτου και µόνιµης αναπηρίας. Ναι, αλλά αυτή
η πρόσθετη νοσοκοµειακή περίθαλψη έχει πληρωθεί µε το πα-

ραπάνω.
Επίσης βλέπουµε ότι η εισφορά που επιβάλλεται, δηλαδή το

1,5% επιµερίζεται. Το 50% θα το πληρώσουν οι εταιρείες και το
50% οι ασφαλισµένοι. Ήταν βέβαια 1% και παίρνει 50% αύξηση.
Γιατί να πληρώνει ο ασφαλισµένος; Πρέπει να αναλάβουν όλο το
ποσό οι ασφαλιστικές εταιρείες, διότι ο ασφαλισµένος πηγαίνει
και πληρώνει στην ασφαλιστική εταιρεία. Και βέβαια, µπορεί να
συνάπτει δάνεια το εγγυητικό κεφάλαιο µε ενέχυρο τις µελλο-
ντικές εισφορές που µπορεί να έχει. Και το µεγαλύτερο ποσό
από αυτές τις εισφορές επενδύονται σε χρηµατοοικονοµικά
προϊόντα, που πραγµατικά διακινδυνεύεται και αυτό το αποθε-
µατικό.

Επειδή µιλάει για τη διοίκηση του εγγυητικού κεφαλαίου και
βλέπουµε στο ένα βάζει το 50% από την τσέπη του ο ασφαλι-
σµένος, στο εγγυητικό κεφάλαιο, στη διοίκησή του δεν συµµε-
τέχει κανένας ασφαλισµένος. Συµµετέχουν µόνο οι διοικήσεις
που είναι µέλη του εγγυητικού κεφαλαίου.

Τα άρθρα 14 έως 19 αναφέρονται στους οργανισµούς αξιο-
λόγησης. Είναι µία κατεύθυνση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι
στο πλαίσιο του ανταγωνισµού που γίνεται µεταξύ Ευρωπαϊκής
Ένωσης και Ηνωµένων Πολιτειών, γιατί γνωρίζουµε ότι οι εται-
ρείες αξιολόγησης που υπάρχουν, έχουν έδρα τις Ηνωµένες Πο-
λιτείες. Από εκεί έχουν θυγατρικές, ανά τον κόσµο, για να
αξιολογούν κρατικά οµόλογα και οµόλογα επιχειρήσεων και εκεί
παίζεται ένα πολύ µεγάλο οικονοµικό-πολιτικό παιχνίδι ανάµεσα
στα νοµίσµατα του ευρώ και του δολαρίου. Έτσι, λοιπόν, η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση προωθεί στα κράτη-µέλη να υπάρχουν οργανι-
σµοί αξιολόγησης που θα είναι στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Και αρµόδια Επιτροπή Αρχή είναι η Επιτροπή Κεφα-
λαιαγοράς. Να τονίζω ότι στις 2-6-2010 η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
πρότεινε τροποποίηση του κανονισµού 1060/2009 γι’ αυτούς
τους οργανισµούς.

Με το άρθρο 20, έχουµε τη σύσταση συµβουλίου συστηµικής
ευστάθειας και αυτό στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γιατί
και αυτή προωθεί ένα ευρωπαϊκό συµβούλιο συστηµικού κινδύ-
νου.

Εκείνο που εµείς λέµε για τη σύσταση του συµβουλίου αυτού
έχει να κάνει ακριβώς ότι όταν πρόκειται να επέλθει µία κρίση
στα οικονοµικά της Ευρωπαϊκής Ένωσης, εκεί ακριβώς να παίρ-
νονται και τα µέτρα που θα χτυπάνε, όχι βέβαια τις δυνάµεις του
κεφαλαίου, αλλά µέτρα όπως παίρνονται και τώρα σε όλη την
Ευρωπαϊκή Ένωση σε βάρος των εργαζοµένων, των λαών. Πρό-
κειται, δηλαδή, για καθαρά ένα συµβούλιο που θα συµβάλλει σε
αυτήν την κατεύθυνση.

Άρθρο 21. Σας είπαµε και επί της αρχής για τα οικονοµικά έτη
2010-2011, ότι οι ετήσιες αποδόσεις υπέρ τρίτων του γενικού
προϋπολογισµού του κράτους περιορίζονται στο 90%. Το 10%
αποτελεί έσοδο. Και µάλιστα δεν εξαιρείτε, απ’ αυτόν τον περιο-
ρισµό, τους ασφαλιστικούς φορείς. Μπορεί, λέτε µέσα στο συ-
γκεκριµένο άρθρο να εξαιρεθούν, που σηµαίνει ότι µπορεί και να
µην εξαιρεθούν.

Και σας έχουµε πει, να τα αφαιρέσετε. Αρκετά έχετε βουτήξει
από τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών φορέων. Σταµατήστε,
επιτέλους, αυτή τη λεηλασία. Σας λέµε, λοιπόν, να εξαιρέσετε
τους ασφαλιστικούς φορείς.

Άρθρο 22. Πρόκειται για την «ΑΘΗΝΑΪΚΗ ΧΑΡΤΟΠΟΙΪΑ», τη
«SOFTEX», το «ΑΓΝΟ», τις αγροτικές συνεταιριστικές οργανώ-
σεις και την «ΤVXS» τα µεταλλεία επάνω στη Χαλκιδική. Αυτά τα
προγράµµατα για εµάς δεν αντικαθιστούν την καταστροφή των
παραγωγικών δυνάµεων και των δυνατοτήτων. Όταν είχαν γίνει
το 2004, δεν ήµασταν αρνητικοί. Άλλα τώρα βλέπουµε ότι πε-
ριοχές ολόκληρες, εργοστάσια ολόκληρα κλείνουν και υπάρχει
µαζική ανεργία. Εξάλλου µε τα συγκεκριµένα µέτρα τα τελευ-
ταία…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ύο λεπτά αν έχετε την καλοσύνη, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα πάρετε από τη

δευτερολογία σας.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Από τη δευτερολογία µου. Την παίρνω

όλη, κύριε Πρόεδρε και παραιτούµαι.
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Κάνω αναφορά, λοιπόν, στα τελευταία µέτρα: Μαθητεία µε 490
ευρώ, δεκαοκτώ µε είκοσι πέντε ετών, πεντακόσια εβδοµήντα.
Αυτό θα επιφέρει απολύσεις των εργαζοµένων µεγάλης ηλικίας
σαράντα πέντε, πενήντα, πενήντα πέντε ετών. Mαζική ανεργία.
Μπορεί να αντιµετωπιστεί µε τον τρόπο που λέτε εσείς; Μάλιστα,
καλύπτετε αυτούς τους µακροχρόνια ανέργους µόνο για την
υγειονοµική περίθαλψη, όχι για τα ένσηµα τους. Εµείς λέµε, ότι
εφόσον υπάρχει αυτή η ανεργία, και για όσο χρόνο κρατεί, να
παίρνεται το επίδοµα, να καλύπτεται ιατροφαρµακευτικά και συ-
νταξιοδοτικά ο άνεργος.

Άρθρο 25. Είναι κατ’ αρχάς ρυθµίσεις θετικές. Αλλά, εκείνο το
οποίο θέτουµε είναι για το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων.
Πρέπει να εξηγήσουµε γιατί έχει αυξηθεί όλο αυτό το ποσοστό
των εργαζοµένων, του εργαζοµένου λαού γενικότερα, που πη-
γαίνουν στις τράπεζες για δάνεια, στεγαστικά, καταναλωτικά και
τα υπόλοιπα. Ακριβώς, είναι η µακροχρόνια περιοριστική πολι-
τική, που έχει οδηγήσει αυτές τις λαϊκές οικογένειες, στο δανει-
σµό.

Μάλιστα, εδώ θέλουµε µια εξήγηση γιατί εκεί µέσα λέει ότι µε
υπουργική απόφαση δίνει τη δυνατότητα στον πρόεδρο να κα-
θορίζει ειδικά επιτόκια σε νοµικά και φυσικά πρόσωπα. Τι εννο-
είτε, δηλαδή; Ποιους εννοείτε; Και τι προνοµιακά επιτόκια είναι
αυτά; Θέλουµε µια εξήγηση να µας δώσετε.

Άρθρο 27. Είπαµε και επί της αρχής ότι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος έχει διαχρονική πολιτική σταθερότητα και ότι
όταν η Νέα ∆ηµοκρατία πήγε και αυτή τότε να κάνει τη ρύθµιση
των οφειλόµενων ποσών από τα νοσοκοµεία προς τους προµη-
θευτές ήµασταν αντίθετοι. Ήταν παραµονές των εκλογών. Αντί-
θετο, τότε, ήταν και το ΠΑΣΟΚ και µάλιστα µε έντονους
προεκλογικούς αντιπολιτευτικούς τόνους, είχε καταγγείλει την
προηγούµενη κυβέρνηση.

Σήµερα, ακριβώς, χρησιµοποιεί την ίδια επιχειρηµατολογία της
Νέας ∆ηµοκρατίας: Ότι, δηλαδή, πρέπει και είναι ανάγκη να λει-
τουργήσουν τα νοσοκοµεία για τους ασθενείς, να µην περικο-
πούν οι προµήθειες από τους εµπόρους, ότι τα οφείλουµε στους
προµηθευτές, κ.λπ.. Άρα, εκείνα τα οποία λέγατε τότε, ήταν πε-
ρίσσια λόγια, γιατί τώρα ακριβώς κάνετε το ίδιο που έκανε και η
Νέα ∆ηµοκρατία. Σας είχαµε πει ότι όταν εντοπίζεις ότι υπάρχει
µέχρι 600% και 1000% αύξηση όλων αυτών των υλικών από συ-
γκεκριµένες πολυεθνικές και µη εταιρείες, δεν µπορείς να έρχε-
σαι εκ των υστέρων και να τα νοµιµοποιείς, ενώ εσύ κατήγγειλες
εκείνη την εποχή, ότι µέσω απευθείας ανάθεσης έκανε η Νέα ∆η-
µοκρατία αυτές τις προµήθειες.

Εµείς επαναλαµβάνουµε σε αυτό το σηµείο, κύριε Πρόεδρε,
ότι και µέσω των διαγωνισµών µπορούν κάλλιστα αυτές οι λίγες,
µεγάλες πολυεθνικές εταιρείες να καθορίζουν και τους διαγωνι-
σµούς και να επιβάλουν και τις τιµές σε όλα τα είδη προµηθειών
των δηµοσίων νοσοκοµείων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ως προς το επιχείρηµα που ακούγεται από πλευράς Κυβέρνη-

σης, ότι εξασφάλισε µια έκπτωση 15%, έχω να πω ότι ο άλλος
έχει κέρδη 600% και 700%, θα κολλήσει στο 15%; Και αυτό, εσείς
το θεωρείτε ότι είναι επιτυχία; Όχι, δεν είναι επιτυχία και εµείς
λέµε ότι αυτή η νοµιµοποίηση που κάνει η Κυβέρνηση πρέπει να
σταµατήσει και να την πάρει πίσω.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε -και επιτρέψτε µου λίγο-…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Τζέκη, έχετε

υπερβεί το χρόνο, κατά πολύ. Παρακαλώ, ολοκληρώστε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μόνο µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
…µε το άρθρο 26, που αναφέρεται στους καταναλωτικούς συ-

νεταιρισµούς, τους πιστωτικούς συνεταιρισµούς που λειτουρ-
γούν και ως πιστωτικά ιδρύµατα. Ξέρουµε ότι ήταν
απαρχαιωµένο το προηγούµενο καθεστώς από το 1986. Τότε,
όµως, υπήρχε ένα µέρισµα και µία ψήφος. Τώρα, έτσι όπως γί-
νεται, µετατρέπονται αυτοί οι συνεταιρισµοί σε κεφαλαιουχικές,
πραγµατικά, εταιρείες. Γίνεται µια προσπάθεια, δηλαδή, να ει-
σέρθει εκεί το µεγάλο κεφάλαιο προκειµένου, πραγµατικά, και
αυτόν τον χαρακτήρα τού συνεταιριστικού να τον αλλοιώσει ως
κεφαλαιουχική εταιρεία.

Καταψηφίζουµε αυτά τα άρθρα, που είπα, κύριε Πρόεδρε, και
στην κατ’ άρθρον ψήφιση θα τοποθετηθούµε αναλυτικά.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την κατανόηση σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Παύ-

λος Μαρκάκης, ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω από τα τελευταία άρθρα, µιας και είναι ο κύριος

Υπουργός εδώ, το 24 και το 27. Κατ’ αρχάς θα ήθελα να κάνω
µια παρατήρηση. Άκουσα τον Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, να καταψηφίζει το άρθρο 27 και δεν έκανε καµµία αναφορά
για το 24. Θεωρώ ότι και τα δύο άρθρα είναι προς την ίδια κα-
τεύθυνση, να καλύψουν δαπάνες οι οποίες έγιναν εκτός κανονι-
σµών, εκτός διαδικασιών, κ.λπ..

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Στη δευτερολογία µου.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ήθελα, όµως, επειδή τα ακούσατε και

το πρωί που τα είπα, κύριε Υπουργέ, να µου απαντήσετε -και θα
το κάνετε φυσικά στην τοποθέτηση σας- στο εξής: Φέρνετε
αυτές τις ρυθµίσεις. Εγώ να πω ότι θέλετε να φτάσετε σε µια τε-
λική ρύθµιση. Είσαστε όµως σίγουροι ότι µε αυτές τις διατάξεις
που βάζετε, καλύπτετε όλες τις δαπάνες, οι οποίες έχουν δηµι-
ουργηθεί αυτά τα χρόνια και δεν θα έρθουν άλλοι προµηθευτές
να σας ζητήσουν χρήµατα, που δηµιουργήθηκαν αυτά τα χρο-
νικά διαστήµατα; Θα σας φέρω ένα παράδειγµα. Υπάρχουν
ασφαλισµένοι του ΟΓΑ, οι οποίοι εξυπηρετούνται από ιδιωτικές
κλινικές και κάνουν χρόνια αιµοκάθαρση. Αυτοί, λοιπόν, έχουν να
πληρωθούν -από ό,τι λένε- από το 2007 και έχουν µια σειρά δα-
πανών, οι οποίες δεν περιλαµβάνεται στο νοµοσχέδιο σας. Θα
σταµατήσετε τη διαδικασία να κάνουν αυτοί οι άνθρωποι αιµο-
κάθαρση στις ιδιωτικές κλινικές; Ή θα πρέπει να βρείτε άλλο νο-
µοσχέδιο και να πείτε ότι ξεχάσαµε να βάλουµε αυτές τις
ρυθµίσεις και ότι σε ένα άλλο νοµοσχέδιο, θα ξαναφέρετε πάλι
ρυθµίσεις, µε ένα χρονικό διάστηµα που θα καλύπτει µέχρι το
Σεπτέµβριο, παραδείγµατος χάριν; Αυτό πρέπει να το διευκρινί-
ζετε δεδοµένου ότι δεν νοµίζω ότι µ’ αυτό το νοµοσχέδιο καλύ-
πτετε όλες τις τρύπες και τις δαπάνες, που έχουν δηµιουργηθεί
στα νοσοκοµεία, στο δηµόσιο, στα ορθοπεδικά, κ.λπ..

Σας το έχω πει και άλλη φορά στη Βουλή ότι εκτιµώ τις προ-
θέσεις σας, αλλά εδώ συµβαίνει το εξής: Η αλεπού εκατό χρονών
και το αλεπουδάκι εκατόν ένα, δεν γίνεται. Οι προµηθευτές είναι
πιο µπροστά από τη δηµόσια διοίκηση, είναι πιο µπροστά από τα
Υπουργεία, έχουν βρει τερτίπια και θα βρουν τρόπους, είτε δια-
γωνισµούς κάνετε είτε απευθείας αναθέσεις κάνετε είτε τρεις
τιµές κάνετε είτε το µέσο όρο πάρετε είτε το µέγιστο κοινό διαι-
ρέτη. Θα βρουν τρύπες και διαδικασίες να κάνουν υπερτιµολο-
γήσεις, υπερκοστολογήσεις και να συνεννοηθούν και µεταξύ
τους για να πασάρουν στο δηµόσιο, ό,τι είναι δυνατόν µε τις
ακριβότερες τιµές. Ο µόνος τρόπος που υπάρχει είναι η πλη-
ρωµή να γίνεται αµέσως, οπότε να υπάρχει και η δυνατότητα
άµεσης διαπραγµάτευσης και κοστολόγησης, διότι µε την προ-
οπτική ότι θα πάρουν τα λεφτά τους, όπως γίνεται τώρα µετά
από τέσσερα, δέκα χρόνια, επόµενο είναι να φουσκώνουν και
αυτοί τις τιµές τους κατά 100% και τώρα εµείς υπερηφανευόµα-
στε γιατί επιτυγχάνουµε έκπτωση 15%.

Κλείνω, λοιπόν, αυτό το θέµα, διότι το εξαντλήσαµε το πρωί.
Έτσι και αλλιώς αυτά τα δύο άρθρα δεν τα ψηφίζουµε για τους
λόγους που αναφέραµε και εν πάση περιπτώσει, αυτά που έγιναν
επί κυβερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας και αυτά που γίνονται επί
Κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ, δεν θα τα χρεωθεί ο Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός.

Εν πάση περιπτώσει, έχουµε καταθέσει και εκτεταµένη ερώ-
τηση στη Βουλή µε όλους τους συναδέλφους, όπου ζητήσαµε
διερεύνηση της κατάστασης, γιατί οι τιµές της υγειονοµικής δα-
πάνης αυτά τα χρόνια έχουν ανεβεί τόσο ψηλά και υπάρχει αγω-
νία σε όλο τον ελληνικό λαό ακόµα και στην Κυβέρνηση για να
περιορίσει αυτή τη δαπάνη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και έχουµε φθάσει να τελειώσει το καλοκαίρι και οι δαπάνες -

όπως σας είπα και το πρωί- αντί να ελαττώνονται, αυξάνονται.
Ως προς τα άλλα κεφάλαια, κύριε Υπουργέ, θα πάµε στο Α'

Κεφάλαιο στο άρθρο 1. Εκεί είπαµε την αντίρρησή µας. ∆εν θε-
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ωρούµε ότι µε την Τράπεζα της Ελλάδος θα λύσετε την εποπτεία
της ιδιωτικής ασφάλισης. Στην ουσία, δηλαδή, καταργείτε έναν
οργανισµό, την Επιτροπή Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης και
τους ενσωµατώνεται όλους µέσα στην Τράπεζα της Ελλάδος.
Εποµένως, δηλαδή, διογκώνετε την αρµοδιότητα της Τράπεζας
της Ελλάδος, η οποία ήταν ανεπαρκής για άλλους ελέγχους,
όπως έκαναν για τα δοµηµένα οµόλογα. ∆εν είναι σίγουρο ότι
και αυτός ο έλεγχος θα πετύχει.

Όσον αφορά το θέµα των ασφαλισµένων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ». Εξαντλήθηκε το θέµα µε πολύ καλές παρεµβάσεις που
έκανε ο συνάδελφος Μάκης Βορίδης. Μάλιστα, είναι προς τιµήν
σας που πολλές από αυτές τις δεχθήκατε και ανακουφίστηκε ένα
µεγάλο µέρος αυτών των ασφαλισµένων, οι οποίοι βρίσκονται
στον δρόµο και εκτεθειµένοι από την έλλειψη πρόνοιας, που
έπρεπε να έχει το κράτος έναντι του ιδιοκτήτη της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ».

Πρέπει να δείτε, όµως, και τις άλλες παρατηρήσεις οι οποίες
ειπώθηκαν. ∆ηλαδή, σε περίπτωση που έχουµε εκκαθάριση, να
βάλετε ένα µικρό χρονικό διάστηµα εκκαθάρισης. Εάν αφήσετε
τις συνήθεις διαδικασίες εκκαθάρισης -ξέρετε τι γίνεται- µπορεί
να κρατάνε από πέντε έως δέκα χρόνια.

Στα κριτήρια αξιολόγησης εάν υπάρξει ανάδοχος, πρέπει να
βάλετε τους συντελεστές βαρύτητας, που σας είπα, και να συ-
µπεριλάβετε και τη φερεγγυότητα του αναδόχου µετά την απο-
δοχή. Πρέπει να συντµήσετε τα τρία χρόνια σε δύο. Και, εν πάση
περιπτώσει, εµείς ζητήσαµε ένα τµήµα τους να αναλάβει το ελ-
ληνικό δηµόσιο.

Να πάµε τώρα στο Β’ Κεφάλαιο, που αφορά τη σύσταση του
εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής. Εδώ σας το
είπα και το πρωί, δεν πήρα απάντηση. Ενδεχοµένως δεν το ση-
µειώσατε. Το πλαφόν των 25.000 ευρώ ανά δικαιούχο ασφάλειας
ζωής είχατε δεσµευθεί ότι θα το αναπροσαρµόσετε. ∆εν ξέρω
εάν το ξανασκεφθήκατε ή εάν κι εσείς το θεωρούσατε µικρό, εάν
θα το αλλάξετε.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το πή-
γαµε στο τριάντα.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Το πήγατε στο τριάντα; Εντάξει.
Στο άρθρο 10 σε ό,τι αφορά τις εισφορές υπέρ του εγγυητικού

κεφαλαίου, διορθώσατε και αυτό το 1,5% που είναι το µέγιστο
ποσοστό. Και, εν πάση περιπτώσει, το κάνατε µισό-µισό για να
µην είναι υποχρεωτικό να συνεισφέρουν από 0,75% οι ασφαλι-
στικές εταιρείες και οι ασφαλισµένοι.

Να πάµε στο Γ’ Κεφάλαιο. Εκεί ορίζετε τα σχετικά µε την επο-
πτεία των οργανισµών αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας
µε την εγγραφή τους καθώς και την επιβολή κυρώσεων. Εγώ
θεωρώ ότι έστω και αργά κάνετε µία προσπάθεια να µπει και η
Ελλάδα σε ένα πλαίσιο εποπτείας αυτών των οργανισµών, αν και
δεν πιστεύω ότι για αυτούς τους οργανισµούς αρκεί µόνο η επο-
πτεία τους. Θα χρειαστούν και άλλες δυνάµεις να συνεργήσουν,
ώστε να τεθούν υπό έλεγχο.

Στο ∆' Κεφάλαιο στο άρθρο 20 συστήνετε το συµβούλιο συ-
στηµικής ευστάθειας µε αποστολή να αναλύσει τη δυναµική µε-
ταξύ των επιµέρους συστηµάτων του χρηµατοοικονοµικού
χώρου. Εδώ είχε ζητήσει ο εισηγητής µας στην επιτροπή να
υπάρχει στη σύνθεση και ο εκπρόσωπος των παραγωγικών φο-
ρέων έστω και ατύπως, έστω και χωρίς δικαίωµα ψήφου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό για να µπορεί η επιτροπή, η οποία σαφώς αποτελείται

από υψηλόβαθµα στελέχη, να αφουγκραστεί και να µεταφέρει
την πραγµατική εικόνα της αγοράς σε µία κρίσιµη στιγµή.

Στο άρθρο 21 παράγραφος 4 που προβλέπει την περικοπή των
αποδόσεων υπέρ τρίτων του γενικού προϋπολογισµού κατά 10%,
λέτε ότι δεν αγγίζονται οι δαπάνες κοινωνικής πολιτικής, οι δα-
πάνες που εξυπηρετούν αναπτυξιακούς στόχους. Εδώ εµείς θα
θέλαµε να δούµε, όχι που δεν µειώνονται, αλλά από που προέρ-
χεται η µείωση του 10%, δηλαδή, σε ποιους συγκεκριµένους κω-
δικούς. Και υπάρχει και η κατά 10% περικοπή στους δήµους, η
οποία είναι επώδυνη και µάλιστα σε µία εποχή που ετοιµάζονται
για εκλογές.

Ο «ΘΗΣΕΑΣ» έχει αδρανοποιηθεί. ∆εν εκτελούνται έργα στην
περιφέρεια. Και µάλιστα αυτά που τους δίνετε τώρα φθάνουν να
πληρώσουν ίσα-ίσα τους µισθούς των υπαλλήλων. Φαντάζοµαι
ότι θα φτάσουν στις εκλογές µε πάρα πολύ µεγάλα προβλήµατα,
τα οποία ενδεχοµένως θα υποστείτε κι εσείς σαν Κυβέρνηση αν
οι υπάρχοντες δήµαρχοι που ανήκουν στο χώρο σας, δεν αντε-
πεξέλθουν στις υποχρεώσεις τους.

Για τις ρυθµίσεις του Ταµείου Παρακαταθηκών και ∆ανείων εί-
µαστε θετικοί, όπως επίσης και για το άρθρο 26. Στο Ταµείο Πα-
ρακαταθηκών και ∆ανείων δεν ξέρω εάν µπορείτε να
προσθέσετε, κύριε Υπουργέ, να χορηγεί δάνεια όχι µόνο για την
αποπληρωµή των στεγαστικών δανείων πρώτης κατοικίας, αλλά
και επισκευαστικά δάνεια. Μήπως έτσι µπορέσετε να καλύψετε
και ακόµη µία µερίδα υπαλλήλων, οι οποίοι δεν πήραν δάνειο
µόνο για την πρώτη κατοικία, άλλοι πήραν για να επισκευάσουν
το σπίτι τους. Φαντάζοµαι ότι δεν θα έχετε αντίρρηση, για να εξυ-
πηρετηθούν και αυτοί οι συνάνθρωποί µας.

Αυτές είναι γενικά οι παρατηρήσεις µας για τα άρθρα. Εµείς
για όσα έχουµε αντίρρηση, σας το είπαµε και θα τα καταψηφί-
σουµε. Στα υπόλοιπα, στα οποία είµαστε θετικοί, θα τα επισηµά-
νουµε και θα σας δώσουµε θετική ψήφο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η ειδική

αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου- Πασχαλίδου.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Τα είπαµε και το πρωί στην επί της αρχής συζήτηση. Όσον

αφορά τα άρθρα στην εποπτεία ιδιωτικής ασφάλισης στο Α' Κε-
φάλαιο στο άρθρο 1 καταργείται η ΕΠΕΙΑ και ανατίθεται η επο-
πτεία του ασφαλιστικού κλάδου στην Τράπεζα της Ελλάδος. Για
την Τράπεζα της Ελλάδος τα είπαµε ξανά το πρωί. Έχουµε τις εν-
στάσεις µας για την ανεξαρτησία που έχει, χωρίς κανέναν έλεγχο
από τη Βουλή. Αυτό θα πρέπει να το ρυθµίσετε.

Καθορίζεται η εισφορά των ασφαλιστικών επιχειρήσεων για
την εκτέλεση του σχετικού σκοπού της Τράπεζας της Ελλάδος
σε ποσοστό ως 1,5‰ επί του τζίρου τους. Ανακαλούνται οι απο-
σπάσεις από τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα στην ΕΠΕΙΑ. Το
έµπειρο, όµως, αυτό προσωπικό της ΕΠΕΙΑ που έχει και δικηγό-
ρους, δεν κατευθύνεται στην Τράπεζα της Ελλάδος, όπως το έχει
ανάγκη.

Το πιο σηµαντικό, βέβαια, είναι ότι θα πρέπει να δοθεί βάση
στην αποτελεσµατικότητα, στην εποπτεία και στην διαφάνεια της
όλης διαδικασίας. Οι ήδη καταβληθείσες εισφορές από τις ασφα-
λιστικές επιχειρήσεις περιέρχονται κατά 90% στον κρατικό προ-
ϋπολογισµό και κατά 10% µόνο στο συνιστώµενο, µε τον παρόν
νόµο, εγγυητικό κεφάλαιο ιδιωτικής ασφάλισης ζωής. Εµείς το
άρθρο 1 δεν το ψηφίζουµε.

Πήγαµε στην ψήφιση του άρθρου 2 να πούµε «παρών», γιατί
έχετε τροποποιήσει κύριε Υπουργέ, την αποζηµίωση, αν δεν βρε-
θεί ανάδοχος. Είναι εδώ η αποζηµίωση των ασφαλισµένων στην
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», η οποία έγινε βεβαίως, µε απαράδεκτο
τρόπο. Επί της ουσίας ήταν ανεφάρµοστο, όπως είχα πει και το
πρωί.

Ως λύση του προβλήµατος προβλέπεται η µεταβίβαση χαρτο-
φυλακίων σε ανάδοχο εταιρεία. Στην περίπτωση που θα βρεθεί,
οι απαιτήσεις του ασφαλισµένου καλύπτονται από το νεοσυστα-
θέν εγγυητικό κεφάλαιο κατά ποσοστό 70% για το µέρος της
απαίτησής τους, που δεν αναλαµβάνεται από τον ανάδοχο. Αυτό
θα γίνει µέσω δανείου που θα λάβει το Ταµείο Εγγυητικού Κε-
φαλαίου µε την εγγύηση του δηµοσίου.

Εγώ ρώτησα και το πρωί. Γιατί είναι άγνωστο το επιτόκιο µε
το οποίο θα δανειστεί το Ταµείο Εγγυητικού Κεφαλαίου;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα κα-
θορίσουµε από τώρα το επιτόκιο;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Θα µπορούσατε να βά-
λετε κάποιες ασφαλιστικές δικλίδες, καθώς και το εάν θα επι-
τραπεί στην Κυβέρνηση, από την Ευρωπαϊκή Ένωση, να
µπορέσει να το κάνει.

Επιπλέον, ο ανάδοχος θα δικαιούται και µέρος του προϊόντος
της εκκαθάρισης, οπότε η αποζηµίωση του ασφαλισµένου θα
φθάσει το 70%-75% των απαιτήσεών του.
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Το άλλο είναι ότι εάν δεν βρεθεί ανάδοχος, καλύπτεται το 70%
της ζηµιάς από το Ταµείο Εγγυοδοσίας και το υπόλοιπο µε δα-
νεισµό. Προβλέπεται ότι η Τράπεζα της Ελλάδος µπορεί να ανα-
στέλλει την είσπραξη των απαιτήσεων των ασφαλισµένων µέχρι
και τρία χρόνια. Αυτό είναι ένα σοβαρό θέµα, γιατί για τρία χρό-
νια οι ασφαλισµένοι δεν θα έχουν πάρει τα χρήµατά τους.

∆εν υπάρχει καµµία ειδική πρόβλεψη για τους αναπήρους ή
για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες τα οποία θα αντιµετωπισθούν
ακριβώς όπως οι υπόλοιποι ασφαλισµένοι. ∆ηλαδή οι συντάξεις
των αναπήρων -γιατί γι’ αυτούς τους ασφαλιστικούς κλάδους
µιλάω- θα αντιµετωπισθούν όπως και οι συντάξεις γήρατος χωρίς
καµµία απολύτως ειδική πρόβλεψη και πρόνοια για τους ανθρώ-
πους εκείνους, που έχουν αυξηµένα προβλήµατα και ανάγκες.

Στο Κεφάλαιο Β’ που καθορίζονται οι όροι σύστασης και λει-
τουργίας του εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής,
µέλη του θα είναι υποχρεωτικά όλες οι ασφαλιστικές επιχειρή-
σεις που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα και για τη στήριξη
του εγγυητικού κεφαλαίου ζωής επιβάλλεται µία τακτική εισφορά
1,5% ετησίως επί των ακαθάριστων ασφαλίστρων ζωής. Γνωρί-
ζουµε ότι το 0,75% θα πληρώνεται από τον ασφαλισµένο και το
υπόλοιπο από την εταιρεία.

Είναι υψηλό το ποσοστό αυτό, γιατί έτσι θα αυξήσει το ασφά-
λιστρο του ασφαλισµένου. Η κάλυψη που θα παρέχει το κεφά-
λαιο αυτό θα είναι εξαιρετικά περιορισµένη, καθώς θα ανέρχεται
στο 100% των απαιτήσεων των ασφαλισµένων, αλλά µέχρι του
ποσού των 30.000 ευρώ ανά δικαιούχο για την συντριπτική πλει-
οψηφία των περιπτώσεων και µέχρι 60.000 ευρώ για τις αποζη-
µιώσεις θανάτου και µόνιµης ολικής αναπηρίας. Είναι προφανές
ότι αυτά τα ποσά των αποζηµιώσεων δεν ανταποκρίνονται στα
χρήµατα που είχαν καταβάλει οι ασφαλισµένοι.

Εδώ στο άρθρο 5 στο Κεφάλαιο Β’, το εγγυητικό κεφάλαιο δεν
καλύπτει νοσοκοµειακή περίθαλψη και θέλετε εµείς να θεωρή-
σουµε αυτή τη ρύθµιση θετική και να τη στηρίξουµε. ∆εν µπο-
ρούµε να το κάνουµε.

Κεφάλαιο Γ’, άρθρα 14 έως 19. Να πω, εκ των προτέρων, ότι
κανένα από αυτά τα άρθρα δεν ψηφίζουµε. Είναι τα άρθρα και οι
διατάξεις του Κεφαλαίου που ρυθµίζουν θέµατα που αφορούν
οργανισµούς αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας, µε αρµό-
δια αρχή για την εποπτεία τους την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς,
που ούτως ή άλλως δεν έχουµε και την καλύτερη εικόνα γι’ αυτή,
για την αντικειµενική της λειτουργία, αλλά δεν συµφωνούµε και
µε τους οργανισµούς αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας.

Κεφάλαιο ∆': Συστήνεται συµβούλιο συστηµικής ευστάθειας
στο Υπουργείο Οικονοµικών, το οποίο θα έχει ως αποστολή την
ανάλυση, µελέτη και πρόληψη κινδύνων που υπάρχουν ή µπορεί
να προκύψουν στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα. Μέχρι τώρα τα
δείγµατα ήταν κατά των πολιτών, γιατί βλέπουµε τα υπέρογκα
επιτόκια στο δανεισµό και τα ελάχιστα επιτόκια στις καταθέσεις.
Μακάρι να βάλετε εδώ µία εποπτεία.

Σηµαντική διάταξη περιέρχεται στο άρθρο 21, που βεβαίως
δεν θα το στηρίξουµε, όπου ορίζεται ότι οι ετήσιες αποδόσεις
υπέρ τρίτων του γενικού προϋπολογισµού του κράτους περιορί-
ζονται στο 90% και το υπόλοιπο, βεβαίως, 10% θα αποτελέσει
δηµόσιο έσοδο. Αυτό είναι πραξικοπηµατικού χαρακτήρα.

Στο άρθρο 24 καταργείται η δυνατότητα που έχει µέχρι σή-
µερα το διοικητικό συµβούλιο του ΟΠΑ∆ να παρεµβαίνει στις κο-
στολογήσεις ορθοπεδικών ειδών προθεµάτων και βοηθητικών
µέσων. Και ας µην ξεχνάµε ότι τώρα χρειάζονται τα ασφαλιστικά
ταµεία να µπορούν να στηρίξουν τους ανθρώπους που έχουν µε-
γαλύτερη ανάγκη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Στο άρθρο αυτό, το 24 –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- στην πα-
ράγραφο 5α τι θα κάνετε τελικά; Θα καταργήσετε εκείνη τη διά-
ταξη που βάλατε επιπλέον φορολόγηση 60% στην αποζηµίωση
που παίρνουν οι εργαζόµενοι στο εξωτερικό, όπως είναι οι δι-
πλωµάτες; Γιατί αυτό είναι τελείως παράλογο και δεν άκουσα
καµµία απάντηση.

Στο άρθρο 25 ορίζεται η δυνατότητα αύξησης από τριάντα σε
σαράντα έτη η διάρκεια στεγαστικών δανείων που έχει χορηγή-
σει το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων για πρώτη κατοικία.

Αυτό θα γίνεται έπειτα από αίτηση του δανειολήπτη. Το θεω-
ρούµε θετικό, όµως, αυτά όλα θα καθορίζονται µέσα από υπουρ-
γική απόφαση και όχι µέσα από το νόµο. Ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ» σε
αυτό το άρθρο.

Στο άρθρο 27 ρυθµίζεται ο τρόπος εξόφλησης των προµη-
θευτών των νοσοκοµείων µε άτοκα οµόλογα του ελληνικού δη-
µοσίου. Θεωρούνται ως νόµιµες όλες οι οφειλές, απόρροια
συµβάσεων των νοσοκοµείων του ΕΣΥ, που δηµιουργήθηκαν
µέχρι και την ψήφιση του παρόντος νόµου. Παρ’ όλο που πολ-
λές απ’ αυτές έχουν απορριφθεί από το Ελεγκτικό Συνέδριο,
λόγω του ότι δεν έγιναν µε απ’ ευθείας ανάθεση, εσείς τις θεω-
ρείτε ότι ήταν σύννοµες και προχωρείτε στη ρύθµιση, παραβλέ-
ποντας ακόµη και το Ελεγκτικό Συνέδριο. Εµείς δεν µπορούµε
να τη στηρίξουµε.

Καταψηφίσαµε επί της αρχής, ελάχιστα άρθρα θα τα υπερψη-
φίσουµε, σε κάποια θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ», αλλά στα περισ-
σότερα «ΟΧΙ», γιατί δεν δίνετε τη δυνατότητα στους συµπολίτες
µας να µπορέσουν να έχουν µια καλύτερη ποιότητα ζωής και
αυτοί που αδικήθηκαν να µπορέσουν να ανακάµψουν και να πά-
ρουν τα χρήµατά τους πίσω, στο κεφάλαιο, βεβαίως, που τους
αναλογεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εισερχόµεθα στον κα-

τάλογο των οµιλητών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Θωµάς Ροµπόπου-

λος για οκτώ λεπτά.
ΘΩΜΑΣ ΡΟΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν προτεινόµενο νο-

µοσχέδιο δίνεται µία λύση στα θέµατα του ασφαλιστικού κλάδου
και ταυτόχρονα, επιχειρείται η αναβάθµισή του µέσω ρυθµίσεων,
ώστε να ανταποκρίνονται στις σύγχρονες συνθήκες, που έχουν
διαµορφωθεί στην ασφαλιστική αγορά, και ο ασφαλιστικός κλά-
δος να ανακτήσει τη χαµένη αξιοπιστία του.

Με το Κεφάλαιο Α' του προτεινόµενου σχεδίου νόµου καταρ-
γείται η Επιτροπή Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης και οι επιχει-
ρήσεις του τραπεζικού και ασφαλιστικού κλάδου υπάγονται στην
ενιαία εποπτεία της Τράπεζας της Ελλάδος. Η επιλογή αυτή θε-
ωρείται εύλογη, δεδοµένης της αύξησης των συνεργασιών που
παρατηρούνται µεταξύ των επιχειρήσεων του ασφαλιστικού και
του τραπεζικού κλάδου και εποµένως, ο ενιαίος εποπτικός έλεγ-
χος αυτών των επιχειρήσεων είναι αναγκαίος για τη διαφύλαξη
των ισότιµων όρων ανταγωνισµού, αλλά και την αποτελεσµατι-
κότερη αντιµετώπιση του συστηµικού κινδύνου. Οι πράξεις επο-
πτείας της ιδιωτικής ασφάλισης ασκούνται µε πράξεις του
διοικητή ή άλλου εξουσιοδοτηµένου οργάνου της Τράπεζας της
Ελλάδος.

Σε ό,τι αφορά το κέντρο πληροφοριών, θεωρώ ότι θα πρέπει
να µεταφερθεί από την ΕΠΕΙΑ στο Επικουρικό Κεφάλαιο και όχι
στην Τράπεζα της Ελλάδος. Η µεταφορά του κέντρου πληροφο-
ριών από την ΕΠΕΙΑ στο Επικουρικό Κεφάλαιο θα συµβάλλει,
πέραν από την εξυπηρέτηση των καταναλωτών, στον εντοπισµό
των ανασφάλιστων οχηµάτων, στην αύξηση των εσόδων του κρά-
τους από φόρους, που σήµερα διαφεύγουν, στην αύξηση των
εσόδων του Επικουρικού Κεφαλαίου από τη µη καταβολή ει-
σφορών των ανασφάλιστων οχηµάτων, ενώ παράλληλα θα µειώ-
σει όλα τα προβλήµατα που δηµιουργούνται από την ύπαρξη
ανασφαλίστων οχηµάτων, που εκτιµάται σήµερα ότι είναι πάνω
από πεντακόσιες χιλιάδες. Φυσικά, αρµοδιότητα και καθήκον της
Τράπεζας της Ελλάδος θα πρέπει να είναι ο έλεγχος των στοι-
χείων που υποβάλλουν οι ασφαλιστικές εταιρείες, που δραστη-
ριοποιούνται στη χώρα µας.

Αναφορικά µε τη διασταύρωση των στοιχείων µεταξύ της
πραγµατοποιηθείσας παραγωγής ασφαλίστρων, ασφαλισµένων
οχηµάτων και δήλωση εγγραφής των αντιστοίχων ασφαλιστη-
ρίων στα µητρώα τους, µε το δεύτερο άρθρο καταργούνται οι
διατάξεις εκείνες που πέρασαν από την κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας, διατάξεις οι οποίες επικρίθηκαν ως αντίθετες προς
την κοινοτική νοµοθεσία, σε ό,τι αφορά στις κρατικές ενισχύσεις.

Ταυτόχρονα, έγινε αντιληπτή η ανεπάρκειά τους στην επίλυση
των σηµαντικών προβληµάτων, που δηµιουργήθηκαν από την
πρόσφατη ανάκληση της άδειας ορισµένων ασφαλιστικών εται-
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ρειών. Επιπλέον, ορίζεται µεταβατική ρύθµιση για τις εκκρεµείς
διαδικασίες των ασφαλιστικών εταιρειών, των οποίων η άδεια
έχει ανακληθεί. Στο ίδιο άρθρο καθορίζεται µία σύντοµη διαδι-
κασία, προκειµένου να µεταβιβαστεί το χαρτοφυλάκιο ζωής των
υπό εκκαθάριση εταιρειών, σε ανάδοχο ασφαλιστική εταιρεία ή
σε κοινοπραξία ασφαλιστικών εταιρειών.

Κύριε Υπουργέ, οι πολίτες που ήταν ασφαλισµένοι στην
«ΑΣΠΙΣ» και στην «COMMERCIAL», κατ’ εµέ, δεν πρέπει να χά-
σουν ούτε ένα ευρώ, διότι δεν φταίνε αυτοί.

Με το Κεφάλαιο Β' του προτεινόµενου νοµοσχεδίου επιχειρεί-
ται η κάλυψη ενός κενού που υπάρχει σε έναν ασφαλιστικό
κλάδο, ο οποίος στερείται παντελώς την ύπαρξη εγγυητικού κε-
φαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής. Με το Κεφάλαιο Β' του προ-
τεινόµενου νοµοσχεδίου καλύπτεται, λοιπόν, ένα κενό που
υπήρχε στο χώρο των ασφαλειών και συνίσταται νοµικό πρό-
σωπο ιδιωτικού δικαίου, µε την επωνυµία «Εγγυητικό Κεφάλαιο
Ιδιωτικής Ασφάλισης Ζωής» κατά το πρότυπο του Επικουρικού
Κεφαλαίου, το οποίο καλύπτει την ασφάλιση των οχηµάτων.

Αναφορικά, µε την ίδρυση εγγυητικού κεφαλαίου ζωής άρθρα
3 έως 13, θα ήθελα να αναφέρω τα εξής. Το εγγυητικό κεφάλαιο
ζωής θα µπορούσε να λειτουργήσει ως ασφαλιστική εταιρεία ει-
δικού τύπου, όπου οι πελάτες θα συνεχίζουν να καταβάλουν το
100% των ασφαλίστρων τους -όσοι είχαν, στο νέο φορέα- δηµι-
ουργία σε άµεσο χρονικό διάστηµα ενός ισχυρού ταµείου, σε σύ-
γκριση µε την είσπραξη µόνο του 1,5% των ασφαλίστρων. Οι
εργαζόµενοι, εν δυνάµει άνεργοι, θα στελεχώσουν το νέο φορέα
µε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου, εποµένως θα αποφευχθεί η αύ-
ξηση της ανεργίας. Τα δηµόσια έσοδα θα ωφεληθούν από την
είσπραξη του 100% των ασφαλίστρων για την κάλυψη των απο-
ζηµιώσεων, χωρίς αύξηση των δηµοσίων δαπανών που προορί-
ζονται για την κάλυψη των απαιτήσεων των πελατών που έκλεισε
η ασφαλιστική τους εταιρεία. Οι καταναλωτές, ασφαλισµένοι των
υγειών εταιρειών, δεν θα υποστούν επιβάρυνση, ειδικά σε µία τέ-
τοια οικονοµική συγκυρία, γεγονός που θα µειώσει την ακυρω-
σιµότητα των ασφαλιστηρίων.

Ακριβώς µε τον ίδιο τρόπο θα µπορούσε να εξελιχθεί η λει-
τουργία του επικουρικού κεφαλαίου για τον κλάδο οχηµάτων.

Στο άρθρο 10, για τις εισφορές, το σχέδιο νόµου προβλέπει
εισφορά, επί των ακαθαρίστων ασφαλίστρων, ανερχόµενη σε πο-
σοστό έως 1,5%. Το προτεινόµενο ποσοστό 1,5% είναι πολύ
υψηλό σε σχέση µε τις αντίστοιχες ευρωπαϊκές επιβαρύνσεις
που κυµαίνονται κατά µέσο όρο στο 0,3%. Το προτεινόµενο επί-
πεδο εισφοράς είναι, επιπλέον, πολύ υψηλό σε σχέση µε την
ανταποδοτικότητα της εισφοράς. Επιπλέον, αποδυναµώνει δρα-
στικά από άποψη ανταγωνισµού τα προϊόντα ζωής σε σύγκριση
µε παρεµφερή προϊόντα αποταµίευσης άλλων τοµέων, αφού έτσι
γίνονται κατά πολύ ακριβότερα και άρα λιγότερα ελκυστικά για
τον καταναλωτή. Άρα λογική θα ήταν µια ετήσια τακτική εισφορά
σε ποσοστό µέχρι 0,3% της συνολικής ετήσιας παραγωγής ακα-
θαρίστων καταχωρηµένων ασφαλίστρων κλάδου ζωής.

Συνοψίζοντας, το παρόν σχέδιο νόµου δίνει µία συνολική λύση
στα θέµατα του ασφαλιστικού κλάδου και ταυτόχρονα αναβαθ-
µίζει τη λειτουργία του, ώστε να ανταποκρίνεται στις σύγχρονες
συνθήκες που έχουν διαµορφωθεί στην ασφαλιστική αγορά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Πα-
ναγιώτης Αντωνακόπουλος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία και κύριε
Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, θα σταθώ µόνο στο άρθρο 27,
γιατί νοµίζω ότι η τοποθέτηση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
πάνω σ’ αυτό το ζήτηµα χαρακτηρίζεται από µια αντίληψη, η
οποία δεν πρέπει να υπάρχει στις µέρες µας γιατί ιστορικά δεν δι-
καιώνεται. Νοµίζουν ότι µιλούν στη χώρα των λωτοφάγων. Αυτή
υπήρχε κάποτε. ∆εν υπάρχει σήµερα. ∆εν υπάρχουν λωτοφάγοι
σε αυτή τη χώρα, γιατί δεν έχουν ξεχάσει ποιοι κατήργησαν τη
λίστα φαρµάκων, ποιοι νοµοθέτησαν εδώ την ΕΠΥ και δεν την
εφάρµοσαν σχεδόν ποτέ, ποιοι ακολούθησαν µια σειρά από νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες, τις οποίες έκαναν, εικονικά, χωρίς να
τις εφαρµόζουν.

Εν πάση περιπτώσει, µπορούµε να δεχθούµε να τα ακούσουµε

όλα, αλλά γνωρίζουµε ότι, νοµοτεχνικά, οι νόµοι, όταν έρχονται
στη Βουλή, περνάνε από το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βου-
λής, από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους και εκεί εάν υπάρ-
χουν τέτοια εξόφθαλµα ζητήµατα, που ο αγαπητός συνάδελφος
της Νέας ∆ηµοκρατίας ανέφερε, δεν είναι δυνατόν καθηγητές
Πανεπιστηµίου της Νοµικής να µην τα δουν! Νοµίζω ότι η επι-
κοινωνιακή έκρηξη, σήµερα, που υπάρχει σε σχέση µε το τερά-
στιο ηθικό, πολιτικό και οικονοµικό σκάνδαλο του Βατοπεδίου και
οι αποκαλύψεις που γίνονται πια, από µέσα, δεν µπορεί να ισο-
φαριστούν από τέτοιου είδους πυροτεχνήµατα, τα οποία δεν
έχουν καµµία θέση µέσα στην Αίθουσα αυτή, γιατί πρέπει να µι-
λάµε σοβαρά.

Γνωρίζουµε όλοι ότι αυτές οι δαπάνες που ρυθµίζονται αφο-
ρούν µία προηγούµενη κυβέρνηση και τη θητεία της. Και ακού-
στηκε εδώ ότι µπορεί να ήταν και καταχρηστικές αυτές οι
δαπάνες. ∆ηλαδή, θέλετε να κάνουµε µια εξεταστική επιτροπή
να τα βρούµε αυτά; Ο Άρειος Πάγος, ήδη, εξετάζει αυτά τα ζη-
τήµατα. Στο ΣΕΥΠ έχουν πάει. ∆ηλαδή, τι είδους θράσος είναι
αυτό, δεν µπορώ να καταλάβω. Λέτε ο ίδιος ότι είναι καταχρη-
στικές και έρχεστε εδώ και απειλείτε µε ειδικά δικαστήρια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πού τα είδατε αυτά;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Νοµίζω ότι θα πρέπει να

βάλετε λίγο µυαλό µε τις αποκαλύψεις που γίνονται καθηµερινά.
Και τη στιγµή που ο ελληνικός λαός περνάει, πράγµατι, δύσκολες
µέρες και ώρες, απ’ αυτά που κάνατε στην πλάτη του τόσα χρό-
νια, δεν µπορείτε να έχετε αυτό το ρόλο τουλάχιστον για κάποιο
διάστηµα. Για κάποιο διάστηµα όχι δεν µπορείτε να µιλάτε -έχετε
δικαίωµα να µιλάτε- αλλά πρέπει να ξέρετε τι λέτε.

Έρχεστε και λέτε ότι καταχρηστικά από τα διοικητικά συµ-
βούλια, που είχατε ορίσει στα νοσοκοµεία, έγιναν προµήθειες και
δεν βάζετε τέτοιο θέµα να τις ερευνήσουµε, αλλά λέτε ότι,
επειδή πληρώνουµε τα δικά σας, εµείς πρέπει να τιµωρηθούµε
που πληρώνουµε τις δικές σας καταχρήσεις. Μα, τι συλλογισµός
είναι αυτός; Νοµίζω ότι είναι απελπιστική η κατάσταση στην
οποία βρίσκεται το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µε
όλες αυτές τις τροµακτικές αποκαλύψεις που γίνονται και καλό
θα είναι να υπάρξει, για να υπηρετείται και η δηµοκρατία –γιατί
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι θεσµικός εταίρος της δηµο-
κρατίας- περισσότερη σοβαρότητα και τεκµηρίωση.

Ενθυµούµαι ότι, όταν ψηφίστηκε η ΕΠΥ εδώ στη Βουλή έλεγε
ο κ. Αβραµόπουλος ότι 500 εκατοµµύρια ευρώ τουλάχιστον το
χρόνο χάνονται από αυτό το παλιότερο σύστηµα προµηθειών
που υπήρχε και το οποίο το άλλαξαν. Παρ’ όλα αυτά, δεν εφάρ-
µοσαν το σύστηµα. ∆ηλαδή, συνειδητά άφηναν 500 εκατοµµύ-
ρια ευρώ το χρόνο να φεύγουν στις προµήθειες. Οι ίδιοι
διαπίστωναν, οι ίδιοι σχολίαζαν και άφηναν τα θέµατα να φεύ-
γουν. Η µόνη πρακτική που υπήρχε και τη ζήσαµε ήταν ότι για
ό,τι κακό υπήρχε στη χώρα έφταιγε το ΠΑΣΟΚ, για ό,τι γινόταν
στη χώρα, το σχολίαζε η προηγούµενη κυβέρνηση και µετέθετε
τις αποφάσεις στο µέλλον. Μέχρι που κάποια στιγµή έφθασαν τα
πράγµατα στο απροχώρητο και αναγκάστηκε η ίδια να φύγει
αφήνοντας πίσω στάχτες και καταστροφές, όπως και στο χώρο
της υγείας.

Νοµίζω ότι και στο χώρο της υγείας αυτές οι υπερβολικές
οφειλές έχουν να κάνουν µε το ότι καταργήθηκε η λίστα φαρµά-
κων και εκτινάχθηκε η δαπάνη στα ύψη, µε το ότι υπήρξε πλή-
ρης αδιαφάνεια σε πολλούς τοµείς λειτουργίας των προµηθειών.
Και να σας πω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, κύριοι συνάδελ-
φοι, για το πώς έγινε η ανάθεση, στο consortium των δυο εται-
ρειών για τον έλεγχο των δειγµάτων αίµατος για AIDS, ηπατίτιδα
Β και C, 400 εκατοµµυρίων ευρώ, µε διπλάσια τιµή ανά δείγµα
αίµατος από ό,τι στην υπόλοιπη Ευρώπη, και την πληρώνουµε
ακόµη και σήµερα. ∆εν πρέπει να γίνει εξεταστική γι’ αυτό; Ήσα-
σταν στο Υπουργείο. Θα πείτε όµως µετά ότι κάνουµε τη χώρα
ένα απέραντο δικαστήριο.

∆ηλαδή, θέλει κάποιος να συγκεντρωθεί σε άλλα θέµατα, που
καίνε τον Έλληνα σήµερα και εσείς έχετε τη µόνιµη λογική που
έχει η παράταξή σας διαχρονικά. Όταν δεν είχε το χωροφύλακα,
είχε τα δικαστήρια. Αυτό γινόταν µια ζωή από την παράταξή σας.
Όταν δεν είχε το χωροφύλακα να εκβιάζει και να φοβίζει τον
κόσµο, έστηνε δίκες, πέταγε λάσπες. Αυτό κάνετε και σήµερα.
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Νοµίζω ότι δεν σας τιµά καθόλου αυτή η τακτική, να προσπα-
θείτε, εκεί που δεν έχετε καθόλου δίκιο, δεν έχει καθόλου ερεί-
σµατα λογικής, να δηµιουργήσετε θέµατα στο σηµερινό
Υπουργείο από εκεί που δεν υπάρχουν.

Άκουσα και την Αντιπολίτευση. Είπαν αρκετοί εισηγητές ότι
διαφωνούν ιδεολογικά και επί της αρχής στο θέµα αυτό. ∆εν
βρήκε κανένας τέτοια ζητήµατα παρανοµίας ή µη ύπαρξης νοµι-
µοποιητικής βάσης για τις προµήθειες που εγένοντο.

Και εν πάση περιπτώσει, ας το πιάσουµε το θέµα και αλλιώς.
Μέχρι τον πέµπτο µήνα του 2010 δεν είχαν αλλάξει οι διοικήσεις
στα νοσοκοµεία. Οι παλιές διοικήσεις ήταν. ∆ηλαδή, αυτές που
είχατε βάλει εσείς και ήταν εκεί δεν γνώριζαν καθόλου από το
κανονιστικό πλαίσιο περί προµηθειών; ∆ηλαδή, έκαναν συναλ-
λαγή όλοι µε το Υπουργείο, µε τη νέα κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ;
Αυτό λέτε; Αυτό λέτε, ότι πήραν εντολή και έκαναν παρανοµίες.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Γιατί δεν τους αλλάζατε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είναι άλλο θέµα.
Λέτε, λοιπόν, ότι οι διοικήσεις που ήταν µέχρι τον τέταρτο και

πέµπτο µήνα έκαναν παρανοµίες. Πρώτον, λέτε ότι δεν ήξεραν τι
τους γινόταν. Εσείς τους είχατε βάλει. ∆εν το πιστεύω. Ήξεραν
οι άνθρωποι, λειτουργούσαν τόσα χρόνια. ∆εύτερον, λέτε ότι
έκαναν συναλλαγή µε πολιτική ΠΑΣΟΚ; Αυτό λέτε; ∆εν αντέχει
σε λογική νοµίζω. Ούτε το ένα έκαναν ούτε το άλλο.

Γι’ αυτό, λοιπόν, νοµίζω ότι εκτίθεσθε µε το να λέτε αυτά. Είναι
µια προσπάθεια, ούτε καν φιλότιµη, και επικοινωνιακό αντίβαρο
σε όλα αυτά που αποκαλύπτονται µέσα από τις εξεταστικές επι-
τροπές. Ο λαός λέει κάτι: «Λαγός την φτέρη κούναγε, κακό της
κεφαλής του». Αν θέλετε, λοιπόν, όλα τα θέµατα θα έρθουν στο
φως. Εάν, λοιπόν, συνεχίσετε να προκαλείτε την ιστορική µνήµη
του λαού, να προκαλείτε αυτή την κρίση, να προκαλείτε το λαό
που είναι σε µία οικονοµική κρίση, νοµίζω ότι πρέπει να απαντή-
σουµε και εµείς. Όµως, έχουµε να κάνουµε και άλλες πιο σοβα-
ρές δουλειές αυτή την ώρα σε αυτή τη χώρα. Κι εσείς, από ό,τι
φαίνεται, δεν έχετε διάθεση να είστε σοβαρά στην πολιτική.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β' Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Αντωνακόπουλο.

Σ’ αυτό το σηµείο έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Πλεύρης.

Κύριε Πλεύρη, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα ξεκινήσω από το άρθρο 27 και θα

πω δυο λόγια, κύριε Υπουργέ. Μου κάνει εντύπωση αυτή τη
στιγµή η ρητορική που αναπτύσσεται από την πτέρυγα του
ΠΑΣΟΚ που προσπαθεί, ουσιαστικά, µία διαδικασία, που είναι πα-
ράτυπη, να µας την παρουσιάσει ως θετική.

Ήσασταν ευχαριστηµένοι, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, από
το τι γινόταν στις προµήθειες µε τα νοσοκοµεία; Γιατί έρχεστε
τώρα να τα νοµιµοποιήσετε; Σας είπαµε ποια είναι η λύση. Η
λύση είναι πρώτα να γίνει ο απόλυτος έλεγχος και να δούµε τι
υπερτιµολογήσεις έγιναν, όποτε και αν έγιναν –δεν µας απασχο-
λεί αυτό- και µετά θα πληρωθούν. Εξακολουθείτε να «χαϊδεύετε»
τους προµηθευτές. Είχαµε το επικοινωνιακό χτύπηµα πριν από
δέκα-δεκαπέντε µέρες και τώρα βλέπουµε την Κυβέρνηση να
υποχωρεί διότι τελικά παίρνουν αυτό που θέλουν. Τους αναγνω-
ρίζουµε απευθείας αναθέσεις που έγιναν σε προνοµιακές τιµές,
χωρίς να γίνει κανένας έλεγχος. Έχει κουραστεί πια το Σώµα να
ακούει ποιος έφταιξε περισσότερο, η Νέα ∆ηµοκρατία ή το
ΠΑΣΟΚ. Αυτό που µας απασχολεί είναι πώς θα διασφαλίσουµε τα
χρήµατα του Έλληνα φορολογούµενου.

Κύριε Υπουργέ, παίρνω το λόγο επί των άρθρων για να σταθώ
στη συζήτηση που έχει ανοίξει και στο άρθρο 2 που αναφέρεται
ουσιαστικά στη ρύθµιση γι’ αυτούς τους ανθρώπους που βρέ-
θηκαν στη δύσκολη θέση στην περίπτωση της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»
και της «COMMERCIAL». Ξεκινήσαµε και κάναµε ένα βήµα πα-
ραπάνω. Είχατε φέρει εδώ πέρα µία νοµοθετική ρύθµιση που
έλεγε ουσιαστικά να πάνε σε µία ανάδοχη εταιρεία και από κει και
πέρα δεν έχουν καµµία άλλη κάλυψη. Σας εξηγήσαµε από το
πρωί ότι ανάδοχη εταιρεία σ’ αυτή τη συγκεκριµένη στιγµή είναι
πολύ δύσκολο να βρεθεί.

Γιατί είναι δύσκολο, κύριοι συνάδελφοι; ∆ιότι, λόγω της τρα-

γικής καθυστέρησης της Κυβέρνησής σας, τα ελκυστικά συµβό-
λαια της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» έχουν φύγει και έχουν πάει στις
άλλες εταιρείες. Αν είχατε δράσει έγκαιρα, θα τα µπλοκάρατε
από την αρχή ώστε να µπορούσατε να διαπραγµατευτείτε και να
έρχονταν σοβαρές εταιρείες, ως ανάδοχες, να πάρουν και τα
καλά συµβόλαια. Αυτά έχουν φύγει και έχουν µείνει τα συµβό-
λαια που δεν είναι ελκυστικά για τις ασφαλιστικές εταιρείες και
µπαίνετε σε µία διαδικασία µε ανάδοχες εταιρείες απεµπολώντας
πλήρως την ευθύνη που έχει το δηµόσιο.

Έρχεστε στη συνέχεια –και πολύ καλά κάνατε την προσθήκη-
και λέτε, αν δεν βρεθεί ανάδοχη εταιρεία, να υπάρχει κάλυψη
από το δηµόσιο ως 70%. ∆ύο είναι οι ενστάσεις εδώ πέρα, κύριε
Υπουργέ, και πρέπει να τις ρυθµίσουµε.

Το ένα θέµα είναι αυτό της τριετίας. Λέτε ότι, «µέχρι τρία χρό-
νια» αλλά, όπως καταλαβαίνετε, γιατί βρισκόµαστε στην Ελλάδα,
το «µέχρι τρία χρόνια» σηµαίνει ότι είναι τρία χρόνια σίγουρα και
ενδεχοµένως παραπάνω χρόνος.

Το δεύτερο και το σηµαντικότερο: Για ποιο λόγο δεν µπαίνει σε
συµµετοχή και το δηµόσιο; Κύριε Υπουργέ, έχει ευθύνη το δη-
µόσιο γι’ αυτό που συνέβη. Ποια είναι η ευθύνη; ∆εν είχαµε εδώ
πέρα περίπτωση καταναλωτών, όπως είπατε το πρωί, που πρέπει
να προσέχουν πού επενδύουν, που πήγαν να κάνουν επενδύσεις
πού είχαν ρίσκο. Πήγαν σε µία εταιρεία πού ελέγχεται από το
κράτος και το κράτος είχε κρίνει ότι αυτή η εταιρεία είναι φε-
ρέγγυα. Ενώ, λοιπόν, κρίνει το κράτος ότι αυτή η εταιρεία είναι
φερέγγυα, ενώ το κράτος δεν βάζει τους ελεγκτικούς µηχανι-
σµούς εγκαίρως να δουν το πρόβληµα που υπάρχει και να το
προλάβουν, γίνεται το «µπαµ», καθυστερεί και εννιά-δέκα µήνες
τώρα η ελληνική Κυβέρνηση να ρυθµίσει το θέµα και έχουµε τον
άνθρωπο που ευθύνεται να κυκλοφορεί µια χαρά και να µην µπο-
ρούµε να δεσµεύσουµε τίποτα διότι αυτό ήταν το θέµα των ελε-
γκτικών µηχανισµών. Εσείς ο ίδιος έχετε αναγνωρίσει ότι υπάρχει
ευθύνη της πολιτείας σ’ αυτή την περίπτωση.

Σας λέω εγώ εύλογα: Αναγνωρίζετε ότι υπάρχει ευθύνη. Τις
δηλώσεις σας να πάρει κάποιος και να πηγαίνει στα διοικητικά
δικαστήρια από αύριο, θα λέει εδώ πέρα: «Ο Υπουργός λέει ότι
δεν έγιναν οι σωστοί έλεγχοι». Αυτό θα συνεπάγεται, σε πολύ µε-
γάλη πιθανότητα, ευθύνη του δηµοσίου.

Πρέπει, λοιπόν, στη ρύθµιση την οποία έχετε -για να αποφύγει
το δηµόσιο να µπει σε διαδικασίες και σε δικαστικούς αγώνες
αναγνωρίζοντας την ευθύνη που του αναλογεί πέρα από το 70%
που αναφέρεται τώρα, πέρα από το 40% και το 60% που αναφέ-
ρεται αν βρεθεί ανάδοχη εταιρεία- να αναλάβει την ευθύνη του
και το δηµόσιο µ’ ένα ποσοστό. Μετά θα έχετε το δικαίωµα να
πείτε σ’ αυτούς τους ανθρώπους: «Αφού τέλος πάντων δεί-
χνουµε ένα κοινωνικό πρόσωπο και σας καλύπτουµε το µεγαλύ-
τερο µέρος του ποσού που έχετε χάσει, να παραιτηθείτε από
περαιτέρω διεκδικήσεις».

Έτσι όπως είµαστε αυτή τη στιγµή πολύ φοβούµαστε, κύριε
Υπουργέ, ότι θα βρεθούµε σε µία δύσκολη θέση και το δηµόσιο
θα µπει σε δικαστικούς αγώνες και ένα έντονο κοινωνικό θέµα,
που αφορά αυτούς τους ανθρώπους, θα µεταφερθεί στις αίθου-
σες των δικαστηρίων µε µεγάλο πρόβληµα για το δηµόσιο.

∆εν είµαστε µικρόψυχοι, σας το είπαµε από την αρχή. Προ-
σπαθείτε να κάνετε µία ρύθµιση. Κάποιοι άλλοι ενδεχοµένως να
µην έκαναν τίποτα. Έχετε κάνει και µία παραχώρηση παραπάνω
και πέρα από τον ανάδοχο βάζετε και το 70%. Ολοκληρώστε
αυτόν το σχεδιασµό που κάνετε µε µια συµµετοχή του δηµοσίου
και µε πρόβλεψη σ’ αυτή την τριετία.

Πολύ φοβούµαστε, κύριε Υπουργέ, ότι αν φτάσουµε στο
πέρας της τριετίας –που είναι το πιο πιθανό- το ποσό που λέτε σ’
αυτούς τους ανθρώπους δεν θα αντιστοιχεί στα πραγµατικά
ποσά. Ήδη βλέπετε πώς είναι η διακύµανση. Φανταστείτε τι θα
γίνει µετά από τρία χρόνια. Υπάρχει ακόµα και αυτή τη στιγµή
δυνατότητα µετά τα σωστά βήµατα που έχετε κάνει ως προς το
συγκεκριµένο άρθρο, από το πρωί -και έχετε κάνει δύο-τρεις βελ-
τιώσεις- να κάνετε µερικές παραπάνω βελτιώσεις ώστε να λήξει
αυτό το θέµα που ταλανίζει πολλές χιλιάδες ανθρώπους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Πλεύρη.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Χαρά Κεφαλίδου.
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ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επι-
τρέψτε µου να εστιάσω στα ουσιώδη του νοµοσχεδίου, δηλαδή
να µιλήσω κατά κύριο λόγο για την εποπτεία της ιδιωτικής ασφά-
λισης µετά και το τεράστιο κοινωνικό ζήτηµα που έχει δηµιουρ-
γηθεί από την ανάκληση των ασφαλιστικών εταιρειών ζωής
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL VALUE».

Η κατάρρευση του οµίλου «ΑΣΠΙΣ», της µεγαλύτερης ελληνι-
κής ασφαλιστικής εταιρείας, είναι γεγονός ότι οδήγησε σε αδιέ-
ξοδο χιλιάδες συµπολίτες µας που νιώθουν εξαπατηµένοι από
την παράνοµη δράση αυτών των επιχειρήσεων. Το σαθρό και ελ-
λιπές εποπτικό σύστηµα, που υπήρχε στη χώρα µας, σχετικά µε
το θεσµικό πλαίσιο των ασφαλιστικών εταιρειών, όφειλε εδώ και
χρόνια να αλλάξει. Είναι έντονη η ανάγκη λήψης άµεσων ριζικών
µέτρων και δηµιουργίας ισχυρών µηχανισµών ελέγχου και επο-
πτείας της ασφαλιστικής αγοράς, µια αγορά µε σοβαρές ατέ-
λειες στην πληροφόρηση για την ποιότητα των υπηρεσιών
ασφάλισης, αλλά κυρίως στην προστασία του κοινού.

Το παρόν νοµοσχέδιο δηµιουργεί το απαραίτητο «δίχτυ ασφά-
λειας» που οφείλει να παρέχει κάθε ευνοµούµενο κράτος προ-
στατεύοντας τα θεµελιώδη δικαιώµατα της ζωής, της υγείας και
της περιουσίας των πολιτών. Αυτό κάνουµε µε το νοµοσχέδιο
αυτό. Η Κυβέρνηση, µπροστά στα συσσωρευµένα προβλήµατα,
που κληρονόµησε παίρνει σήµερα την πρωτοβουλία να πράξει
το αυτονόητο, να διασφαλίσει ένα υγιές θεσµικό πλαίσιο που
αφορά στην εποπτεία των ασφαλιστικών εταιρειών. Έχει την
υπευθυνότητα να καλύψει, στο µέτρο του δυνατού, τις ζηµίες
των ασφαλισµένων πολιτών κυρίως από την αδιαφορία και την
ανευθυνότητα της προηγούµενης κυβέρνησης.

Στο πρώτο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου καταργείται η Επιτροπή
Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης (ΕΠΕΙΑ) που είχε συσταθεί µε το
άρθρο 1 του ν. 3229/2004, ως νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δι-
καίου, και αυτή η εποπτεία ανατίθεται πλέον στην Τράπεζα Ελ-
λάδος στην οποία µεταφέρονται και όλες οι αρµοδιότητες
εποπτείας της ιδιωτικής ασφάλισης. Είναι γεγονός ότι ακούστη-
καν πολλοί προβληµατισµοί και εκφράστηκαν διαφορετικές από-
ψεις για το ποια είναι η πιο κατάλληλη επιλογή για να έχουµε ένα
αποτελεσµατικό µοντέλο εποπτείας. Θα συµφωνήσετε, όµως, ότι
κοινός τόπος όλων είναι η διαπίστωση της πλήρους αποτυχίας
του σηµερινού οργάνου, δηλαδή της ΕΠΕΙΑ, να επιτελέσει τον
εποπτικό ρόλο που της είχε ανατεθεί. Η επιλογή της Τράπεζας
Ελλάδος ως εποπτικού οργάνου της ιδιωτικής ασφάλισης, προ-
σφέρει εκείνο το εχέγγυο της αποτελεσµατικής εποπτείας από
έναν οργανισµό, που διαθέτει µακρά εµπειρία στον τοµέα αυτό
έχοντας και την αποκλειστική ευθύνη της εποπτείας του τραπε-
ζικού συστήµατος.

Τι πετυχαίνουµε µ’ αυτή την ενοποίηση; Σίγουρα αποτελεσµα-
τικότερη εποπτεία, ενιαία αντίληψη των θεµάτων που σχετίζονται
µε την παρακολούθηση του χρηµατοπιστωτικού τοµέα, σταθε-
ρότητα του χρηµατοοικονοµικού συστήµατος, αποτρέπονται φαι-
νόµενα σαν αυτά που έχουµε ζήσει πρόσφατα και ενισχύεται η
δικαίως βαθιά κλονισµένη εµπιστοσύνη των πολιτών στο σύ-
στηµα της ιδιωτικής ασφάλισης. Φυσικά υπάρχει η υποχρέωση
της Τράπεζας Ελλάδος –ο αρµόδιος Υπουργός αποδέχθηκε αυτή
την προσθήκη- όντας ο µοναδικός εποπτεύων οργανισµός να
υποβάλλει στη Βουλή ετήσια έκθεση ώστε να διασφαλίζεται η
διαφάνεια της όλης διαδικασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σταθώ στις σηµαντι-
κές ρυθµίσεις του άρθρου 2 που αφορούν το µεγάλο κοινωνικό
ζήτηµα το κλείσιµο της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της «COMMER-
CIAL VALUE». Κανένας δεν αµφισβητεί τις µεγάλες ευθύνες που
έχει το κράτος. Οι πολιτικές που ακολουθήθηκαν τα τελευταία
χρόνια επέτρεψαν σε κάποιους χάρτινους γίγαντες να πλουτί-
ζουν σε βάρος των πολιτών. Βλέπουµε σήµερα τις οικονοµίες
µιας ζωής αυτών των πολιτών να κινδυνεύουν να χαθούν. Μακάρι
να µπορούσαµε να πούµε σ’ αυτούς τους ανθρώπους, ότι το κρά-
τος µας είναι δυνατό, εύρωστο και εγγυάται ό,τι επενδύσατε. Ξέ-
ρετε όµως, ότι µαγικές λύσεις δεν υπάρχουν. Νοµίζω ότι αυτό το
έχει καταλάβει ο κάθε Έλληνας πολίτης.

Η Κυβέρνηση αυτή επιλέγει, αντί να παραµυθιάζει τον κόσµο,
να πει την αλήθεια και να αντιµετωπίσει το πρόβληµα δηµιουρ-
γώντας τον αναγκαίο µηχανισµό που καλύπτει, κατά 70%, τη

ζηµία των ασφαλισµένων. Ταυτόχρονα καθορίζει για πρώτη φορά
τις προϋποθέσεις οµαλής µεταφοράς του χαρτοφυλακίου µιας
ασφαλιστικής εταιρείας που κλείνει στην ανάδοχο ασφαλιστική
που θα το αναλάβει. Ίσως η σηµαντικότερη ρύθµιση του νοµο-
σχεδίου βρίσκεται στο Κεφάλαιο Β', το άρθρο 3, όπου προβλέ-
πεται για πρώτη φορά η σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ζωής.
Εδώ ερχόµαστε να καλύψουµε το απαράδεκτο κενό που υπήρχε
στο χώρο της ασφάλισης και να παράσχουµε, για πρώτη φορά,
ουσιαστική προστασία στους ασφαλισµένους, καλύπτοντας τα
ασφαλιστήρια ζωής σε περιπτώσεις πτώχευσης της ασφαλιστι-
κής εταιρείας ή αναστολής της άδειας λειτουργίας της.

Με τις νέες ρυθµίσεις που αφορούν όλους τους κλάδους
ασφάλισης ζωής καλύπτεται σε ποσοστό 100% κάθε απαίτηση
µέχρι του ποσού των 30.000 ευρώ ανά δικαιούχο και το ποσό αυ-
ξάνεται στις 60.000 ευρώ σε περιπτώσεις αποζηµιώσεων θανά-
του και µόνιµης ολικής αναπηρίας.

Ακόµη δηµιουργείται µηχανισµός που διασφαλίζει, σε περί-
πτωση ανάκλησης ασφαλιστικής άδειας, τον φορέα που θα ανα-
λάβει όλες τις αρµοδιότητες που προετοιµάζουν την αναδοχή
συγκεκριµένου χαρτοφυλακίου ζωής από τη µια ασφαλιστική
εταιρεία στην άλλη.

Στο Κεφάλαιο Γ', που αφορά τους οργανισµούς αξιολόγησης
πιστοληπτικής ικανότητας, προβλέπονται ρυθµίσεις που ενσω-
µατώνουν τον κανονισµό 1060/2009 του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου για την αποτελεσµατική εποπτεία και τον έλεγχο και ορίζεται
ως όργανο εποπτείας η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς.

Η πρόσφατη οικονοµική συγκυρία έδειξε, όχι µόνο στην Ελ-
λάδα, αλλά και σε όλη την Ευρώπη, την ανάγκη δηµιουργίας µη-
χανισµού προστασίας έναντι των οίκων αξιολόγησης, που σε
περιόδους κρίσης συχνά αντιλαµβάνονται κράτη και επιχειρήσεις
ως πιόνια µιας παρτίδας σκακιού. Αυτό είναι κάτι που το νιώσαµε
καλά όλοι οι Ευρωπαίοι, τον τελευταίο καιρό, και περισσότερο
απ’ όλους, ίσως, εµείς οι Έλληνες.

Στο κεφάλαιο ∆' µπαίνουν τροπολογίες που ρυθµίζουν εκ-
κρεµή θέµατα του Υπουργείου. Κάποια απ’ αυτά αφορούν το
Νοµό ∆ράµας. Γι’ αυτό επιτρέψτε µου λίγο τον προσωπικό τόνο.

Η ηγεσία του Υπουργείου επέδειξε την απαραίτητη ευαισθησία
και περιέλαβε, στις διατάξεις αυτού του νοµοσχεδίου, το άρθρο
22. Πρόκειται για τροποποίηση των διατάξεων του άρθρου 47
του ν.3220/2004 και δίνει τη δυνατότητα στους δικαιούχους
ανέργους της «SOFTEX», που συµµετέχουν στα προγράµµατα
επανειδίκευσης, να παραµείνουν και τον έκτο χρόνο και να ασφα-
λίζονται στον κλάδο υγείας. Για το Νοµό ∆ράµας οι απολυµένοι
της «ΑΘΗΝΑΪΚΗΣ ΧΑΡΤΟΠΟΙΪΑΣ» αποτελούν ένα σηµαντικό κοι-
νωνικό πρόβληµα και θα πρέπει να υπάρξει µια ολοκληρωµένη
λύση που θα δώσει διέξοδο σε όλους όσους, λίγο πριν ολοκλη-
ρώσουν τον εργασιακό τους βίο, βιώνουν την ανεργία ιδιαίτερα
µέσα στις δύσκολες σηµερινές συγκυρίες.

Το παρόν σχέδιο νόµου ασφαλώς δεν αποτελεί τη µαγική συ-
νταγή που θα εξαφανίσει όσα λάθη έγιναν στο παρελθόν. Από
τέτοιες µαγικές συνταγές, που εγγυώνται τα πάντα, µάλλον
έχουµε χορτάσει. Ασφαλώς δεν εκµηδενίζει τις ευθύνες για τις
εγκληµατικές παραλήψεις των προηγούµενων ετών που είχαν
σαν αποτέλεσµα χιλιάδες συµπολίτες µας να αγωνιούν σήµερα
για τους κόπους µιας ζωής. Ας είµαστε ειλικρινείς. Εκείνο που
µπορούµε να κάνουµε, και το κάνουµε, είναι να αλλάξουµε από
εδώ και µπρος.

Το προς ψήφιση νοµοσχέδιο αυτό κάνει. ∆ηµιουργεί τον µη-
χανισµό αποτελεσµατικής και έγκαιρης προστασίας των ασφα-
λισµένων καταναλωτών από φαινόµενα αφερεγγυότητας και
εξαπάτησής τους και ταυτόχρονα υλοποιεί την έννοια του κοι-
νωνικού κράτους συνδράµοντας µε τον πιο ουσιαστικό τρόπο,
στο µέτρο βέβαια που αντέχει και το κράτος, στην ελαχιστοποί-
ηση της ζηµιάς που έχει γίνει. Υπό αυτό το πρίσµα, το παρόν σχέ-
διο νόµου αποτελεί ένα ακόµη λιθαράκι στο βασικό µας στόχο,
την αναδόµηση ενός σύγχρονου ευνοµούµενου κράτους δικαίου,
που σέβεται και φροντίζει τους πολίτες του.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Τσούκαλης έχει το

λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, θα ξεκινήσω από
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το άρθρο 2 για το οποίο έκανα εκτενή αναφορά στην πρωινή συ-
ζήτηση. Είναι καλοδεχούµενη η βελτίωση που κάνατε. Μας χα-
ροποιεί ιδιαίτερα το ότι αποδεχθήκατε την πρόταση που έγινε
για τη βελτίωση του συγκεκριµένου άρθρου. Όµως, έχετε αφή-
σει ένα µικρό κενό. Ας πούµε ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο βάζετε
µια κόκκινη γραµµή και θέλετε να σβήσετε όλο το φαύλο, το
αδιαφανές παρελθόν όσον αφορά στην εποπτεία των ασφαλι-
στικών εταιρειών. Φαντάζοµαι ότι αυτό είναι και δική σας διαπί-
στωση. Εάν υπάρχει αυτή η διαπίστωση εκ µέρους σας τότε θα
πρέπει ad hoc να αποζηµιώσετε πλήρως όλους τους ασφαλι-
σµένους της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» έστω και µε επιβάρυνση του δη-
µοσίου, αν και έχω την πεποίθηση ότι µπορείτε να το κάνετε
χωρίς επιβάρυνση του δηµοσίου αναλαµβάνοντας δέσµευση στο
συγκεκριµένο άρθρο. ∆εν είναι θέµα ευρωστίας του ελληνικού
δηµοσίου το θέµα της αξιοπιστίας του ελληνικού δηµοσίου. Η
αξιοπιστία του ελληνικού δηµοσίου, η συνέχεια του κράτους λέει
ότι ο πολίτης, ο καταναλωτής ο οποίος έχει εξαπατηθεί µε ευ-
θύνη του δηµοσίου θα πρέπει να αποζηµιώνεται πλήρως. Να κά-
νετε, λοιπόν, την τοµή όσον αφορά το παρελθόν. Όσον αφορά το
µέλλον είναι αυτονόητο ότι οι συγκεκριµένες ρυθµίσεις θα πετύ-
χουν υπό τη βασική προϋπόθεση ότι οι µηχανισµοί, τους οποί-
ους θεσπίζετε µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, θα λειτουργήσουν
πλήρως χωρίς τις παθογένειες του παρελθόντος.

Με αυτή την έννοια ξεκινάω και στο άρθρο 1 λέω ναι, η επο-
πτεία στην Tράπεζα της Ελλάδος µε τις προϋποθέσεις που ανέ-
φερα το πρωί και µε την προϋπόθεση ότι επιτέλους η Τράπεζα
της Ελλάδος θα αρχίσει να λειτουργεί σύµφωνα µε τον θεσµικό
της ρόλο χωρίς όσα της έχουµε καταλογίσει στο παρελθόν, είτε
µε τις επενδύσεις των ασφαλιστικών ταµείων είτε µε το Τ3 και το
Τ10 είτε µε όσα της έχουµε καταλογίσει µε τα πορίσµατα των
εξεταστικών επιτροπών της Βουλής.

Όσον αφορά το άρθρο 2 µόνο και µόνο µε την ελλιπή κάλυψη
της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» είχαµε σκοπό να ψηφίσουµε «ΝΑΙ». Ψη-
φίζουµε «ΠΑΡΩΝ» µε αυτή την επιφύλαξη θεωρώντας ότι, από
τούδε και στο εξής, µε τις προϋποθέσεις που σας είπαµε προη-
γουµένως είναι χρήσιµο αυτό το άρθρο.

Όσον αφορά τα άρθρα 3 έως και 9 ψηφίζουµε «ΝΑΙ». Στο
άρθρο 10 ψηφίζουµε «ΟΧΙ» παρ’ όλη τη βελτίωση που κάνατε
από το 75% στο 50%. Σε καµµία περίπτωση δεν θα δεχθούµε την
επιβάρυνση, έστω και µε το 50% του οποιοδήποτε ποσοστού
αποφασιστεί για τους καταναλωτές σ’ αυτή την εισφορά. Σας
ανέφερα το πρωί αυτά που λέει η Λευκή Βίβλος και η πρόταση
κατάρτισης οδηγίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης όπου υπάρχει ει-
δική αναφορά στο να µην επιβαρυνθούν οι καταναλωτές µε αυτή
την εισφορά.

Στο άρθρο 11 είµαστε θετικοί. Στο άρθρο 12 υπάρχει µια πρό-
ταση στην παράγραφο 2, που αναφέρεται στη διαχειριστική επι-
τροπή του συγκεκριµένου κεφαλαίου. Τολµήστε και διευρύνετε
την πενταµελή επιτροπή σε επταµελή και εντάξτε έναν εκπρό-
σωπο καταναλωτικών οργανώσεων και έναν εκπρόσωπο εργα-
ζοµένων των ασφαλιστικών εταιρειών.

Και στη Λευκή Βίβλο γίνεται ειδική αναφορά για τον κοινωνικό
έλεγχο τέτοιων κεφαλαίων, που αφορούν όχι µόνο την υγεία και
την εποπτεία των ασφαλιστικών εταιρειών, αλλά και την προ-
στασία και των εργαζοµένων και των καταναλωτών.

Με αυτή την επιφύλαξη ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ» στο άρθρο 12.
Στο άρθρο 13 είµαστε θετικοί.
Στα άρθρα από 14 έως και 19 ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ».
Στο άρθρο 20 ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ».
Στο άρθρο 21 ψηφίζουµε «ΟΧΙ».
Στα άρθρα 22 και 23 ψηφίζουµε «ΝΑΙ».
Στο άρθρο 24 ψηφίζουµε «ΟΧΙ»..
Στα άρθρα 25 και 26 ψηφίζουµε «ΝΑΙ».
Και ερχόµαστε στο άρθρο 27, όπου πρέπει να γίνει κατανοητό

ότι µία ρύθµιση, η οποία προβλέπει την επικύρωση όλων των δα-
πανών που έχουν γίνει µέχρι και τη δηµοσίευση του συγκεκριµέ-
νου νοµοσχεδίου µε νοµοθετική διαδικασία, εκ των πραγµάτων,
µόνο και µόνο από την πρόβλεψη αυτή, είναι προφανές ότι κάτι
υποκρύπτει.

Κάτω από αυτές, λοιπόν, τις προϋποθέσεις το άρθρο 27 σε
καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να το ψηφίσουµε.

Αυτά επί των άρθρων.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Τσούκαλη.
Παρακαλώ τον κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη, Κοινοβουλευτικό Εκ-

πρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, να λάβει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς αυτό που γίνεται µε το άρθρο 27 είναι απόλυτα

σκανδαλώδες, εξοργιστικό και είναι και πρόκληση, κυρία
Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, για τον ελληνικό λαό. Και για να
τεκµηριώσω αυτή την άποψη την οποία καταθέτω, που, κατά τη
γνώµη µου, την καταθέτω και µε µετριοπάθεια, δεν θα αναφερθώ
στο παρελθόν και τη νοµιµοποίηση, η οποία γίνεται συλλήβδην
όλων των προµηθειών των νοσοκοµείων, ανεξαρτήτως πώς έγι-
ναν και γιατί έγιναν και ποιον εξυπηρέτησαν και ανεξαρτήτως
ελέγχου. ∆εν θα πάω, λοιπόν, στα προηγούµενα χρόνια, που θα
ήταν εύκολο βεβαίως, διότι ξέραµε τι συνέβη και πώς λειτουρ-
γούσαν οι προµήθειες του νοσοκοµείου.

Αυτή που είναι ιδιαίτερα εντυπωσιακή και εξοργιστική είναι η
παράγραφος 9 του συγκεκριµένου άρθρου, όπου µας λέτε ότι
για λόγους διασφάλισης του δηµοσίου συµφέροντος –άκουσον,
άκουσον!- και προστασίας της δηµόσιας υγείας, θεωρούνται νό-
µιµες οι δαπάνες που απαιτούνται για την εξόφληση υποχρεώ-
σεων που απορρέουν από προµήθειες των νοσοκοµείων του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας και άλλων, και άλλων, και άλλων, οι
οποίες διενεργήθηκαν µέχρι την κατάθεση του παρόντος νόµου
στη Βουλή.

Σέβοµαι απολύτως την κυρία Υπουργό και τον κύριο Υφυ-
πουργό και το οικονοµικό επιτελείο, αλλά είναι δυνατόν εσείς, οι
οποίοι εποπτεύατε και πολιτικά ήσασταν υπεύθυνοι για αυτές τις
προµήθειες και τον τρόπο που έγιναν όλο αυτό το διάστηµα της
διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, να έρχεστε και µε ένα άρθρο φω-
τογραφικό, σαν και αυτά που έχουµε δει αρκετές φορές στο πα-
ρελθόν, να λέτε: «Ό,τι έκανα εγώ και για τα οποία ήµουν πολιτικά
υπεύθυνος, πολιτικά υπόλογος, είναι νόµιµα. ∆εν χρειάζονται κα-
νέναν έλεγχο και το σβήνω µε τη συνενοχή της πλειοψηφίας της
Βουλής»; ∆ιότι εδώ µιλάµε για συνενοχή αυτών που θα ψηφίσουν
το συγκεκριµένο άρθρο.

Μπορεί να γίνεται αυτό το πράγµα; Το θεωρείτε λογικό; Το θε-
ωρείτε δίκαιο; Το θεωρείτε θεµιτό, σε µία περίοδο που λεηλα-
τείται κυριολεκτικά ο ελληνικός λαός, λεηλατούνται δικαιώµατα
και εισοδήµατα, να έρχονται τέτοια άρθρα, τα οποία νοµιµοποι-
ούν τα πάντα; Θα ήθελα µία ευθεία απάντηση.

Βεβαίως έχουν τεθεί τέτοια θέµατα και άλλες φορές. Και η
απάντηση που λαµβάναµε είναι γνώριµη και συνήθης, «τελευταία
φορά». Πόσες θα είναι αυτές οι «τελευταίες φορές»; ∆ιότι φο-
βούµαι ότι µε την αντίληψη που διαπνέει όλο το άρθρο 27, αλλά
και µε την αντίληψη που διαπερνάει το νοµοσχέδιο που έγινε
νόµος και ψηφίσαµε χθες για το ΕΣΥ, αυτά τα φαινόµενα όχι,
απλώς, θα αυξηθούν στο άµεσο µέλλον, αλλά και θα πολλαπλα-
σιαστούν.

Και βλέπω επίσης στην παράγραφο 12 του ίδιου άρθρου ότι σε
κάθε διαγωνισµό ή πρόσκληση ή εκδήλωση ενδιαφέροντος για
την προµήθεια ιατροτεχνολογικών προϊόντων, οι ανάδοχοι υπο-
χρεούνται επί ποινή απαραδέκτου της προσφοράς τους –ακού-
στε την ποινή, απαραδέκτου της προσφοράς τους- να
υποβάλλουν υπεύθυνη δήλωση µε τις τρεις χαµηλότερες τιµές
των προϊόντων ή των υπηρεσιών που προσφέρουν στα άλλα
κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

∆ιαβάζω αυτούσιο αυτό που λέγεται εδώ και είναι αυτά που
θα γίνουν στο µέλλον. ∆ηλαδή, ο ανάδοχος θα κάνει µία υπεύ-
θυνη δήλωση και θα λέει ποιες είναι οι τρεις χώρες µε τα φθη-
νότερα προϊόντα και η ποινή, εάν αυτός λέει ψέµατα –και ποιος
θα το ανακαλύψει αυτό και µε τι διαδικασίες, που δεν υπάρχουν
και δεν µπορούν να ελεγχθούν τέτοιου είδους δηλώσεις, αλλά
εν πάση περιπτώσει, εγώ παίρνω την ακραία θεωρητική περί-
πτωση ότι µπορεί να ελεχθεί µία τέτοια δήλωση- θα είναι το απα-
ράδεκτο της προσφοράς του; ∆ηλαδή πήγε να ληστέψει το
δηµόσιο, πήγε να υφαρπάξει το δηµόσιο χρήµα µε ψεύτικη δή-
λωση, προκειµένου να πάρει την προµήθεια και απλώς θα πέσει
η προσφορά του. ∆εν έχει το δηµόσιο µηχανισµούς για να κάνει
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αυτούς τους ελέγχους των τιµών, να διασταυρώσει, να ξέρει πού
οδηγούµαστε; Πρέπει ο ανάδοχος να το κάνει; Αυτά είναι εξορ-
γιστικά πράγµατα και σας καλώ να αποσύρετε το άρθρο 27.

Να αποσύρετε, επίσης, και το άρθρο 21 µε το οποίο κάνετε
ένα µεγάλο δώρο στις ασφαλιστικές εταιρείες. Σας το είπα και η
απάντησή σας δεν ήταν καθόλου πειστική. Ποιο είναι το δώρο
που κάνετε στις ασφαλιστικές εταιρείες; Για την αποτίµηση των
οµολόγων του δηµοσίου, επειδή έχουν πέσει οι τιµές τους –εγώ
δεν θα χρησιµοποιήσω τη λέξη σκουπίδια, την οποία χρησιµο-
ποιούν οι αγαπητές σας εταιρείες βαθµολόγησης- τι λέτε στις
εταιρείες αυτές για τη διασφάλιση –άκουσον, άκουσον!- του πε-
ριθωρίου φερεγγυότητας και για να µην έχουµε και άλλες
«ΑΣΠΙΣ» στο µέλλον; Ότι δεν θα αποτιµάτε τα οµολογά σας,
όπως φυσιολογικά θα έπρεπε, όπως κάθε προϊόν επενδυτικό
τους, σε τιµές αγοράς αλλά σε τιµές κτήσης. Από πού και ως πού
αυτό το δώρο;

Και όταν πάνε καλά τα πράγµατα για τις εταιρείες και τα προϊ-
όντα τους πάνε ψηλά, έχουν υψηλές τιµές, όλα είναι µέλι-γάλα
και θα αποτιµώνται στις τιµές αγοράς, αλλά όταν πέφτουν οι
τιµές τους η αποτίµηση θα γίνεται σε τιµές κτήσης. Έτσι θα
έχουµε περιθώριο φερεγγυότητας και εµπιστοσύνη των ασφαλι-
σµένων απέναντι στις ασφαλιστικές εταιρείες ότι δεν θα έχουµε
νέα φαινόµενα τύπου «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» στο άµεσο µέλλον;

Τελειώνω µε το θέµα της τροποποίησης που κάνατε σε σχέση
µε την εξασφάλιση, ας το πούµε έτσι, των ασφαλισµένων της
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ».

Βλέποντας ότι δεν υπάρχει ανάδοχος και ότι δεν πρόκειται να
βρεθεί, καταφύγατε στο να πληρώσει το 70% της ζηµίας, που θα
υποστούν, το εγγυητικό κεφάλαιο ζωής. Εδώ υπάρχουν µερικά
θέµατα που είναι πάρα πολύ σηµαντικά.

Πρώτον, πότε θα τελειώσει η εκκαθάριση; ∆εν βάζετε ένα χρο-
νικό όριο. Πότε θα τελειώσει αυτή η ασφαλιστική εκκαθάριση;
Λέτε, «µετά την ασφαλιστική εκκαθάριση». Πόσα χρόνια µπορεί
να κρατήσει; Υπάρχει δέσµευση; Γιατί έχουµε, από τη µία, την
ασφαλιστική εκκαθάριση, από την άλλη, επίσης, έχετε τρία χρό-
νια περιθώριο για να αρχίσετε να πληρώνετε, όπως δίνετε µε το
άρθρο 2; Οπότε, µπορούµε να πάµε σε ένα χρονικό διάστηµα πε-
νταετίας, εξαετίας ή επταετίας, για να πάρουν κάποια λεφτά οι
ασφαλισµένοι της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». Προς τα εκεί θέλετε να
πάτε τα πράγµατα; Εάν δεν θέλετε να πάνε προς τα εκεί τα πράγ-
µατα, κάντε αλλαγές, βάλτε πλαίσια, χρονικά περιθώρια, αυ-
στηρά περιθώρια.

Επίσης, µπορείτε να µας πείτε ότι η εγγύηση του δηµοσίου
που θα δοθεί για να δανειστεί το εγγυητικό κεφάλαιο, δεν θα
προσβληθεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση και δεν θα εκπέσει; Μπο-
ρείτε να µας πείτε ότι θα αντέξετε αύριο στις πιέσεις των ασφα-
λιστικών εταιρειών για τα υπερβολικά επιτόκια ενός δανεισµού
που θα υποστείτε και τα οποία θα υποθηκεύσουν για πάρα πολλά
χρόνια το εγγυητικό κεφάλαιο και θα σας πουν ίσως, «τι είναι
αυτά που κάνετε, δεν θα υπάρχουν χρήµατα για µια αυριανή εν-
δεχόµενη ζηµιά που θα υποστεί ασφαλιστική εταιρεία και όχι για
τα επόµενα χρόνια, αλλά ίσως και για τις επόµενες δεκαετίες, µε
τις ρυθµίσεις σας»; Ή µήπως βάζετε τις ρυθµίσεις σας έτσι εδώ,
ως λίθους και κεράµους ατάκτως ερριµένους, και αύριο θα έρ-
θετε να πείτε ότι «η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν µου επιτρέπει να
δώσω εγγύηση, οι ασφαλιστικές εταιρείες δικαίως αντιδρούν, το
εγγυητικό κεφάλαιο πρέπει να έχει κάποια κεφάλαια µέσα και
εποµένως δεν µπορεί να λειτουργήσει ο νόµος»;

Σε όλα αυτά τα θέµατα θέλουµε συγκεκριµένες απαντήσεις,
µία προς µία, όχι φέρνουµε εδώ κάτι, το περνάµε από τη Βουλή
και αύριο δεν λειτουργεί και µένει µετέωρο, όπως αύριο έµεινε
µετέωρη και η διάταξη της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λα-
φαζάνη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

∆εν είναι ευχάριστη ηµέρα για το ελληνικό Κοινοβούλιο και τις

διαδικασίες που λαµβάνουν χώρα σ’ αυτήν την Αίθουσα. Αυτό το
σχέδιο νόµου έχει δύο πολύ σηµαντικά ζητήµατα και ορισµένα
µικρότερα, εξίσου βέβαια σηµαντικά, αλλά µικρότερης αξίας και
εµβέλειας θέµατα.

Το ένα θέµα αφορά την ενίσχυση της εποπτείας ιδιωτικής
ασφάλισης. Κατορθώσαµε µετά από µεγάλο πολιτικό διάλογο
εδώ και εννέα µήνες, µε µεγάλη πίεση στην Κυβέρνηση από τις
δύο πτωχευµένες εταιρείες, την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και την
«COMMERCIAL VALUE» -γιατί από εκεί ξεκινάει η ιστορία και δεν
θα φτάναµε σ’ αυτό το σχέδιο νόµου, εάν δεν είχαµε την πίεση
αυτού του γεγονότος, κάτι που δεν είναι κακό- να φτάσουµε σε
ένα σχέδιο νόµου και ό,τι έχει κάνει η Κυβέρνηση επί εννέα
µήνες, ολόκληρη την επιµονή της, ότι δεν θέλει να δώσει εγγυο-
δοσία, ότι θα το κάνει µονάχα µετά την ιστορία αναδόχου, να το
πάρει µέσα σε πέντε λεπτά πίσω µετά από την πίεση όλων των
συναδέλφων.

Το εγκρίνουµε, κυρία Υπουργέ. Σωστά, αλλά να σας κάνω µία
ερώτηση; Γιατί το κάνετε τώρα; Μάλιστα, το κάνατε, έχοντας τον
αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο, τον κ. Παπουτσή, να προ-
σπαθεί να δικαιολογήσει ότι το κάνατε στο όριο ενός µνηµονίου.

Κατ’ αρχάς, για το µνηµόνιο δεν θα λέτε σε εµάς, θα λέτε στον
καθρέφτη κάθε πρωί, γιατί εσείς το ψηφίσατε, εµείς δεν το ψη-
φίσαµε. Τώρα έρχεστε και µας λέτε ότι το κάνετε και µάλιστα
ηρωικά -διότι ο ηρωισµός είναι κάτι που το χρησιµοποιείτε πολύ
σε αυτήν την Αίθουσα- οριακά σε σχέση µε το µνηµόνιο. Έξι
µήνες ήσασταν Κυβέρνηση, χωρίς µνηµόνιο και δεν το κάνατε,
δεν δώσατε εγγυοδοσία σε οκτακόσιες χιλιάδες ανθρώπους που
περίµεναν να πάρουν πίσω το βιός τους και έρχεστε τώρα και
µας λέτε να το χειροκροτήσουµε; Θα το ψηφίσουµε, βέβαια, δεν
µπορούµε να κάνουµε διαφορετικά, γιατί είναι αυτό που σας ζη-
τούσαµε. Εν τω µεταξύ, όµως, όλη η µαγιά, ο αφρός από την
εταιρεία πέταξε.

Με ρωτήσατε πριν -και θέλω να σας απαντήσω- γιατί σας είπα
ότι εξυπηρετείτε ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες. Γιατί, προ-
φανώς, µε την ανοχή την οποία δείξατε και επιµονή να µην κάνετε
αυτό που σας ζητούσαµε όλοι, µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, αλλά
και έξω, κατορθώσατε οι ανταγωνιστικές εταιρείες να πάνε να το
πάρουν. Το ξέρετε αυτό. ∆εν το κάνατε ασυνειδήτως, δεν είστε
µέτοχος σε κάποια εταιρεία. Όλες οι άλλες εταιρείες το έκαναν
αυτό, αλλά εδώ δεν ασχολούµαστε µε τις εταιρείες. Πρώτα από
όλα, ασχολούµαστε σε ό,τι αφορά τις δύο µεγάλες ασφαλιστι-
κές εταιρείες, αυτές που έκλεισαν και τους πελάτες τους και
µετά ασχολούµαστε και µε την εποπτεία της ιδιωτικής ασφάλι-
σης για την από εδώ και πέρα ιστορία. Ε, λοιπόν, όλη την πε-
µπτουσία, δηλαδή την εγγυοδοσία του κράτους, την εµπράγµατη
ουσιαστική εποπτεία του ελληνικού κράτους, της αστικής ευθύ-
νης την οποία είχε, σε πέντε λεπτά την αλλάξατε µετά από εννέα
µήνες.

Άρα, λοιπόν, δεν µπορούµε να είµαστε ευχαριστηµένοι για τον
τρόπο µε τον οποίο κυβερνάτε, διότι προφανώς πρέπει να φθά-
σετε στο όριο της δυστυχίας των ανθρώπων, της αντίδρασης των
πολιτικών, της αντίδρασης των δικών σας Βουλευτών, που σας
το είπαν πολύ ευγενικά εδώ, διότι κι εκείνοι αισθάνονται την ίδια
πίεση που αισθανόµαστε κι εµείς εδώ, γιατί δεν µπορούν κι εκεί-
νοι να κουβαλούν το δικό σας φορτίο. Άρα, κύριε Υπουργέ, αφού
πετύχατε το 50% της καταστροφής, προσπαθείτε να διορθώσετε
το επόµενο 50% την τελευταία ώρα.

∆εν είναι πολιτική αυτή, αυτός είναι αγώνας µε την αποτυχία.
∆υστυχώς, η Κυβέρνηση, η οποία έχει κατακλυστεί από µία εκα-
τοµµυριοπληξία, όταν πρόκειται να ασχοληθεί µε τα δικαιώµατα
των πολιτών, δεν έχει την ίδια εκατοµµυριοπληξία, όταν είναι να
πάει να πάρει τα εκατοµµύρια από τους πολίτες. Έχετε υποκύψει
σε έναν άκρατο, ανελέητο, νεοφιλελεύθερης µορφής σοσιαλι-
σµό. Αυτή είναι η πολιτική σας. Υπογράψατε ένα µνηµόνιο, χωρίς
και οι ίδιοι ενδεχοµένως να ξέρετε όλες του τις λεπτοµέρειες και
τώρα αγωνίζεστε µε τον εαυτό σας. Ας είναι κι έτσι. Σηµασία έχει
από εδώ και πέρα να µπορούµε να χτίσουµε πάνω σε γραµµές
ρεαλιστικής ουσιαστικής πολιτικής γι’ αυτά που γίνονται και γι’
αυτά που δεν µπορούν να γίνουν.

Περνώ στο δεύτερο µεγάλο θέµα, που είναι η νοµιµοποίηση
προµηθειών για την υγεία. Και για τα δύο θέµατα, και για το θέµα
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της εποπτείας των ασφαλιστικών εταιρειών και των προµηθειών
της υγείας, πρέπει να σας πω ότι, πράγµατι, υπήρχαν και λάθη
και αβλεψίες στη δική µας διακυβέρνηση. Τώρα, όµως, µιλάµε
γι’ αυτό το νοµοσχέδιο και δεν έχετε δικαίωµα να συνεχίζετε µία
κακώς εννοούµενη κατάσταση –εσείς το είπατε- ως µία νέα δια-
κυβέρνηση. Είχατε στο ξεκίνηµά σας και την ανοχή και την εµπι-
στοσύνη, όπως έχει κάθε νέα διακυβέρνηση. Εσείς, λοιπόν, µετά
από εννέα µήνες έρχεστε εδώ και κάνετε ακριβώς το ίδιο, αυτό
που είναι καταδικασµένο από το 2001, από το ν.2955 του Αλέκου
Παπαδόπουλου που µίλησε για τα πιράνχας. Τα πιράνχας είναι
εδώ και σήµερα ζητούν τη νοµιµοποίηση για το τελευταίο εξά-
µηνο του 2009.

Βεβαίως, κυρία Υπουργέ, επειδή είστε εδώ, θέλουµε να µας
πείτε τι θα γίνει για το πρώτο εξάµηνο του 2010. ∆ιότι, ναι µεν τα
περνάτε µέσα, αλλά και αυτά θέλουν µία νοµιµοποίηση.

Και δεν είναι µόνο το πρώτο εξάµηνο του 2010, είναι και το
δεύτερο, διότι ο πρώτος σας διαγωνισµός κατέπεσε µε τη δική
σας απόφαση –ενδεχοµένως να είναι ορθή- αλλά κανείς δεν µας
εγγυάται ότι έτσι όπως είναι η κατάσταση, αύριο το πρωί θα πάτε
σε διαγωνισµούς. Μα, δεν µπορείτε να πάτε αύριο το πρωί, γιατί
τα νοσοκοµεία δεν έχουν υλικά. Γιατί ο διοικητής της ∆' ΒΥΠΕ
είπε προχθές στην τηλεόραση ότι «το αγοράζαµε 22, τώρα µας
εκβιάζουν, τα παίρνουµε και 25 και 27». Και αυτά ζητάτε από το
ελληνικό Κοινοβούλιο να τα νοµιµοποιήσει!

∆εν µπορούµε να σας το δώσουµε. Είναι πάρα πολύ απλό. Και
δεν θα σας την δώσουµε, γιατί κι εµείς κι εσείς και όλοι οι συνά-
δελφοι σε αυτήν τη Βουλή, υποτίθεται, ότι, εν µέσω κρίσης, που
είναι µία ευκαιρία να βελτιώσουµε τη δική µας λειτουργία, θα
έπρεπε να έχουµε ενδώσει σε µία διαφορετική πολιτική. Είστε,
λοιπόν, κακέκτυπο ενός κακού παρελθόντος! ∆εν είστε αντί-
γραφο, είστε κακέκτυπο ενός κακού παρελθόντος, που το ξέ-
ρετε. Γιατί ο ν.2955 και τα µη συγκρίσιµα αναλώσιµα είναι
αποφάσεις Υπουργίας κ. Παπαδόπουλου –µε όλο το σεβασµό
στον άνθρωπο- είναι αποφάσεις επί δική σας γενικής γραµµα-
τείας στην τελευταία διακυβέρνηση Σηµίτη στο Υπουργείο
Υγείας, είναι διυπουργικές αποφάσεις Υπουργών Υγείας και
Εµπορίου δικών σας κυβερνήσεων. Το ξέρετε καλά το θέµα. ∆εν
δικαιολογείστε να µην το έχετε διορθώσει!

∆υστυχώς, όµως, το κάνατε ενσυνειδήτως και το συνεχίζετε.
Εµείς, λοιπόν, δεν θα σας δώσουµε αυτήν την ευκαιρία, γιατί
αυτά τα 600 ή 700 εκατοµµύρια του τέλους του 2009 και το 1,2
δισεκατοµµύριο -200 εκατοµµύρια το µήνα είναι- στα αναλώσιµα
µε τον αυξανόµενο ρυθµό των αρχών του 2010 δεν µπορούν να
υπακούσουν στους ίδιους κακούς κανόνες.

Κλείνω µε ένα ακόµα θέµα. Κύριε Υπουργέ, κάνω έκκληση να
µειωθεί το ποσοστό φορολογίας των αµοιβών του εξωτερικού,
κυρίως, για τους διπλωµάτες και όλους τους άλλους που µένουν
στο εξωτερικό. Βάζουµε σε δοκιµασία την εκπροσώπηση της
χώρας.

Το 100% το κάνατε 60%, το 60% σας ζητούµε να το κάνετε
20% για να µπορέσουµε να είµαστε ρεαλιστές. ∆ιαφορετικά εάν
οι Έλληνες διπλωµάτες, σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία της εξω-
τερικής πολιτικής της χώρας, που έχει ανάγκη από στηρίγµατα,
ασχολούνται µε το µεροκάµατο και την επιβίωση, δεν βλέπω φως
ούτε εκεί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκόπουλο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινί-

δης.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Άκουσα προσεκτικά όλους τους συναδέλφους, τόσο κατά τη

συζήτηση του νοµοσχεδίου στην επιτροπή όσο και κατά τις ση-
µερινές συζητήσεις. Μάλιστα έχω συγκρατήσει την αρχική θέση
των εισηγητών των κοµµάτων, οι οποίοι, κατά την ανάπτυξη των
απόψεών τους, είχαν πει ότι θα τοποθετηθούν αφού δουν και τις
προσθήκες-βελτιώσεις που θα καταθέσει η Κυβέρνηση.

Θέλω να υπενθυµίσω σε όσους είναι παρόντες στην Αίθουσα,
σήµερα, ότι ένα µεγάλο µέρος από τις προτάσεις που κατατέ-
θηκαν από συναδέλφους, είτε αυτές αφορούσαν το ρόλο της
Τράπεζας της Ελλάδος και αναφέροµαι συγκεκριµένα –και αν
δεν απατώµαι πρέπει να ήσασταν και εσείς, κύριε Σαλµά, µεταξύ
των συναδέλφων που τοποθετήθηκαν- στο ρόλο των αρµοδιοτή-
των της είτε της λογοδοσίας και της ενίσχυσης της διαφάνειας,
άκουσα λοιπόν το επιχείρηµα: «η Κυβέρνηση πήρε την απόφαση
να δώσει τη δυνατότητα της εποπτείας του χώρου των ιδιωτικών
ασφαλιστικών εταιρειών στην Τράπεζα της Ελλάδας. ∆εν θα λο-
γοδοτεί η Τράπεζα της Ελλάδας;» Και απάντησε η Κυβέρνηση.
Βάλαµε στο νοµοσχέδιο µία θέση που ορίζει ότι η Τράπεζα της
Ελλάδας έχει υποχρέωση να καταθέτει έκθεση σε ετήσια βάση
για την πορεία της ιδιωτικής ασφαλιστικής αγοράς.

Επίσης, κάποιος συνάδελφος -και αν δεν απατώµαι πρέπει να
ήταν ο κ. Παπαδηµούλης και ενδεχοµένως και άλλοι συνάδελ-
φοι- αναφερόµενος στο άρθρο 7 για το ζήτηµα της κάλυψης που
θα παρέχει το εγγυητικό κεφάλαιο ζωής, είπε: «Κύριε Υπουργέ,
το ποσό αυτό, το οποίο παρέχετε, ενδεχοµένως να είναι µικρό.
Πρέπει να το επανεξετάσετε». Και η Κυβέρνηση προχώρησε σε
αύξηση από 25.000 σε 30.000 για τα ασφαλιστήρια συµβόλαια
και από 50.000 σε 60.000 ευρώ για τις περιπτώσεις θανάτου ή
ολικής αναπηρίας.

Όταν τέθηκε το ερώτηµα «δεν µπορεί η Κυβέρνηση να εξετά-
σει την αύξηση του ποσοστού κάλυψης που θα πάρουν οι ασφα-
λισµένοι της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», για όσους θα πάνε στο
εγγυητικό κεφάλαιο και να το αυξήσετε από το 65 στο 70;» και
εδώ η Κυβέρνηση τοποθετήθηκε θετικά. Τα λέω αυτά γιατί έχουν
ιδιαίτερη σηµασία.

Όταν επίσης πολλοί συνάδελφοι εξεδήλωσαν ενδιαφέρον για
τους νοµικούς της ΕΠΕΙΑ και είπαν «Κύριε Σαχινίδη, δεν πρέπει
η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει επί ίσοις όροις και τους δικηγό-
ρους της ΕΠΕΙΑ;» και σε αυτό η Κυβέρνηση ανταποκρίθηκε θε-
τικά.

Όµως και σήµερα, κατά τη διάρκεια της πρωινής συζήτησης,
η Κυβέρνηση δέχθηκε αρκετές από τις προτάσεις που έγιναν από
τους Βουλευτές τόσο της Συµπολίτευσης όσο και της Αντιπολί-
τευσης, οι οποίοι επεσήµαναν ότι στο νοµοσχέδιο υπήρχε µία
αδυναµία. Έλεγαν, για παράδειγµα, πως εάν βρεθεί ανάδοχος
ασφαλιστική εταιρεία για το χαρτοφυλάκιο της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ», τότε δεν υπάρχει πρόβληµα, διότι θα υπάρχει η κάλυψη
που θα δοθεί από τον ανάδοχο και ταυτόχρονα θα υπάρχει και η
δυνατότητα να πάνε στο εγγυητικό κεφάλαιο. Όµως, σε περί-
πτωση που δεν βρεθεί ανάδοχος τι θα γίνει; Αυτοί δεν έχουν τη
δυνατότητα να καλυφθούν παρά µόνο από τα αποθεµατικά, τα
οποία θα ρευστοποιηθούν. Και εδώ ανταποκριθήκαµε.

Μάλιστα, µέχρι και αυτήν την ύστατη στιγµή, έχοντας ακούσει
όλους τους συναδέλφους από όλες τις πτέρυγες, οι οποίοι έχουν
θέσει –και το καταλαβαίνω- ένα θέµα για τους υπαλλήλους του
Υπουργείου Εξωτερικών, η Κυβέρνηση είναι διατεθειµένη -και ο
κ. Τζέκης, αλλά και όλοι οι συνάδελφοι προσέτρεξαν και το ζή-
τησαν από την Κυβέρνηση- να ανταποκριθεί στο αίτηµα. Η Κυ-
βέρνηση, λοιπόν, αυτήν τη στιγµή και πάλι ανταποκρίνεται σε
αυτό που ζήτησαν οι συνάδελφοι. Καταθέτω προσθήκη που κάνει
η Κυβέρνηση ως προς το ζήτηµα αυτό.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα προ-
σθήκη, η οποία έχει ως εξής:
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ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα πε-
ρίµενε, λοιπόν, κανείς να τοποθετηθούν οι συνάδελφοι πάνω σε
όλες αυτές τις πρωτοβουλίες που πήρε η Κυβέρνηση. Όµως,
αντί γι’ αυτό εισπράττω από το πρωί, σήµερα, µία άρνηση και µία
απαξίωση στις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης. Άκουσα και
προηγουµένως τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆η-
µοκρατίας να µου βάζει µία σειρά από ερωτήµατα και ακόµα πε-
ριµένω απάντηση στα ερωτήµατα τα οποία εγώ έθεσα.

Για να διευκολύνω τη συζήτηση, να δεχθώ την άποψή σας: «ότι
αυτή είναι µία κακή ρύθµιση που κάνει η Κυβέρνηση» και το κάνω
αυτό απλώς για να αξιολογήσω τι υπήρχε µέχρι τώρα. Λέω, λοι-
πόν, η δική µας η ρύθµιση, η οποία απαντά ουσιαστικά όχι µόνο
στο µεγαλύτερο µέρος των προβληµάτων, αλλά αποσαφηνίζει
και τις διαδικασίες απέναντι σε όλα τα ενδεχόµενα, είναι κακή
και ότι η δική σας ρύθµιση η οποία έγινε παραµονές των εκλογών
και επέτρεπε στην Κυβέρνηση να κρυφτεί πίσω από µία διατύ-
πωση, η οποία έλεγε ότι η Κυβέρνηση δύναται υπό προϋποθέ-
σεις να καλύψει τους ασφαλισµένους της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»,
όταν η ΕΠΕΙΑ ενηµερώσει για το ποιο είναι το άνοιγµα του χαρ-
τοφυλακίου, είναι καλή!

Ξέρετε κάτι, κύριοι συνάδελφοι; Εάν η πολιτεία θέλει πραγµα-
τικά να προστατεύσει κάποιον που έχει να ζηµιωθεί, δεν χρειά-
ζεται να χρησιµοποιήσει µέσα στο νοµοσχέδιο ούτε το «µπορεί»
η Κυβέρνηση, ούτε το «υπό προϋποθέσεις». Βγαίνει και λέει κα-
θαρά: «Η Κυβέρνηση αναλαµβάνει την ευθύνη να καλύψει µε
αυτό το ποσό αυτούς τους οποίους ζηµιώθηκαν». Όλα τα άλλα
είναι προσχήµατα. Όλα τα άλλα είναι µηχανισµοί που χρησιµο-
ποιεί κανείς παραµονές των εκλογών για να κοροϊδέψει το εκλο-
γικό κοινό, για να διασφαλίσει ότι δεν θα τον τιµωρήσουν οι
πολίτες στις εκλογές.

Επιπρόσθετα έβαλα και ένα άλλο ζήτηµα απέναντι στον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο και του είπα κάτι πολύ απλό. «Καλά,
εµείς κάνουµε κακές ρυθµίσεις. Εσείς που κάνατε καλές ρυθµί-
σεις, διαβάσατε να δείτε τι έλεγε η δική σας η ρύθµιση και να
ελέγξετε µετά την Κυβέρνηση εάν παραβιάσαµε στο ελάχιστο
αυτά τα οποία προέβλεπε ο δικός σας ο νόµος;». Τι έλεγε ο
νόµος της Νέας ∆ηµοκρατίας στη ρύθµιση του καλοκαιριού;
Όταν ο επόπτης χαρτοφυλακίου εντοπίσει ποιο είναι το άνοιγµα
πηγαίνει στην ΕΠΕΙΑ και η ΕΠΕΙΑ εισηγείται στον Υπουργό Οι-
κονοµικών. Και ερωτώ όσους έχουν ασχοληθεί µε τη συγκεκρι-
µένη υπόθεση: «Ήρθε η ΕΠΕΙΑ στον Υπουργό Οικονοµικών και
είπε, κύριε Υπουργέ, αυτό είναι το άνοιγµα 500, 600 εκατοµµύρια
ευρώ και αυτό πρέπει να καλύψετε;». Βεβαίως και όχι. «Μήπως
ήρθε ο επόπτης χαρτοφυλακίου ζωής να πει στην ΕΠΕΙΑ ποιο
είναι το άνοιγµα»; Όχι. Αναρωτήθηκε κανείς γιατί συνέβησαν
αυτά τα πράγµατα; Αναρωτήθηκε κανείς γιατί ο επόπτης χαρτο-
φυλακίου δεν µπορούσε να προσδιορίσει το άνοιγµα;». Μήπως
γιατί έτσι όπως έγινε εκείνη η ρύθµιση δεν επέτρεπε στον επόπτη
χαρτοφυλακίου ζωής να κάνει τη δουλειά του; Και ποιος τον
εµπόδισε; Μα, τον εµπόδιζε εκείνη η νοµοθετική ρύθµιση.

Λέω, λοιπόν, ότι θα πρέπει κάποια στιγµή, όταν συζητούµε
µέσα στη Βουλή, όταν έχουµε ανθρώπους οι οποίοι πραγµατικά
βρίσκονται αντιµέτωποι µε ένα τεράστιο πρόβληµα, να είµαστε
ειλικρινείς. Και λέω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι κάποτε
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα θα πρέπει να πάψει αυτός ο πλειο-
δοτικός µαξιµαλισµός, όπου όλοι προσφέρονται να τοποθετη-
θούν υπέρ της αναγνώρισης δικαιωµάτων πολιτών, καταναλωτών
και κατά της επιβολής φόρων και επιβαρύνσεων. ∆ιότι τι άκουσα
σήµερα; Άκουσα να µην βάζουµε επιβαρύνσεις πάνω στα ασφά-
λιστρα, να µην βάζουµε φόρους, αλλά σε ό,τι αφορά τις δαπάνες
να πάρουµε όσο το δυνατόν περισσότερες δαπάνες και µέσα σε
συνθήκες δηµοσιονοµικής κρίσης!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές οι συµπεριφορές είναι
που µας οδήγησαν σε αυτό το σηµείο που βρισκόµαστε σήµερα.
Αν µη τι άλλο, αν κάτι έχει η χώρα αυτήν τη στιγµή ανάγκη, στις
παρούσες συνθήκες, είναι µία στάση ευθύνης. Και η αναζήτηση
υπεύθυνων λύσεων απαντούν στα κοινωνικά προβλήµατα. Και µε
τα δεδοµένα όπως έχουν σήµερα, όπως έχουν διαµορφωθεί, οι
απαντήσεις που δίνουµε εµείς θα πρέπει να είναι κοινωνικά υπεύ-
θυνες, να αντιµετωπίζουν το πρόβληµα, αλλά ταυτόχρονα να
λαµβάνουν υπ’ όψιν και τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα. Και το λέω

αυτό γιατί η Κυβέρνηση, όχι µόνο έχει αποδείξει µε τις ρυθµίσεις
τις οποίες προτείνατε και τις έκανε αποδεκτές, ότι σπεύδει να
αντιµετωπίσει υφιστάµενα προβλήµατα, αλλά ταυτόχρονα παίρ-
νει και άλλες πρωτοβουλίες που δεν αφορούν πλέον το παρελ-
θόν αλλά το µέλλον και πολύ πριν η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
καταθέσει τη Λευκή Βίβλο για τα συστήµατα εγγύησης ασφαλί-
σεων.

Θέλω εδώ να ενηµερώσω το Τµήµα ότι µόνο δώδεκα χώρες
σήµερα, από τις τριάντα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ευ-
ρωπαϊκού οικονοµικού χώρου έχουν συστήµατα εγγύησης ασφα-
λίσεων, η Ελλάδα είναι µία από τις χώρες που παίρνει την
πρωτοβουλία ακριβώς επειδή είδε από αυτήν την εµπειρία ποια
είναι τα προβλήµατα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆' Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο το οποίο φέραµε
σήµερα προς συζήτηση, απαντά σε πολλά προβλήµατα που σχε-
τίζονται µε τη λειτουργία του χρηµατοοικονοµικού χώρου. Απα-
ντά σε πολλά προβλήµατα που σχετίζονται µε το συντονισµό που
υπήρχε µεταξύ των εποπτικών αρχών και της Κυβέρνησης, διότι
ένα από τα ερωτήµατα που τέθηκαν µετά το ξέσπασµα της κρί-
σης είναι αν η Τράπεζα της Ελλάδος, αν η Επιτροπή Κεφαλαια-
γοράς και αν η Κυβέρνηση συντονίστηκαν, έτσι ώστε να υπάρχει
µία έγκαιρη και υπεύθυνη απάντηση στα προβλήµατα κυρίως,
τουλάχιστον, σε ό,τι αφορά το θέµα της διάχυσης της πληρο-
φόρησης που η κάθε µία από τις αρχές είχε στη διάθεσή της. Γι’
αυτό και προχωρούµε στη συγκρότηση του συµβουλίου συστη-
µικής ευστάθειας.

Θέλω να δώσω ορισµένες απαντήσεις σε µία σειρά από ερω-
τήµατα που τέθηκαν από συναδέλφους. Άκουσα προηγουµένως
τον κ. Λαφαζάνη, για δεύτερη φορά, παρά το γεγονός ότι του
είχα απαντήσει και κατά τη διάρκεια της πρωινής συνεδρίασης,
να εγκαλεί την Κυβέρνηση, γιατί πήρε την πρωτοβουλία στο θέµα
της αποτίµησης των οµολόγων που διατηρούν στο χαρτοφυλά-
κιό τους οι ασφαλιστικές εταιρείες.

Κύριε Λαφαζάνη, θα σας απαντήσω ακριβώς µε τον ίδιο τρόπο,
µε τον οποίο σας απάντησα και το πρωί, διότι η επανάληψη είναι
µήτηρ πάσης µαθήσεως. Σας είπα, λοιπόν, ότι αυτή τη στιγµή
εάν οι ασφαλιστικές εταιρείες δεν έχουν τη δυνατότητα να το κά-
νουν αυτό, τότε θα πάνε να πουλήσουν τα οµόλογα του ελληνι-
κού δηµοσίου και θα βάλουν στα αποθεµατικά τους οµόλογα του
γερµανικού και του γαλλικού δηµοσίου.

Εσείς αυτό επιθυµείτε; Αν ναι, να βγείτε υπεύθυνα στη Βουλή
και να πείτε: «Ξέρετε κάτι; Εµείς δεν θέλουµε το ελληνικό δηµό-
σιο, που είναι ο εκδότης αυτών των οµολόγων, να υπερασπίζεται
τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου, αλλά θα πρέπει να
κάνει εκείνες τις ενέργειες, που θα διευκολύνουν τις ασφαλιστι-
κές εταιρείες, και ειδικά αυτές που είναι θυγατρικές ξένων ασφα-
λιστικών εταιρειών, να αντικαταστήσουν τα ελληνικά οµόλογα
που έχουν στο χαρτοφυλάκιό τους, µε οµόλογα άλλων χωρών
που έχουν µικρότερη µεταβλητότητα, µικρότερη διακύµανση».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν κλείσω, θα ήθελα να ανα-
φερθώ, σε ορισµένα άρθρα που υπάρχουν µέσα σ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο και ειδικότερα στο άρθρο 23 µε το οποίο φροντίζουµε
οι τακτικοί υπάλληλοι και οι συνταξιούχοι, πρώην τακτικοί υπάλ-
ληλοι της Επιτροπής Ολυµπίων και Κληροδοτηµάτων να υπάγο-
νται στην ιατροφαρµακευτική περίθαλψη του ΟΠΑ∆, χωρίς
ωστόσο να επιβαρύνεται οικονοµικά ο οργανισµός. Οι, εν λόγω,
υπάλληλοι και οι συνταξιούχοι, παρά το γεγονός ότι έχουν από το
νόµο τα ίδια δικαιώµατα ως προς την ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη, όπως και οι δηµόσιοι υπάλληλοι, µέχρι στιγµής δεν υπά-
γονται στον ΟΠΑ∆, λόγω του ότι δεν περιελήφθησαν στην
κωδικοποίηση των ασφαλισµένων.

Επίσης, µία άλλη ρύθµιση που κάνουµε µ’ αυτό το νοµοσχέ-
διο, αφορά τη δυνατότητα του ταµείου Παρακαταθηκών και ∆α-
νείων, να υλοποιεί ρυθµίσεις και αλλαγές των όρων δανείων που
έχουν χορηγηθεί προς δηµοσίους υπαλλήλους και λοιπούς δι-
καιούχους του Ταµείου, µε σκοπό την ανακούφιση των δανειο-
ληπτών, που αντιµετωπίζουν αντικειµενικές δυσκολίες στην
αποπληρωµή των δανείων τους. Είχαµε πει, όπως θυµόσαστε,
όταν πήραµε τα µέτρα το Μάιο -και απευθύνοµαι προς τους συ-
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ναδέλφους που έβαλαν και έναν προβληµατισµό- ότι επειδή είναι
πάρα πολλοί οι δηµόσιοι υπάλληλοι, οι οποίοι έχουν πάρει δά-
νειο από το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων και βρίσκονται
σε δυσκολία εξαιτίας της περικοπής των µισθών τους, θα φρο-
ντίσουµε µέσα από µία νοµοθετική παρέµβαση που θα κάνουµε,
να δοθεί η δυνατότητα να επιµηκυνθεί ο χρόνος αποπληρωµής
του δανείου, έτσι ώστε η µηνιαία δόση να είναι µικρότερη.

Επειδή, αν δεν απατώµαι, κάποιος συνάδελφος έθεσε το ερώ-
τηµα για το τι ακριβώς σηµαίνει µία αναφορά, εκείνο το οποίο
λέει η συγκεκριµένη αναφορά, κύριε συνάδελφε, είναι το εξής:
«∆ίνεται η δυνατότητα στον πρόεδρο, να µπορεί να κινηθεί µε µε-
γαλύτερη ευελιξία, όταν προσπαθεί να εξασφαλίσει καταθέσεις
για το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων», διότι όπως ξέρετε
σε συνθήκες περιορισµένης ρευστότητας υπάρχει µεγάλος αντα-
γωνισµός µεταξύ των πιστωτικών ιδρυµάτων, µε αποτέλεσµα το
Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων να µην έχει τη δυνατότητα
να έχει την αναγκαία ρευστότητα µε την οποία θα προχωρήσει
στην υλοποίηση της πολιτικής χορήγησης νέων στεγαστικών δα-
νείων, τα οποία, όλοι εµείς, θέλουµε να συνεχίσει να δίνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, για την κατάχρηση του χρόνου που
έχω κάνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε, κύριε Υφυ-
πουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Με το
άρθρο 27, για το οποίο έγινε πάρα πολύ µεγάλη συζήτηση, η Κυ-
βέρνηση έρχεται να ρυθµίσει τα χρέη των νοσοκοµείων -και νο-
µίζω ότι έχει τη σηµασία του να το αναφέρω- της περιόδου από
1η Ιανουαρίου του 2005 έως και τις 31 ∆εκεµβρίου 2009. Είναι
µία υποχρέωση µε την οποία βρεθήκαµε αντιµέτωποι στις 5
Οκτωβρίου, όταν αναλάβαµε. ∆ιαπιστώσαµε ότι τελικά τα χρέη
µε τα οποία ήταν χρεωµένα τα νοσοκοµεία, δεν ήταν της τάξης
των 2 δισεκατοµµυρίων, όπως έλεγε µία επιστολή που έφυγε από
την Ελλάδα και πήγε στην Ευρωπαϊκή Στατιστική Υπηρεσία, από
ένα στέλεχος του Υπουργείου Υγείας, που όπως µάθαµε, εκ των
υστέρων, ήταν και µέλος τριάντα και µίας επιτροπών. ∆ιότι, αυτή
ήταν η πρακτική που είχε ακολουθηθεί πριν από τις εκλογές...

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Και σήµερα είναι γενικοί διευθυντές του
Υπουργείου.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ήταν
µία επιστολή που έλεγε για 2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Και από τις
υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας, ενηµερωθήκαµε επισήµως
ότι τελικά το χρέος που έχουν τα δηµόσια νοσοκοµεία δεν είναι
της τάξης των 2 δισεκατοµµυρίων ευρώ, αλλά είναι της τάξης
των 6,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Και ερωτώ: Αυτή είναι υπεύθυνη
στάση;

Εµείς, λοιπόν, προκειµένου να διασφαλίσουµε ότι τα νοσοκο-
µεία θα µπορούν να λειτουργούν, είπαµε να αναλάβουµε την ευ-
θύνη αποπληρωµής αυτών των χρεών, που είχαν συσσωρευθεί.
Και µάλιστα σε ένδειξη καλής διάθεσης καλέσαµε όλους αυτούς,
οι οποίοι είχαν απαιτήσεις και τους είπαµε ότι η Κυβέρνηση είναι
διατεθειµένη να πληρώσει. ∆ώσαµε 1,2 δισεκατοµµύρια το ∆ε-
κέµβριο, που αφορούσαν χρέη του 2005, του 2006 και µερικώς
του 2007 και θα προχωρούσαµε και στο διακανονισµό του υπο-
λοίπου ποσού, εάν δεν µεσολαβούσαν οι συνθήκες δυσκολίας
πρόσβασης στην αγορά κεφαλαίων.

Τελικά ήρθαµε σε µία συµφωνία, όταν καταφέραµε να αποκα-
ταστήσουµε την ισορροπία στη λειτουργία της χώρας, και όταν
καταφέραµε, µετά τη συµφωνία των 110 δισεκατοµµυρίων, να
ξέρουµε ότι έχουµε τη δυνατότητα να προχωρήσουµε σε απο-
πληρωµή χρεών, τα οποία κληρονοµήσαµε. Και τι είπαµε; Είπαµε
ότι εµείς θα εξασφαλίσουµε τη µέγιστη δυνατή έκπτωση που
µπορεί να εξασφαλίσει η χώρα. Και είχαµε µία συζήτηση για το
θέµα αυτό και κατά τη διάρκεια της πρωινής συζήτησης, όταν
κάποια στιγµή σε µία αποστροφή του λόγου του, ο συνάδελφος
του ΚΚΕ κ. Τζέκης, είπε «µην υπερηφανεύεστε που πετύχατε έκ-
πτωση της τάξης του 15%».

Βεβαίως, ο κ. Τζέκης µπορεί να έχει δίκιο. Μπορεί η έκπτωση
της τάξης του 15%, 16%, 17% -γιατί πιστεύω ότι µπορεί να πάει
και εκεί πέρα, κύριε Τζέκη- να µην είναι αυτή την οποία θα θέ-

λαµε, µπορεί να θέλαµε και 25%. Αλλά θέλω να σας υπενθυµίσω,
κύριε συνάδελφε, ότι αυτή τη στιγµή ιστορικά είναι η µεγαλύτερη
έκπτωση που έχει πετύχει ποτέ Κυβέρνηση. Και µε αυτόν τον
τρόπο πέτυχε να διασφαλίσει τα δηµόσια συµφέροντα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αυτό το νοµοσχέδιο η Κυ-
βέρνηση, όπως είπα και στην πρωινή µου τοποθέτηση, απαντά
σε τέσσερα σηµαντικά ερωτήµατα. Απαντά στο ερώτηµα νέας
αρχιτεκτονικής για την εποπτεία του χρηµατοοικονοµικού χώρου.
Απαντά στο ερώτηµα, τι θα γίνει στο µέλλον, αν έχουµε ανά-
κληση µίας άδειας ασφαλιστικής εταιρείας. Απαντά στο ερώτηµα
πώς διασφαλίζουµε και προστατεύουµε τα συµφέροντα όλων
αυτών, οι οποίοι ήταν ασφαλισµένοι στις εταιρείες «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL VALUE». Και τέλος, απαντά στο ερώ-
τηµα πώς διασφαλίζουµε ότι υπάρχει ένας άριστος συντονισµός
ανάµεσα στις ανεξάρτητες εποπτικές αρχές του χρηµατοοικο-
νοµικού χώρου και στην Κυβέρνηση. Πιστεύω ότι µε αυτές τις
παρεµβάσεις, µε αυτές τις πρωτοβουλίες απαντάµε σε µεγάλα
προβλήµατα, απαντάµε σε ζητήµατα, τα οποία σε ένα µεγάλο
βαθµό ευθύνονται για το γεγονός ότι η χώρα µας έχει φτάσει σ’
αυτό το σηµείο.

Πιστεύω ότι είναι προβλήµατα τα οποία δεν απαντούν µόνο για
το παρόν, αλλά δίνουν και προοπτική για το µέλλον, γιατί θα βοη-
θήσουν τη χώρα πραγµατικά να καταφέρει να βγει από την
ύφεση το ταχύτερο δυνατό, γι’ αυτό και σας καλώ όλους να ψη-
φίσετε το νοµοσχέδιο αυτό.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή που
δείξατε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε και εµείς

τον κ. Σαχινίδη.
Το λόγο τώρα έχει ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης…
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα κλείσετε, κυρία

Υπουργέ...
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Είχα ζητήσει το λόγο και είχα συµ-
φωνήσει µε την κυρία Πρόεδρο να µιλήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το γνωρίζω, αλλά για
την οργάνωση του λόγου, καλύτερα να έχετε το συµπερασµα-
τικό λόγο εσείς.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Το είχαµε συµφωνήσει, κύριε Πρόε-
δρε.

Μίλησαν όλοι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και νοµίζω ότι
δεν τηρήθηκε η τάξη. Το είχα συµφωνήσει µε την κυρία Πρόε-
δρο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Υπουργός, κ. Μαρι-
λίζα Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ για
την κατανόησή σας. Το είχαµε ζητήσει από το Προεδρείο και µά-
λιστα αρκετή ώρα πριν, αλλά δεχθήκαµε να προταχθούν οι Κοι-
νοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, γιατί υπήρχαν κάποιες προσωπικές
υποχρεώσεις, αλλά αισθάνοµαι ότι θα διευκολύνει κιόλας τη συ-
ζήτηση η παρέµβαση γιατί έχουν τεθεί πολλά θέµατα. Θα ήθελα
να παρακαλέσω και εγώ για την κατανόησή σας όσον αφορά το
χρόνο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω κατ’ αρχάς για άλλη µια
φορά -γιατί είχαµε και άλλες φορές την ευκαιρία να συζητήσουµε
για τα ζητήµατα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας- να σας πω ότι
από την πλευρά της Κυβέρνησης, µε απόλυτο αίσθηµα ευθύνης,
ερχόµαστε σήµερα και εισηγούµαστε τα δύο επίµαχα άρθρα, για
τα οποία έχει γίνει παρά πολλή συζήτηση: το άρθρο 24, όσον
αφορά τον ΟΠΑ∆ και το άρθρο 27 όσον αφορά τη ρύθµιση
χρεών των νοσοκοµείων του ΕΣΥ.

Πρέπει να σας πω ότι, όταν αναλάβαµε ως Κυβέρνηση τον πε-
ρασµένο Οκτώβριο, βρήκαµε την εξής κατάσταση στα νοσοκο-
µεία της χώρας: Τα µισά ήταν σε επίσχεση εργασίας για τις
εφηµερίες και ταυτόχρονα την ίδια περίοδο, είχαν ξεκινήσει προ-
µηθευτές επισχέσεις µισθοδοσίας σε µεγάλα νοσοκοµεία της
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Αθήνας και της περιφέρειας, για να ζητούν και να απαιτούν πλη-
ρωµή των χρεών τους.

Βρήκαµε µία κατάσταση εκρηκτική, την οποία έπρεπε άµεσα
να µπορέσουµε να διαχειριστούµε.

Για το λόγο αυτόν ήδη από τις πρώτες µέρες -δηλαδή από τις
προγραµµατικές δηλώσεις που έγιναν εδώ από αυτό το Βήµα-
και στη συνέχεια µέσα στο πρώτο δεκαήµερο, συγκροτήσαµε
από κοινού µε τον συνάδελφο Υπουργό Οικονοµικών κοινή Επι-
τροπή των Γενικών Γραµµατέων των Υπουργείων Οικονοµικών
και Υγείας, προκείµενου άµεσα να αντιµετωπίσουµε αυτό το κρί-
σιµο θέµα.

Θέλω να σας πω ότι βασιστήκαµε στην καταγραφή –όπως είπε
προηγούµενα και ο συνάδελφος Υφυπουργός- που είχε γίνει πα-
ραµονές των εκλογών από την προηγούµενη κυβέρνηση. Και µά-
λιστα µέχρι το τέλος του έτους µπορέσαµε να αποπληρώσουµε
το 1,2 δισεκατοµµύρια από τα 6,2 δισεκατοµµύρια. ∆ώσαµε κυ-
ριολεκτικά µάχη µε το χρόνο -σε αντίξοες συνθήκες καθώς στο
Υπουργείο Υγείας δεν είχαµε βρει καν στατιστικά στοιχεία και λο-
γιστήρια που να λειτουργούν µε τρόπο επαρκή στα νοσοκοµεία-
για να µπορέσουµε να εντοπίσουµε ποιες από αυτές τις προµή-
θειες είχαν τα παραστατικά και τη νοµιµότητα προκειµένου να
αποπληρωθούν.

Γιατί, όπως καταλαβαίνετε, και όπως είχαµε την ευκαιρία να
πούµε και άλλες φορές, το πραγµατικό χρέος των προµηθειών –
και απαντάω και στον εισηγητή του ΛΑΟΣ- ξεπερνούσε κατά
πολύ βέβαια, τα 6,2 δισεκατοµµύρια. Φθάσαµε, λοιπόν και µπο-
ρέσαµε και κάναµε αυτή την πρώτη αποπληρωµή τέλη ∆εκεµ-
βρίου. Στη συνέχεια είναι αλήθεια ότι υπήρξε ένα τετράµηνο στο
οποίο αυτή η διαδικασία δεν προχώρησε, γιατί -όπως είπε προη-
γούµενα και ο συνάδελφος Υφυπουργός Οικονοµικών- ήταν η
περίοδος που έπρεπε η χώρα να αντιµετωπίσει κατά προτεραιό-
τητα τη δηµοσιονοµική κρίση. Καταλαβαίνετε πολύ καλά ότι δεν
έµπαινε θέµα αποπληρωµής των χρεών, την ώρα που έπρεπε να
εξασφαλιστεί ο οµαλός δανεισµός της χώρας.

Η αξιοπιστία, όµως, της Κυβέρνησης, προκειµένου να αντιµε-
τωπίσουµε αυτή τη κυριολεκτικά θηλιά στο σύστηµα του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας, φάνηκε το Μάιο. Γιατί ακριβώς µε το
που εξασφαλίστηκε ο µηχανισµός στήριξης της χώρας, ξανα-
πιάσαµε το νήµα. Καλέσαµε τις ενώσεις των προµηθευτών και
µάλιστα φέραµε και πρόταση διακανονισµού.

Γιατί, λοιπόν, φέρνουµε αυτή την ρύθµιση χρεών; Σίγουρα δεν
είναι ευχάριστη η θέση µας. Και δεν νοµίζω ότι κανείς θα έλεγε
ότι είναι ευχάριστη η θέση µας. Χρειάζεται, όµως, εδώ σε δύ-
σκολες ώρες που περνάµε ως χώρα και µε ευθύνη απέναντι στον
ελληνικό λαό, να µιλάµε µε πολιτική ειλικρίνεια και πολιτικό θάρ-
ρος.

Γιατί, λοιπόν, αποφασίσαµε εµείς την εποµένη των εκλογών,
καθαρά εκείνη τη στιγµή, να κάνουµε ρύθµιση των χρεών της
Νέας ∆ηµοκρατίας; Πρώτα απ’ όλα γιατί δεν µπορούσε το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας να είναι κάτω από συνεχή οµηρία. Σας ανέφερα
για τις επισχέσεις, για τις συνεχείς ελλείψεις υλικών.

Και φθάσαµε βέβαια, το Μάιο και τον Ιούνιο µήνα στο αποκο-
ρύφωµα µε το εµπάργκο των προµηθευτών, το οποίο δεν έφερε
απλώς τα νοσοκοµεία στο όριό τους, να κλείσουν, έφερε σε κίν-
δυνο ανθρώπινες ζωές. Τα ζήσατε και τα ζήσαµε.

Και, βέβαια, ήµασταν και αυστηροί και φθάσαµε στο σηµείο να
πούµε ότι εδώ έµπαιναν θέµατα ποινικών ευθυνών για όσους έθε-
ταν σε κίνδυνο τη δηµόσια υγεία. Υπό αυτήν την πίεση και την
αποφασιστικότητα που επιδείξαµε, φθάσαµε σε συµφωνία στη
σύσκεψη στο Υπουργείο Οικονοµικών, η οποία διασφαλίζει από-
λυτα το δηµόσιο συµφέρον µε τη µεγαλύτερη έκπτωση που έχει
ποτέ επιτευχθεί 15%.

Το δεύτερο στοιχείο είναι ότι φυσικά το κράτος έχει συνέχεια.
Και οφείλει βέβαια –και θα επανέλθω εδώ, γιατί δεν πρέπει να
αφήνονται εντυπώσεις- να πληρώνει αυτά που οφείλει να πλη-
ρώσει, αλλά σαφώς µε απόλυτο έλεγχο νοµιµότητας. Και βέβαια,
να έχουµε και υπ’ όψιν ότι όταν τα χρέη δεν πληρώνονται, υπάρ-
χουν και οι τόκοι υπερηµερίας και οι δικαστικές περιπέτειες, οι
οποίες κοστίζουν επιπλέον εκατοµµύρια. Πέραν του ότι δεν µπο-
ρεί η χώρα να δίνει την εντύπωση ότι κάνει στάση πληρωµών στο
χώρο της υγείας.

Ο τρίτος λόγος είναι καθαρά δηµοσίου συµφέροντος, γιατί
όσο δεν γίνεται η ρύθµιση χρεών -και όσοι έχετε µια κάποια
εµπειρία από αυτά τα θέµατα, το γνωρίζετε- συµβαίνουν δύο
πράγµατα. Πρώτα απ’ όλα αναγκάζεται το ΕΣΥ µέσα σε ένα
φαύλο κύκλο να αγοράζει ακριβότερα, γιατί ακριβώς βρίσκεται
κάτω από εκβιασµό και οµηρία. Πέραν αυτού, χωρίς τη ρύθµιση
δεν µπορεί να εφαρµοσθεί αποτελεσµατικά το νέο πλαίσιο προ-
µηθειών.

Και εγώ δεν θα ισχυρισθώ ότι λύσαµε όλα τα προβλήµατα δια
µαγείας. Μακριά από µας να εξωραΐσουµε οτιδήποτε. Αλλά γί-
νεται µια σοβαρή προσπάθεια σε θεσµικό επίπεδο και στις νέες
διαδικασίες. Όλα αυτά, όµως, πέφτουν στο κενό, αν δεν υπάρξει
εκείνη η εξυγίανση του χώρου, που να επιτρέψει να γυρίσουµε
σελίδα. Για όλους αυτούς τους λόγους, λοιπόν, εµείς από την
πρώτη στιγµή µετά τις εκλογές είπαµε ότι προχωράµε στη ρύθ-
µιση των χρεών.

Βέβαια εδώ τίθεται ένα θέµα. Είναι η πρώτη φορά; Τι συµπε-
ράσµατα βγάζουµε από αυτό; Όχι, αγαπητοί συνάδελφοι. Όσοι
είστε και πιο παλαιοί κοινοβουλευτικοί, γνωρίζετε ότι έχει γίνει
πολλές φορές στο παρελθόν. Αυτό βέβαια δείχνει την παθογέ-
νεια του συστήµατος. ∆είχνει τα δοµικά προβλήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας, γιατί είναι ένα σο-
βαρό θέµα και έχουν ειπωθεί πολλά πράγµατα.

Θα σας αναφέρω επιγραµµατικά, γιατί δεν είσαστε όλοι υπο-
χρεωµένοι να έχετε πλήρη γνώση του ιστορικού. Το έτος 1997 µε
κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ έγινε ρύθµιση για 197 δισεκατοµµύρια δραχ-
µές και µε ποσοστό έκπτωσης, το οποίο ήταν κυµαινόµενο ανά-
λογα µε τον τρόπο αποπληρωµής. Έτος 2001, ξανά µε
κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ έγινε ρύθµιση για 355 δισεκατοµµύρια δραχ-
µές και έκπτωση στο νόµο 3,5%.

Και ακούστε αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί εδώ πρέπει να τα
λέµε όλα, γιατί έχουµε διαχρονικά προβλήµατα και πρέπει να
βγάζουµε συµπεράσµατα. Η επόµενη ρύθµιση του 2005, έγιναν
εκλογές –αν θυµόσαστε- στις 7 Μαρτίου του 2004. Η ρύθµιση
χρεών των 2,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ έγινε στις 12 ∆εκεµβρίου
του 2004, επτά µήνες µετά. Και µάλιστα έγινε πλήρως και για τα
χρέη εκείνων των επτά µηνών της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Το επιχείρηµα ήταν τότε ότι έπρεπε να υπάρξει εξυ-
γίανση, γιατί θα γινόταν η προσπάθεια για ένα νέο θεσµικό
πλαίσιο. Και φθάνουµε σήµερα εδώ.

Εγώ δεν θα κάνω δίκη προθέσεων ούτε µικροκοµµατική πολι-
τική. Το συµπέρασµα είναι ότι έχουµε ένα διαχρονικό, σοβαρό
πρόβληµα. Είναι ένα πρόβληµα, το οποίο σαφώς και δεν µας τιµά
ως πολιτικό σύστηµα. Από την άλλη µεριά, όµως, δεν µπορούµε
να κλείνουµε τα µάτια µας. ∆εν µπορούµε να λέµε ότι δεν υπάρ-
χει. Και να είµαστε σαφείς ότι σήµερα ρυθµίζονται τα χρέη της
κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Θέλετε να δούµε πώς διαµορφώνονται τα περίφηµα χρέη και
οι υποχρεώσεις των νοσοκοµείων; Υπάρχει ένα πολύ µεγάλο
µέρος, το οποίο οφείλουµε να αντιµετωπίσουµε µε µία ισχυρή
µεταρρύθµιση -και έχει να κάνει µε τη σχέση των ασφαλιστικών
ταµείων µε τα νοσοκοµεία του ΕΣΥ- γιατί τα 2,7 δισεκατοµµύρια
είναι χρέη των ασφαλιστικών ταµείων που ρυθµίζονται ταυτό-
χρονα µε τα χρέη των νοσοκοµείων.

Πιστεύουµε ότι η µεταρρύθµιση στην πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας και η ενοποίηση των κλάδων υγείας των ταµείων κάτω
από την ευρύτερη αιγίδα του Υπουργείου Υγείας, θα είναι ένα
βήµα για να αντιµετωπίσουµε αυτό το θέµα. Υπάρχει το πρό-
βληµα για το αν υπήρξε σωστή, χρηστή διοίκηση στα νοσοκο-
µεία όλα αυτά τα χρόνια και, βέβαια, υπάρχει και το θέµα της
προµήθειας των υλικών και των φαρµάκων.

Θα παραδεχθώ ότι µετά το 2005 έπεσαν για ένα χρόνο λίγο οι
τιµές. Έγινε µια προσπάθεια. Όπως και το 2001 είχε γίνει το αντί-
στοιχο. Και το 2001 είχαµε µετά τη ρύθµιση πτώση των τιµών πε-
ρίπου στο 20%. Και έγινε το ίδιο και το 2005.

Στη συνέχεια, όµως, πάλι ξέφυγε το σύστηµα. Όταν έγινε η
περίφηµη αλλαγή µε την Επιτροπή Προµηθειών Υγείας, σηµειώ-
θηκε από το 2007 και µετά εκτίναξη των χρεών. Μάλιστα έχουµε
εδώ όλα τα στοιχεία, τα οποία καταθέτουµε στα Πρακτικά, όπου
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µπορείτε να δείτε ανά υγειονοµική περιφέρεια, ανά υγειονοµικό
υλικό και φάρµακα, πως χρόνο µε το χρόνο έγιναν και πως δια-
µορφώθηκαν τα χρέη που ρυθµίζουµε σήµερα.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ταυτόχρονα, στην τελευταία χρονιά της διακυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας το 2009 έγινε µια απόπειρα να γίνει ρύθµιση
ενός µέρους αυτού του χρέους, χωρίς να γίνει τότε συζήτηση
στη Βουλή. Υπήρχαν προβλήµατα τότε µε τις ενώσεις των προ-
µηθευτών. Έγινε µια απόπειρα τότε µε το Ταχυδροµικό Ταµιευ-
τήριο, δεν ευδοκίµησε. Πληρώθηκαν περίπου διακόσια ογδόντα
τέσσερα εκατοµµύρια ευρώ κυρίως σε µικρότερους προµηθευ-
τές, που είχαν απαιτήσεις από τα νοσοκοµεία µέχρι ενός εκα-
τοµµυρίου. Έγινε και λίγο προεκλογικά αυτή η ρύθµιση.

Τι έπρεπε να κάνουµε εµείς και τι κάνουµε. Πρώτα απ’ όλα,
θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι έχουµε κάνει έναν τριπλό έλεγχο
και είναι σε εξέλιξη. Έχουµε δώσει εντολή στο Σώµα Επιθεωρη-
τών Υγείας και κάνει έναν πλήρη έλεγχο των προµηθειών, κατ’
αρχάς της κρίσιµης περιόδου 2008-2009.

Ταυτόχρονα –και εδώ θέλω να το ξέρετε αυτό- σε όλη την προ-
σπάθεια που κάνουµε τους τελευταίους µήνες και ιδιαίτερα και
στο χώρο των φαρµάκων, όπου είναι κρίσιµος τοµέας και έχουµε
βγάλει εγκυκλίους, έχουµε δώσει εµείς εντολή στο ΣΕΥΥΠ εδώ
και κάνει ελέγχους στις διοικήσεις, που είναι διοικήσεις που
έχουν τοποθετηθεί από την Κυβέρνηση, προκειµένου να διαπι-
στώσουµε τη σωστή εφαρµογή της εγκυκλίου για τα φάρµακα -
και είναι σε εξέλιξη αυτοί οι έλεγχοι και ήδη έχουµε πορίσµατα-
προκειµένου να δούµε πώς θα γίνει καλύτερα η εφαρµογή.

Πέραν αυτού, θέλω επίσης να γνωρίζετε ότι είµαστε σε πλήρη
συνεργασία µε όλους τους ελεγκτικούς µηχανισµούς, µε το
Σ∆ΟΕ, µε την Ειδική Υπηρεσία που έχει συσταθεί στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, µε τον ειδικό γραµµατέα ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης -κάναµε και σύσκεψη στο Υπουργείο- και είναι σε πλήρη
εξέλιξη έλεγχοι σε όλα τα επίπεδα.

Να σας πω και ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, το οποίο είναι
και στη δικαιοσύνη και το οποίο εµείς συνδράµουµε καθηµερινά
και αφορά, βέβαια, την περίφηµη ιστορία των ορθοπεδικών υλι-
κών. Είχε ξεκινήσει προεκλογικά µια σχετική διερεύνηση στη δι-
καιοσύνη, µετά είχε παγώσει προεκλογικά, αλλά έχει πλήρως
ενεργοποιηθεί τους τελευταίους µήνες. Σ’ αυτό το θέµα υπάρ-
χει απόλυτη συνεργασία όλων των ελεγκτικών φορέων.

Τα αναφέρω αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί είναι
απαράδεκτο να αναφέρει συνάδελφος ότι ερχόµαστε εδώ να κά-
νουµε ξέπλυµα παρανοµιών. ∆εν θα το κάναµε ποτέ αυτό ως Κυ-
βέρνηση και, βέβαια, δεν θα το κάναµε ποτέ ως Υπουργοί που
φέρνουµε αυτές τις διατάξεις στη Βουλή. Είναι δυνατόν; Ίσα-ίσα
οι ελεγκτικοί µηχανισµοί είναι σε πλήρη εξέλιξη και όπου υπάρ-
χει είτε ποινική ευθύνη είτε παρανοµία, σαφώς και θα υπάρχουν
και οι συνέπειες.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα που έγινε τόση συζήτηση για τις προ-
µήθειες που έγιναν µέχρι την κατάθεση του νοµοσχεδίου, όπου
ακόµα οι διαγωνισµοί –και θα σας δώσω και κάποια στοιχεία ενη-
µέρωσης γι’ αυτά- είναι σε εξέλιξη και δεν έχουµε ακόµα αποτε-
λέσµατα, περίοδο κατά την οποία αντιµετωπίσαµε το εµπάργκο
των προµηθευτών και όπου έπρεπε να µπορέσουµε σε αυτή τη
µεταβατική περίοδο να κρατήσουµε ανοικτά τα νοσοκοµεία. Τι
λέµε λοιπόν, εδώ; Λέµε απλώς ότι για τις περιπτώσεις που
υπήρξε παράταση συµβάσεων, είτε µε τη διαδικασία του επεί-
γοντος και στο βαθµό βέβαια, που δεν υπάρχει παρανοµία –είναι
σαφές αυτό- να µπορεί να υπάρξει δυνατότητα πληρωµής. ∆εν
εµπίπτει όµως στη ρύθµιση των χρεών που αφορά µόνο την πε-
ρίοδο 2005-2009.

Τι κάναµε σε αυτό το µεσοδιάστηµα; Πρώτα απ’ όλα δεν είναι
αλήθεια ότι εµείς, όταν πήγαµε στο Υπουργείο, παύσαµε την Επι-
τροπή Προµηθειών Υγείας που βρήκαµε. Το αντίθετο. Με δική
µας απόφαση παρατείναµε τη λειτουργία της και κατά ένα µήνα,
µέχρι 31 Ιανουαρίου του 2010. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Και µάλιστα, αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή είχαν συλλέξει -µε

τον τρόπο που είχαν συλλέξει, ο οποίος σαφώς δεν ήταν ο πιο
αποτελεσµατικός- και όλα τα αιτήµατα της προηγούµενης χρο-
νιάς και επειδή από την εφαρµογή του νόµου για την Επιτροπή
Προµηθειών Υγείας ούτε µια φορά δεν υπήρξε ενιαίο πρόγραµµα
προµηθειών έτους –και καλά το 2008 ήταν φυσικό, πες ήταν η
πρώτη χρονιά, το 2009 όµως;- εµείς βάλαµε την απερχόµενη Επι-
τροπή Προµηθειών Υγείας, µε την παράταση µέχρι τέλη Ιανουα-
ρίου, να παρουσιάσει για πρώτη φορά ενιαίο πρόγραµµα
προµηθειών για το 2010, ώστε µέσα σε αυτό να κινηθούν φέτος
οι διαγωνισµοί των νοσοκοµείων. Και ταυτόχρονα, φέραµε ορ-
κωτούς λογιστές, οι οποίοι έχουν εγκατασταθεί όλους αυτούς
τους µήνες στο γραφείο του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργείου
και όλα τα στοιχεία που σας καταθέτουµε στη Βουλή –εµείς δεν
επιδιώκουµε επικοινωνιακές εντυπώσεις, αγαπητοί συνάδελφοι,
ούτε λέµε από το κεφάλι µας στοιχεία- είναι στοιχεία από τις υπη-
ρεσίες των υγειονοµικών περιφερειών, των νοσοκοµείων που τα
υπογράφουν υπεύθυνα οι οικονοµικές διευθύνσεις, µε ό,τι ευ-
θύνη αυτό συνεπάγεται, και βλέπετε από τα στοιχεία που σας δί-
νουµε ότι έχουν τη σφραγίδα των ορκωτών λογιστών. Όλα αυτά
τα λέω για να µην ακούγονται αβάσιµα θέµατα. Αυτά είναι σο-
βαρά θέµατα και δεν µπορεί να αφήνονται υπονοούµενα µε αυτό
τον τρόπο.

Άρα, και το ετήσιο πρόγραµµα προµηθειών αυτήν τη στιγµή,
για πρώτη φορά, έχει µπει σε λειτουργία –και θα πω πόσοι δια-
γωνισµοί είναι σε εξέλιξη- αλλά ταυτόχρονα κάναµε το πιο κρί-
σιµο. Φέραµε θεσµικές ρυθµίσεις για να µπορέσουµε άµεσα να
δώσουµε λύσεις. Όχι πως είναι τέλειο πια το σύστηµα –προς
Θεού!-, αλλά είναι σαφώς πιο αποτελεσµατικό.

Και σας θυµίζω τις ρυθµίσεις που ψηφίσαµε τον Απρίλιο όσον
αφορά τη δυνατότητα ηλεκτρονικών διαγωνισµών, τη δυνατό-
τητα να µπορούν να γίνονται κεντρικοί διαγωνισµοί, τη δυνατό-
τητα να µπορεί να λειτουργεί το Παρατηρητήριο Τιµών, για
πρώτη φορά να υπάρχει η δυνατότητα για διαγωνισµούς µε βάση
τη δραστική ουσία στα φάρµακα και νοσοκοµειακή συσκευασία,
που αυτή τη στιγµή εφαρµόζεται ήδη µε την εγκύκλιο στα πε-
ρισσότερα φαρµακεία των νοσοκοµείων και τώρα ο ΕΟΦ θα βγά-
λει και τις σχετικές οδηγίες για τους διαγωνισµούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υπουργού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Θα ολοκληρώσω.
Και θα ήθελα να δώσω κάποια στοιχεία, τα οποία επαναλαµ-

βάνω ότι είναι στοιχεία επίσηµα για να δούµε τι είχε γίνει σε επί-
πεδο διαγωνισµών τα προηγούµενα χρόνια. Το 2008, που άρχισε
να εφαρµόζεται από τον Ιούνιο το σύστηµα, έγιναν εκατόν σα-
ράντα πέντε διαγωνισµοί το δεύτερο εξάµηνο στα νοσοκοµεία
της χώρας. Το 2009 έγιναν τέσσερις χιλιάδες διαγωνισµοί σε όλη
τη χρονιά, δύο κεντρικοί εκ των οποίων ο ένας ήταν για τα ια-
τρικά απόβλητα µε τα προβλήµατα που είχε.

Αυτήν τη στιγµή στο πρόγραµµα είναι εγγεγραµµένοι δεκα-
τέσσερις χιλιάδες εξακόσιοι σαράντα οκτώ…

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Πόσοι έγιναν, πείτε µας.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα σας πω, κύριε Σαλµά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Πείτε µας πόσους κάνατε εσείς.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα σας πω.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ούτε έναν!
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Μπορείτε να περιµένετε, όµως;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Πόσοι έγιναν;
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα σας τα καταθέσω, κύριε Σαλµά,
µη βιάζεστε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Όχι, αυτό σας καταγγέλλουµε.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ξέρετε, όµως, είναι πάρα πολύ εύ-
κολο να καταγγέλλετε και να µη θέλετε να ακούτε την απάντηση.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Πόσους διαγωνισµούς κάνατε το 2009;
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Προφανώς, σας ενοχλούν πάρα
πολύ τα στοιχεία, γιατί θέλετε να µονοπωλείτε µε εντυπώσεις και
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οξύτητες…
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Εµένα; Καθόλου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πρώτον, µη διακόπτετε,

κύριε Σαλµά και κύριοι συνάδελφοι.
∆εύτερον, κυρία Υπουργέ, συντοµεύετε, δηλαδή συµπεραί-

νετε.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): …Όταν δέχεστε απαντήσεις και
εµείς δίνουµε απαντήσεις µε στοιχεία, τουλάχιστον πρέπει -αν
όχι τίποτε άλλο- κοινοβουλευτικά να µη γελάτε, αλλά να ακούτε
µε πολλή σοβαρότητα –θα έλεγα- όπως κι εµείς σας ακούµε µε
σοβαρότητα.

Πόσοι διαγωνισµοί, λοιπόν, αυτή τη στιγµή έχουν εγκριθεί από
τους 14.000; Γιατί βρισκόµαστε ακόµα στον έβδοµο µήνα σε σύ-
γκριση µε τα στοιχεία για τους δώδεκα µήνες του 2009. Στον
έβδοµο, λοιπόν, µήνα µε ενιαίο πλέον, πρόγραµµα προµηθειών
έχουν εγκριθεί πέντε χιλιάδες επτακόσιοι είκοσι τρεις και έχουν
προκηρυχθεί τρεις χιλιάδες διακόσιοι σαράντα οκτώ διαγωνι-
σµοί.

Σηµειώστε, παρακαλώ, το νούµερο και να µην γελάτε. Σας
µιλάω σοβαρά, όπως και σας ακούω µε σοβαρότητα. Και αφού
τόσο πολύ κόπτεστε για το δηµόσιο συµφέρον τουλάχιστον να
µην γελάτε.

Έχουν επίσης, προκηρυχθεί για πρώτη φορά –και αυτό έχει
σηµασία- είκοσι δύο περιφερειακοί διαγωνισµοί από τις υγειονο-
µικές περιφέρειες και για πρώτη φορά, επίσης, επτά κεντρικοί
διαγωνισµοί, οι οποίοι θα γίνουν και ηλεκτρονικά

Εδώ θα ήθελα να πω δυο πράγµατα για το Παρατηρητήριο
Τιµών, που τόσο πολύ και µε τόση ευκολία απαξίωσαν κάποιοι σε
αυτήν την Αίθουσα. Γιατί βέβαια, τόσα χρόνια δεν είδαµε να γί-
νεται τίποτα. Τώρα που γίνεται µια σοβαρή προσπάθεια να κα-
λύψουµε σε λίγους µήνες όλο αυτό το κενό, και αντιµετωπίζουµε
σχόλια, ειρωνεία και υπονοούµενα από εκείνους που σήµερα θα
έπρεπε να απολογούνται για τα χρέη που ρυθµίζονται.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Καταθέστε το.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Το Παρατηρητήριο Τιµών, λοιπόν,
αγαπητοί συνάδελφοι, το οποίο θεσπίστηκε µε το νόµο, έχει
αυτήν τη στιγµή περίπου δύο χιλιάδες είδη εκ των οποίων τα δια-
κόσια είναι στη χαµηλότερη τιµή του ΙΚΑ. Και αυτό δεν είναι,
κύριε Σαλµά και αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή εµείς –όπως εί-
πατε- θέλουµε να παραπλανούµε, αλλά επειδή ίσως εσείς αγνο-
είτε ότι µε τον ίδιο νόµο τον Απρίλιο, που ψηφίσαµε την αλλαγή
στο θεσµικό πλαίσιο προµηθειών, από κοινού µε το συνάδελφο
τον Ανδρέα Λοβέρδο ψηφίσαµε και τη σχετική ρύθµιση.

Και γι’ αυτό τα διακόσια προϊόντα του παρατηρητηρίου έχουν
τη χαµηλότερη τιµή του ΙΚΑ –και να σταµατήσει επιτέλους εδώ η
παραπληροφόρηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ για την κατανόησή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, κυρία

Υπουργέ, δηλαδή δεν θα κινηθείτε εντός ορίων χρόνου; Μπορώ
να σας εκχωρήσω όλο το χρόνο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): ∆εν µίλησα το πρωί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είµαστε είκοσι ένα
λεπτά αντί για οκτώ. Από την ώρα που µου ζητήσατε ένα λεπτό,
έχουν περάσει πέντε λεπτά. Χάνουµε τη σοβαρότητά µας νοµίζω.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα έλεγα, κύριε Πρόεδρε, ότι µε ένα
λεπτό δεν θα χάσουµε τη σοβαρότητά µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας εξήγησα γιατί κα-
τέληξα σ’ αυτό το συµπέρασµα. Και δεν µιλάω για τη δική σας
σοβαρότητα. Μιλάω για τη δική µου, του Προεδρείου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ένα λεπτό και ολοκληρώνω και θα
είµαι πολύ συνεπής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας αφήνω εκτός χρό-
νου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ.
Κλείνω, λοιπόν, γιατί δεν θέλω να καταχραστώ το χρόνο και αν

χρειαστεί θα επανέλθω. Θέλω, όµως, να καταθέσω κάτι κλείνο-
ντας, το οποίο κατέθεσα και στη συζήτηση χθες για το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας. Αυτά είναι τα επίσηµα στοιχεία, αγαπητοί συ-
νάδελφοι. Σας καλώ για άλλη µια φορά να µιλήσουµε µε βάση
τα στοιχεία. Και τα στοιχεία αυτά δείχνουν την πορεία των δα-
πανών για τις αντίστοιχες κατηγορίες αναλωσίµων και φαρµά-
κων, αντίστοιχα µε αυτά τα οποία ρυθµίζουµε σήµερα. Για να
κάνετε τη σύγκριση της περιόδου 2005-2009 µε το πρώτο πε-
ντάµηνο του 2010.

Πώς κυµαίνεται, λοιπόν, η δαπάνη γι’ αυτά τα αναλώσιµα και
τα φάρµακα από 1η Ιανουαρίου έως τέλη Μαΐου της φετινής χρο-
νιάς; Σηµειώνεται αποκλιµάκωση των δαπανών κατά 16% µεσο-
σταθµικά σε σχέση µε το 2009, 14% µείωση σε σχέση µε το 2008
και 5% σε σχέση µε το 2007. Κλείνω µε τα στοιχεία. Είναι στοιχεία
που δείχνουν την προσπάθεια που γίνεται.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Και θέλω να επαναλάβω µε απόλυτο αίσθηµα ευθύνης ότι η
ρύθµιση που φέρνουµε είναι προς όφελος του δηµοσίου συµ-
φέροντος για να τελειώσει επιτέλους η οµηρία του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας, να µπορέσουµε να εξυγιάνουµε το χώρο της
υγείας και να γυρίσουµε σελίδα ώστε να εφαρµόσουµε αποτε-
λεσµατικά τις νέες θεσµικές ρυθµίσεις για τις προµήθειες υγείας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει για προ-
τασσόµενη δευτερολογία ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης, Βουλευ-
τής Ηρακλείου της Νέας ∆ηµοκρατίας για τέσσερα λεπτά.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κύριε Σαχινίδη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα πίστευα,
όπως και εκατοντάδες χιλιάδες ασφαλισµένοι της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ» ότι θα αποτελούσε ένα προϊόν εκτενούς, εποικοδοµητι-
κού, αλλά και ανοιχτού και ουσιαστικού και έντιµου διαλόγου µε
όλους τους εµπλεκοµένους φορείς και κυρίως µε τους συµπολί-
τες µας που ζηµιώθηκαν από τη διάλυση της εταιρείας αυτής.

∆υστυχώς, η Κυβέρνηση ακολούθησε ένα εντελώς διαφορε-
τικό δρόµο «διαβούλευσης», καταργώντας κάθε διαδικασία, αλλά
και πρόθεση διαλόγου, σε αντίθεση µε όσα είπε ο κ. Σαχινίδης
λίγο πριν περί διάθεσης συνεργασίας. Και για του λόγου το αλη-
θές δεν έχετε, κύριε Υπουργέ, παρά να δείτε τα πρόσωπα των
δεκάδων ασφαλισµένων ή στελεχών της «ΑΣΠΙΣ» ή εµπλεκοµέ-
νων µε την «ΑΣΠΙΣ» που µας παρακολουθούν από τα θεωρεία,
αλλά και τα πρόσωπα των εκατοντάδων χιλιάδων συµπολιτών
που έχουν άµεση ή έµµεση εµπλοκή και µας ακούν ή µας παρα-
κολουθούν και βρίσκονται έξω στο δρόµο.

Συστηµατικά υπονοµεύσατε κάθε πλαίσιο ανοικτής διαβού-
λευσης, κρατώντας στην ουσία κρυφό το νοµοσχέδιο µέχρι και
πρόσφατα. Σηµειώστε ότι ακόµα και σήµερα αυτό δεν έχει ανέ-
βει ακόµα στην ιστοσελίδα για την ανοιχτή διακυβέρνηση open-
gov.gr, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, που κόπτεσθε και είστε
περήφανοι γι’ αυτό σας το κατόρθωµα.

Κατά τη µονοµερή αυτή διαδικασία κατάρτισης των ρυθµίσεων
η Κυβέρνηση και το αρµόδιο Υπουργείο δεν άκουσε κανένα ου-
σιαστικά από τα αιτήµατα των ζηµιωθέντων της «ΑΣΠΙΣ», ενώ δεν
έλαβε υπ’ όψιν της καµµία από τις κοινοβουλευτικές παρεµβά-
σεις µας που κατατέθηκαν τόσο από µέρους µου όσο και από
άλλους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης συνολικά, αλλά ούτε
και σχετική τροπολογία που είχαµε καταθέσει στο φορολογικό
νοµοσχέδιο.

Υπενθυµίζω, κύριε Σαχινίδη, ότι συγκεκριµένη λύση για το ζή-
τηµα της «ΑΣΠΙΣ» και για την πλήρη ικανοποίηση των αιτηµάτων
των ζηµιωθέντων συµπολιτών µας από τη διάλυση της εταιρείας,
σας είχαµε δώσει, αλλά δεν τη λάβατε καν υπ’ όψιν σας. Σηµει-
ώνω ακόµα ότι µε τη σχετική τροπολογία που είχαµε καταθέσει
τότε και την οποία δεν δεχθήκατε καν ως είχατε δικαίωµα βε-
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βαίως, να συζητηθεί, είχαµε ζητήσει να εξετάσετε προσωπικά τα
εξής: Την εκκαθάριση της εταιρείας εν λειτουργία χωρίς να χαθεί
κανένα δικαίωµα των ασφαλισµένων, την ανακοίνωση εκ µέρους
της Κυβέρνησης ότι οι παροχές των συµβολαίων θα ικανοποιη-
θούν άµεσα και θα ισχύσουν χωρίς να απολεσθεί οποιοδήποτε
ουσιαστικό δικαίωµα των συµβαλλοµένων, προκειµένου να εφαρ-
µοσθεί η εκκαθάριση της λειτουργίας της εταιρείας εν λειτουρ-
γία. Την έναρξη κανονικής είσπραξης των ασφαλιστηρίων
συµβολαίων, ενώ η εταιρεία «ΑΣΠΙΣ» αρχίζει να λειτουργεί υπό
επιτροπή διαχείρισης, δίνοντας κίνητρα για να επιστρέψουν τα
συµβόλαια που έχουν µετακινηθεί σε άλλες εταιρείες. Την εξα-
σφάλιση των συµφερόντων των ασφαλιστών για να στηρίξουν τη
διαδικασία αυτή και το πάγωµα των εξαγορών συµβολαίων για
εύλογο χρονικό διάστηµα και την πληρωµή των τρεχουσών απο-
ζηµιώσεων από τα αποθεµατικά της εταιρείας. Και τέλος τη ρευ-
στοποίηση είτε µε τιτλοποίηση της ακίνητης περιουσίας είτε µε
δάνειο επί εγγυήσεως του αποθεµατικού.

Επιτρέψτε µου συµπληρωµατικά να σηµειώσω ότι τις προτά-
σεις ζητήσαµε να σας τις καταθέσουµε σε συνάντηση µαζί σας
όλοι οι Κρήτες Βουλευτές ανεξαρτήτως παρατάξεως. Για το
λόγο αυτόν είχαµε καταθέσει επιστολή στον προϊστάµενό σας
τον κ. Παπακωνσταντίνου από τις αρχές του Μαΐου που φέρει
την υπογραφή επτά Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ στην Κρήτη, πέντε
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας και ενός Βουλευτή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Με την επιστολή µας, βεβαίως, ουδέποτε ασχοληθήκατε,
ουδέποτε ανταποκριθήκατε στο αίτηµα να κάνουµε µία συνά-
ντηση, όπως άλλωστε οφείλατε να κάνετε, σεβόµενοι και το ρόλο
τον κοινοβουλευτικό που έχουµε όλοι εδώ µέσα. Για του λόγου
το αληθές απλώς για να σας το υπενθυµίσω, θα σας το κατα-
θέσω στα Πρακτικά και θα είναι στη διάθεσή σας.

Επιπροσθέτως, αναφέρω ότι τις προτάσεις που καταθέσαµε
µε την τροπολογία, αλλά και αρκετές ερωτήσεις στο πλαίσιο του
κοινοβουλευτικού ελέγχου από αρκετούς συναδέλφους, όπως
και όσες καταθέσαµε στο πλαίσιο της συζήτησης της σχετικής
επίκαιρης ερώτησης στα µέσα Μαΐου, πάλι τις αγνοήσατε. Όλα
αυτά, για να σας απαντήσω στα φοβερά και τροµερά στοιχεία
που παρουσιάσατε, ως δείγµα καλής διάθεσης και καλής εργα-
σίας που είχατε όλο αυτό το διάστηµα.

Σας αναγνωρίζω, βεβαίως, τις καλές προθέσεις για την επί-
λυση του ζητήµατος, όµως ταυτόχρονα οφείλω να υπογραµµίσω
ότι ξεκάθαρη λύση στο πρόβληµα της «ΑΣΠΙΣ» δεν δώσατε, κύριε
Υπουργέ, πιθανώς για το λόγο ότι δεν πραγµατοποιήσατε ου-
σιαστική διαβούλευση και δεν εισακούσατε ούτε τα αιτήµατα των
θιγοµένων συµπολιτών µας, αλλά ούτε και τις προτάσεις µας.

Επί των συγκεκριµένων ρυθµίσεων του νοµοσχεδίου και ειδι-
κότερα επί του άρθρου 2, βασική µας ένσταση και ένσταση των
θιγοµένων της «ΑΣΠΙΣ» είναι ότι βάζετε ως απαραίτητη προϋπό-
θεση για την όποια επίλυση του ζητήµατος να βρεθεί ανάδοχος
ασφαλιστική εταιρεία που θα αναλάβει το χαρτοφυλάκιο της
«ΑΣΠΙΣ». Ωστόσο υπογραµµίζω ότι εάν δεν βρεθεί ανάδοχος,
τότε σίγουρα θα πάµε σε εκκαθάριση την εταιρεία. Ο όρος, δη-
λαδή, που τίθεται για την εξεύρεση λύσης είναι εξαιρετικά πε-
ριοριστικός, ώστε το πιθανό σενάριο είναι ότι δεν θα υπάρξει
ανάδοχος εντός δεκαοκτώ µηνών και θα υπάρξει εκκαθάριση.
Θα κάνετε, δηλαδή, τελικά µια τρύπα στο νερό κατά την άποψή
µου.

Με το νοµοσχέδιο, λοιπόν, αυτό δεν διασφαλίζονται οι ασφα-
λιζόµενοι στην «ΑΣΠΙΣ», καθώς δεν προβλέπεται δεδοµένη ανα-
δοχή των συµβολαίων της «ΑΣΠΙΣ» από άλλες ασφαλιστικές
εταιρείες. Θα µπορούσε, λοιπόν, για την αποτροπή αυτού του
ενδεχόµενου να λειτουργήσει ως ανάδοχος το εγγυητικό ταµείο.
Εξίσου σηµαντικό είναι οι εξαγορές των συµβολαίων να αρχίσουν
να πραγµατοποιούνται πιο νωρίς, καθώς το διάστηµα των τριά-
ντα έξι µηνών που τίθεται είναι πολύ µεγάλο, ιδιαίτερα κατά την
παρούσα δύσκολη οικονοµική συγκυρία. Ταυτόχρονα οφείλετε
να εξασφαλίσετε όλα τα δικαιώµατα των ασφαλισµένων σε όλα
τα είδη των συµβολαίων, όπως είναι και αυτά της ζωής ή της
υγείας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αυγενάκη.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,

για µία πολύ σύντοµη παρέµβαση-απάντηση.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αντι-

λαµβάνοµαι την ανάγκη να ερχόµαστε µε ένα γραπτό κείµενο,
αλλά θα πρέπει να παρακολουθούµε και τη ροή της συζήτησης
µέσα στο Κοινοβούλιο. Τα ερωτήµατα που έθεσε ο κύριος συνά-
δελφος έχουν απαντηθεί προ πολλού µε τροποποίηση που κα-
τέθεσα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ωραία, αν καλύπτονται

από την τροποποίηση που έχετε καταθέσει, το περισσό δεν βλά-
πτει.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο Υπουργός
αλλού έχει το µυαλό του. ∆εν παρακολουθεί τη διαδικασία και
έρχεται σε µια τέτοια υπόθεση µε ένα έτοιµο κείµενο να παρου-
σιάζεται εδώ πέρα ως τιµητής των πάντων. Λίγο σεβασµό, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η διευκρίνιση ή απά-
ντηση επιβεβαιώνει ότι µια λύση έχει δοθεί που αντιστοιχεί προς
το αίτηµά σας ή την απαίτησή σας.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. Οι δεκάδες
εµπλεκόµενοι µε την «ΑΣΠΙΣ» που είτε βρίσκονται στα θεωρεία
είτε έξω άλλη άποψη έχουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Άλλο αυτό. Κύριε Σαχι-
νίδη διευκρινίστε το επεξηγηµατικά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εξ όσων
δύναµαι να γνωρίζω, ένα από τα βασικά αιτήµατα που τέθηκαν
κατά τη διάρκεια της πρωϊνής συνεδρίασης ήταν τι θα γίνει µε
την περίπτωση που δεν θα βρεθεί ανάδοχος ασφαλιστική εται-
ρεία. Απάντησα ότι ναι, κατανοώ ότι είναι ένα εύλογο ερώτηµα
και ακριβώς επειδή η Κυβέρνηση θεώρησε ότι είναι εύλογο ερώ-
τηµα, κατέθεσε µία ρύθµιση µε την οποία προβλέπεται ότι ακόµα
και αν δεν βρεθεί ανάδοχος ασφαλιστική εταιρεία, οι ασφαλι-
σµένοι της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» θα µπορούν να καλύψουν ως ένα
ποσοστό τις απαιτήσεις τους από το εγγυητικό κεφάλαιο. Αν ο
κύριος συνάδελφος δεν ήταν εδώ...

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ καταθέτω
για τα Πρακτικά το έγγραφο µε τις υπογραφές όλων των Κρητι-
κών Βουλευτών. Αν έχετε κάτι να προσθέσετε επ’ αυτού, είµαι
στη διάθεσή σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν δίνω άλλη συνέ-
χεια. Εντάξει, κύριε Αυγενάκη, εντάξει, κύριε Υπουργέ.

Ο κ. Σαλµάς έχει το λόγο για να δευτερολογήσει για λίγο και
επί της ουσίας.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Όπως πάντα, κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαρι-
στώ.

Πράγµατι, για να λέµε την αλήθεια, ο κ. Σαχινίδης έκανε µία
προσπάθεια –το είπα και το πρωί- και έκανε πολλές βελτιώσεις
στο νοµοσχέδιο και γι’ αυτό ψηφίζουµε πάρα πολλά άρθρα.

Κύριε Πρόεδρε, το πρόβληµα είναι µε τη διάταξη του άρθρου
27. Λυπάµαι που το λέω, αλλά έχω βάσιµες υπόνοιες ότι η
Υπουργός Υγείας δεν κατάλαβε τι είπαµε το πρωί ή προσποιείται
ότι δεν κατάλαβε.

Καταρχήν ειπώθηκαν ανακρίβειες από την Υπουργό. Στη χώρα
µας µπορεί ο καθένας να λέει ό,τι θέλει, όµως νοµίζω ότι αυτό
δεν ισχύει για τους Υπουργούς. Είπατε ότι µετά το µηχανισµό
στήριξης απελευθερωθήκατε το Μάρτιο να κάνετε τη ρύθµιση
των χρεών. Οµόλογα δίνετε. ∆εν µπορούσατε να δώσετε οµό-
λογα τον Οκτώβριο; Ρευστό δίνετε; Αν δίνατε οµόλογα τον Οκτώ-
βριο, τα επιτόκια τότε, τα spreads ήταν εκατόν τριάντα πέντε
µονάδες. ∆εν θα τα δίνατε µε έκπτωση 12% και 15% σήµερα. Οι
προηγούµενες ρυθµίσεις έγιναν µε ρευστό, δεν έγιναν µε οµό-
λογα που προσπαθείτε να συγκρίνετε. Οι προηγούµενες ρυθµί-
σεις που έγιναν βασίζονταν σε νόµο, στην παράγραφο 2 του
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άρθρου 7 του ν. 2955/2001, ενώ οι δικές σας δαπάνες και προ-
µήθειες του εννιαµήνου δεν βασίζονται σ’ αυτό το νόµο, διότι µε
το ν. 3874, 7 Αυγούστου του 2009, απεσύρθησαν ο νόµος και η
ρύθµιση που ήταν να κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία. Ήταν µέσω Ταµι-
ευτηρίου, όπου θα δανείζονταν τότε οι κρατικές τράπεζες, όπως
θυµάστε, από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα µε επιτόκιο 1%.
Τι συγκρίνετε;

Θα σας εκπλήξω όµως γιατί πάντα µου αρέσει να σας εκ-
πλήσσω. Προσπαθείτε να ρυθµίσετε 1,8 δισεκατοµµύρια ευρώ
δαπάνες και προµήθειες απευθείας αναθέσεις από τον Οκτώβριο
µέχρι τις 30 Ιουνίου, αλλά δεν τις ρυθµίζετε, γιατί στη διατύπωσή
σας λέτε ότι ρυθµίζετε τις απευθείας αναθέσεις και αυτές που
βασίζονται στην παράγραφο 2 του άρθρου 7 του ν. 2955 που έχει
καταργηθεί και δυστυχώς δεν θα τις ρυθµίσετε, όπως δεν ρυθ-
µίζετε και τα χρέη 1,2 δισεκατοµµύρια από 1/1/2010 –ποιος θα τα
ρυθµίσει αυτά;- µέχρι 30 Ιουνίου. Σας το λέω πάλι και σας προ-
βλέπω ότι θα ξανάρθετε να τις νοµιµοποιήσετε, διότι δυστυχώς
αγνοούσατε ότι καταργήθηκε στις 7 Αυγούστου του 2009 ο πε-
ρίφηµος νόµος Παπαδόπουλου.

Είπατε και άλλες ανακρίβειες. Σας είπα πριν από δύο εβδοµά-
δες στην επιτροπή για το περίφηµο Παρατηρητήριο Τιµών. Για να
καταλάβουν όλοι τι είναι το Παρατηρητήριο Τιµών, βγάλατε δια-
γωνισµό 70 εκατοµµύρια ευρώ για τα στεντ και τα «µπαλονάκια»
και τον πήρατε πίσω. Γιατί; ∆ιότι τους λέγατε στις εταιρείες ότι
θα φέρετε και τις τρεις φθηνότερες τιµές της Ευρώπης. Είπαν
οι εταιρείες: «Πού να ξέρω εγώ το SHEFFEILD πόσο παίρνει τη
βαλβίδα; Σάµπως την παίρνει την ίδια τιµή το Γενάρη και τον
Οκτώβριο;». Είναι ανεφάρµοστο. Ούτε ένα διαγωνισµό δεν θα
κάνετε µε το Παρατηρητήριο.

Σας είπα και σας αποκάλυψα ότι όταν εσείς δεν έχετε κατα-
θέσει ποτέ παρατηρητήριο, τα διακόσια προϊόντα συµπίπτουν µε
τις τιµές του ΙΚΑ και ήλθατε σήµερα και το παραδεχθήκατε και το
πρωί σας είπα ότι φτάσατε δύο χιλιάδες και το παραδεχθήκατε
πάλι. Προφανώς ή ακούτε από µένα τι σας λέω ή σας το λένε εκ
των υστέρων οι υπηρεσιακοί.

Ακούστε, λοιπόν, τι είπατε τώρα. Λέτε ότι τα διακόσια από τα
δύο χιλιάδες είναι πράγµατι τιµές του ΙΚΑ και σας έχει ο Πρωθυ-
πουργός εκεί. Τότε εσείς τι παρατηρητήριο λέτε µε τις τρεις φθη-
νότερες τιµές της Ευρώπης, αν είναι οι τιµές του ΙΚΑ; Ποιος σας
είπε ότι οι τιµές του ΙΚΑ µε τη διάταξη Λοβέρδου εφαρµόζονται
για όλο το ΕΣΥ; Είναι πράγµατα να τα λέει αυτά Υπουργός
Υγείας; Τις τιµές που έβγαλε το ΙΚΑ όποιος προσφύγει θα τις
ρίξει, γιατί µε ανώτατες τιµές ΦΕΚ, αν ίσχυε η διάταξη που κα-
ταργήθηκε πέρσι, ήταν µόνο µε κοινές υπουργικές αποφάσεις.
Ποιος σας είπε ότι το ΙΚΑ µπορεί να βγάζει τιµές ΦΕΚ για τα νο-
σοκοµεία; Ποιος σας είπε ότι το ΙΚΑ µπορεί να βγάζει τιµές ΦΕΚ
για τα ασφαλιστικά ταµεία, για τον ΟΓΑ; Ακούστε εκεί! Οι τιµές
είναι κανόνας –λέει- για όλο το Εθνικό Σύστηµα Υγείας µε το
νόµο. Και να ήταν έτσι, εσείς όµως λέτε για Παρατηρητήριο
Τιµών µε τις τρεις φθηνότερες τιµές της Ευρώπης.

Ακούσαµε και κάτι εκπληκτικό σήµερα, κύριε Πρόεδρε, ότι δη-
λαδή το 2009 µέχρι τις 30/9 έγιναν διαγωνισµοί στα νοσοκοµεία.
Τέσσερις χιλιάδες είπε η Υπουργός. Σας λέω ευθέως, κύριε Πρό-
εδρε, ότι µέχρι σήµερα, εννιά µήνες µετά, το ΠΑΣΟΚ δεν έκανε
ούτε ένα διαγωνισµό. Ας µε διαψεύσει η Υπουργός και ας το κα-
ταθέσει τώρα στη Βουλή, για να µε διαψεύσει. Εννιά µήνες ούτε
ένας διαγωνισµός.

Θα ερωτάσθε: Μα πώς προµηθεύτηκαν τόσο καιρό, εννιά
µήνες, τα νοσοκοµεία; Κατέθεσα το πρωί στη Βουλή ότι µε από-
φαση της Υπουργού στις 9 Οκτωβρίου στους διοικητές του νο-
σοκοµείου είπε: «Θα προµηθεύεστε µε απευθείας αναθέσεις».
«Κανένα διαγωνισµό», τους είπε. Ο Εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου ήδη έδωσε εντολή και βεβαίως επί έξι µήνες, δηλαδή
µέχρι το Μάρτιο, οι προηγούµενες διοικήσεις προµηθεύονταν µε
απευθείας αναθέσεις και χωρίς νοµοθετικό πλαίσιο και όταν
ήλθαν οι καινούργιοι διοικητές ρωτούσαν «πώς θα ξαναπροµη-
θευτούµε» και βγαίνει στις 26/5 η πρόεδρος της Επιτροπής Προ-
µηθειών Υγείας που κατέθεσε το έγγραφο και τους λέει: «Μέχρι
να βγουν οι διαγωνισµοί και να τελειώσουν, από 1η Ιουνίου θα
προµηθεύεστε µε απευθείας διαπραγµατεύσεις». ∆ισεκατοµµύ-
ρια, κύριε Πρόεδρε, χωρίς σεβασµό στην κοινοτική και στην

εθνική νοµοθεσία!
Άρα λοιπόν, κυρία Υπουργέ, θα ήθελα να σας παρακαλέσω να

ξεκαθαρίσετε: Άλλο πράγµα η ρύθµιση των χρεών και άλλο
πράγµα η προϋπόθεση για τη ρύθµιση των χρεών που είναι η νο-
µιµοποίηση αναδροµικά όλων των προµηθειών που έγιναν πα-
ρανόµως και µε απευθείας αναθέσεις. ∆ηλαδή, αν ένας διοικητής
πριν από πέντε µέρες έδωσε απευθείας ανάθεση είκοσι εκατοµ-
µύρια ευρώ, ζητάτε από τη Βουλή να το νοµιµοποιήσει. ∆εν γί-
νεται αυτό. Είναι πραξικοπηµατικό να το κάνει η Βουλή και
χρεώνεται η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, αν το πράξει
διότι σύσσωµη η Αντιπολίτευση ξεκαθαρίσαµε ότι η Βουλή -όπως
είπαν και η κ. Παπανδρέου και ο κ. Νασιώκας και ο κ. Κουρου-
µπλής και άλλοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ- δεν είναι «πλυντήριο»
παράνοµων προµηθειών του Εθνικού Συστήµατος Υγείας το τε-
λευταίο εννιάµηνο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστούµε.
Η κ. Παπαθανάση, εισηγήτρια από πλευράς ΠΑΣΟΚ, έχει το

λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι ήταν

τελείως τυχαίο το ότι άλλαξε η σειρά των οµιλητών. Παρ’ όλα
αυτά έχει µεγάλο ενδιαφέρον να ακούµε τους εισηγητές της
Νέας ∆ηµοκρατίας γιατί φαντάζονται ότι η κοινοβουλευτική τους
θητεία ξεκίνησε ξαφνικά στις 5 Οκτωβρίου του 2009. Έχει µε-
γάλο ενδιαφέρον να δούµε αυτός ο πραγµατικός ζήλος κοινο-
βουλευτικού ελέγχου -που είναι θεµιτός- γιατί δεν υπήρξε
κάποιους µήνες νωρίτερα. Οι κύριοι που κάθονται στη δεξιά πτέ-
ρυγα ήταν Υπουργοί, ήταν Υφυπουργοί και είχαν άµεση επί-
γνωση του τι συµβαίνει στην ελληνική πολιτεία. Υπήρχε
συγκεκριµένος Υπουργός Υγείας που θα µπορούσε µε µικρή ή
µε µεγαλύτερη προσπάθεια να ρυθµίσει όλη αυτήν την κατά-
σταση. Είναι κρίµα σήµερα σ’ αυτήν την κατάσταση που υπάρχει
στον ελληνικό λαό, µ’ αυτές τις θυσίες στις οποίες υπόκειται ο
ελληνικός λαός, να µην µπορούµε εµείς ως πολιτικό προσωπικό,
ως πολιτικό δυναµικό να αναλογιστούµε ποιες ευθύνες έχουµε
και µέχρι πού µας αναλογούν.

Συγκεκριµένα, εδώ έχουµε να ρυθµίσουµε δύο θέµατα. Τα δύο
θέµατα που ρυθµίζουµε σήµερα -και το θέµα της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ» και το θέµα των χρεών των νοσοκοµείων- προέρχονται
από ευθύνες και παραλείψεις της ίδιας της πολιτείας και αυτές
οι ευθύνες και οι παραλείψεις έχουν ονοµατεπώνυµο, δεν είναι
κάτι το οποίο γενικώς πλανάται στον αέρα. Υπήρξαν και υπάρ-
χουν συγκεκριµένοι πρώην Υπουργοί που ρύθµισαν αυτά τα
πράγµατα.

Ο κ. Σαχινίδης είπε νωρίτερα ότι σε σχέση µε τη διαδικασία
της «ΑΣΠΙΣ» υπήρχε µία χαοτική κατάσταση. Υπήρχε ένας νόµος,
υπήρχε ένας επόπτης χαρτοφυλακίου ζωής που είχε αναλάβει
τα καθήκοντά του µετά από απόφαση Υπουργού Οικονοµικών
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος, όµως, δεν µπορούσε να εκτε-
λέσει τα καθήκοντά του και µέχρι σήµερα δεν έχει πει τι συµβαί-
νει ακριβώς και ποια είναι η αποτίµηση της ζηµιάς. Γι’ αυτό δεν
ευθύνεται κανείς; Γι’ αυτό δεν θα πει ποτέ κανείς τίποτα;

Η ίδια διαδικασία υπήρξε και µε το θέµα των νοσοκοµείων. ∆εν
κατάλαβε ποτέ κανείς στην προηγούµενη κυβέρνηση, το 2007,
το 2008, πού οδηγείται η κατάσταση;

Νοµίζω ότι η υποκρισία περισσεύει. Οι ώρες είναι διαφορετι-
κές. ∆εν είναι κανείς χαρούµενος να έρχεται να ρυθµίζει τέτοιες
καταστάσεις, όµως πρέπει να αναλαµβάνουµε την πολιτική ευ-
θύνη και η πολιτική ευθύνη είναι ότι ούτε τον κόσµο της «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ» µπορούµε να αφήσουµε ακάλυπτο, ούτε όµως µπο-
ρούµε να έχουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας σε οµηρία, οδηγώ-
ντας τον κόσµο σε ιδιωτικά θεραπευτήρια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Παπαθανάση.

Έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Λαφαζάνης για µία σύντοµη παρέµ-
βαση. Νοµίζω ότι κλείνουµε µε µία ακόµη πιο σύντοµη παρέµ-
βαση από τον κ. Άγγελο Τζέκη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εκτός, αν υπάρξει και άλλο αίτηµα
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σύµφωνα µε τον Κανονισµό και την κοινοβουλευτική τάξη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε συνά-

δελφε.
Ο κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άκουσα µε προσοχή την κυρία

Υπουργό στις απαντήσεις που έδωσε απέναντι σε µοµφές, πα-
ρατηρήσεις και κριτικές από πολλές πλευρές. Παρά τη βαθιά
εκτίµησή µου προς το πρόσωπό σας, λυπάµαι και θα πω ότι οι
απαντήσεις σας δεν ήταν καθόλου πειστικές. Φοβάµαι ότι µε τον
τρόπο που τοποθετηθήκατε ανοίγετε ένα νέο κεφάλαιο δικαιο-
λογιών για τα επόµενα που θα γίνουν µε βάση ρυθµίσεις που πε-
ριέχονται στο ίδιο άρθρο. Επιµένω στην παράγραφο 12 του
άρθρου µε την οποία µας λέτε πως θα γίνουν οι µελλοντικοί δια-
γωνισµοί, µε υπεύθυνες δηλώσεις από τον ανάδοχο µε τις τρεις
µικρότερες τιµές στα κράτη-µέλη.

Με τέτοιου είδους ρυθµίσεις πολύ φοβάµαι ότι θα φέρετε γρή-
γορα νοµιµοποιήσεις σκούπα. Και το λέω αυτό, γιατί δεν µας δώ-
σατε µια πειστική εξήγηση, γιατί θεωρείτε νόµιµες τις δαπάνες
που απαιτούνται για εξόφληση προµηθειών που διενεργήθηκαν
µέχρι την κατάθεση του παρόντος νόµου στη Βουλή, δυνάµει
απευθείας αναθέσεων ή παρατάσεων συµβάσεων, που έγιναν επί
διακυβέρνησης ΠΑΣΟΚ µε Υπουργό εσάς. Γιατί θεωρείτε νόµι-
µες αυτές τις δαπάνες; Γιατί δεν µπορούν να ελεγχθούν γι’ αυτήν
την περίοδο, για να είστε εσείς εντάξει;

Ο κύριος Υφυπουργός λείπει. Εδώ θα έλεγα ότι καµµία εται-
ρεία δεν πωλεί οµόλογα, όταν αυτά βρίσκονται στο κατώτατο ση-
µείο των τιµών τους. Εποµένως, δεν πρέπει να ανησυχεί για το
ενδεχόµενο οι ασφαλιστικές εταιρείες σε αυτήν την περίοδο να
πουλήσουν τα οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου. Άρα το πρό-
βληµα δεν είναι εκεί, που έρχεται να δικαιολογήσει αυτό το δώρο
που κάνει στις ασφαλιστικές εταιρείες. Πού είναι; Οι ασφαλιστι-
κές εταιρείες έχουν χάσει το περιθώριο φερεγγυότητάς τους.
Πρέπει να βάλουν µετρητά, για να το καλύψουν. ∆εν γίνεται αλ-
λιώς. Προκειµένου να µη βάλουν τα µετρητά θεωρεί αυτά τα ει-
κονικά οµόλογα σε τιµές κτήσης ότι µπορούν να καλύψουν αυτήν
τη διαφορά των µετρητών που δεν θέλουν να βάλουν. Έτσι,
όµως, για το αύριο µπορεί να έχουµε καινούργιες «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ» και να µην µπορούν να καλυφθούν. Νοµίζω ότι είµαι απο-
λύτως σαφής και όλοι έχουν καταλάβει τι έχει γίνει.

Θα κλείσω µε µια παράκληση στον κύριο Υφυπουργό. Είπε ότι
έκανε µία θετική χειρονοµία και το 60% που θα φορολογείτο από
την αποζηµίωση υπηρεσίας αλλοδαπής για τους διπλωµατικούς
υπαλλήλους το κάνει 50%. Νοµίζω ότι η γενναιοδωρία σας δεν
είναι αυτή που θα έπρεπε να είναι. Αυτό το επίδοµα αποζηµίωσης
δεν έπρεπε καν να φορολογείται, αν και έχει µειωθεί, λεηλατηθεί
κυριολεκτικά µε τα µέτρα που πήρατε. Εν πάση περιπτώσει, αν
θέλετε να κάνετε µια χειρονοµία να µην είναι τουλάχιστον τόσο
µικρόψυχη. Γι’ αυτό παρακαλώ το 60% να το κάνετε τουλάχιστον
20%. ∆εν συµφωνούµε καθόλου µε τη φορολόγηση. Πρέπει,
όµως, να κάνει µια θετική κίνηση προς ανθρώπους που αυτό το
επίδοµα δεν το έχουν για να ζήσουν ευτυχέστερα, αλλά για να
επιβιώσουν σε δύσκολες συνθήκες στο εξωτερικό. Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Τζέκης έχει το
λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θα αναφερθώ στο άρθρο 27. Ακούσαµε
την κυρία Υπουργό να κάνει µια αφήγηση διαχρονική ως προς
τα ζητήµατα των προµηθειών των νοσοκοµείων. Πρέπει να εξε-
τάσουµε, γιατί τόσα χρόνια επικρατεί αυτή η κατάσταση που
χρόνο µε το χρόνο συσσωρεύεται και φέρνει το αδιέξοδο στα
δηµόσια νοσοκοµεία. Εκεί εντοπίζουµε εµείς το πρόβληµα. Είναι
η συγκεκριµένη πολιτική που ακολουθήθηκε διαχρονικά, προκει-
µένου να ενταχθούν και τα νοσοκοµεία του ΕΣΥ σε τέτοια επιχει-
ρηµατική δραστηριότητα, για να ενισχύουν την επιχειρηµατικότητα
των πολυεθνικών εταιρειών στα διάφορα είδη στα νοσοκοµεία.
∆ηλαδή, είναι η σύνδεση µέσα στα πλαίσια του καπιταλιστικού
συστήµατος, προκειµένου να ενισχυθούν διά µέσου αυτής της
συνένωσης πολυεθνικές εταιρείες και ισχυροί όµιλοι προµη-
θειών.

Γι’ αυτό λέµε ότι η υποκρισία δεν λέει να τελειώσει. Ακούµε και
σήµερα την Αξιωµατική Αντιπολίτευση που δεν έκανε αυτά που
λέει τώρα, όταν ήταν κυβέρνηση. Και βέβαια το ΠΑΣΟΚ ως Αξιω-

µατική Αντιπολίτευση έλεγε αυτά που λέει σήµερα η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Αντιλαµβανόµαστε όλοι ότι αυτό είναι υποκριτικό. Εξάλ-
λου και οι ρυθµίσεις που προωθούνται για τις τιµές κ.λπ.
καθορίζονται και πάλι από τις πολυεθνικές εταιρείες. Και η ανα-
φορά στις τρεις χαµηλότερες τιµές πάλι καθορίζεται από τις πο-
λυεθνικές εταιρείες. Πρέπει να αποφασίσουµε ότι πρέπει να
σταµατήσει η επιχειρηµατική δραστηριότητα σ’ αυτόν τον ευαί-
σθητο κοινωνικό τοµέα που είναι η υγεία, ένα κοινωνικό αγαθό
που δεν πρέπει να εµπορευµατοποιείται, πράγµα που έγινε µε το
νοµοσχέδιο για την εξυγίανση του ΕΣΥ, διότι τα νοµοσχέδια συν-
δέθηκαν µε τις πολυεθνικές εταιρείες. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος λέει ότι πρέπει να σταµατήσει εδώ κάθε επιχειρηµατική
δραστηριότητα και να υπάρχουν µονάδες υγείας, πρόνοιας και
παραγωγής φαρµάκων και ιατρικού εξοπλισµού και αναλώσιµων
υλικών. Να µην είναι τα νοσοκοµεία και τα κέντρα υγείας υπο-
χείριο των πολυεθνικών εταιρειών δια µέσου της πολιτικής που
ακολουθήθηκε όλα αυτά τα χρόνια από τις εκάστοτε κυβερνή-
σεις, από τα αστικά κόµµατα που στηρίζουν αυτό το σύστηµα.

Άρα, για το άρθρο 27 τα πράγµατα έχουν ξεκαθαριστεί ποιον
βολεύουν και ποιον υπηρετούν.

Θέλω να πω τώρα κάτι για την εποπτεία και για τη σύσταση
του εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης. ∆εν καλλιερ-
γούµε αυταπάτες ότι και µε αυτήν την εποπτεία και µε την ίδρυση
του εγγυητικού κεφαλαίου µπορεί να διασφαλιστούν τα συµφέ-
ροντα των ασφαλισµένων. Απέδειξε η ίδια η ζωή και εδώ και στην
Ευρώπη που και εκεί έλεγαν ότι υπήρχαν αυστηρά συστήµατα
εποπτείας ότι πραγµατικά µεγάλοι πολυεθνικοί κολοσσοί έχουν
χρεοκοπήσει, αλλά δεν έχουν χρεοκοπήσει οι µεγαλοµέτοχοι,
ενώ έχουν χάσει τα πάντα οι ασφαλισµένοι. Αυτό γίνεται τώρα
και µε την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». Η Κυβέρνηση µας είπε ότι θα κα-
λυφθεί, εάν δεν βρεθεί ανάδοχος από το εγγυητικό κεφάλαιο το
70%. Ναι, αλλά αυτό το κεφάλαιο θα δηµιουργηθεί από την πα-
ρακράτηση κατά 50% του 1,5% από τους ασφαλισµένους. Άρα,
δεν χάνουν µόνο το 30% οι ασφαλισµένοι. Θα χάσουν και το 35%
που πληρώνουν από την τσέπη τους. Αυτό σηµαίνει ότι αυτή η
ρύθµιση δεν είναι ρύθµιση, για να ωφεληθούν οι ασφαλισµένοι.
Όµως, εκείνο που πρέπει να γίνει που δεν το είδαµε από την
προηγούµενη και από τη σηµερινή Κυβέρνηση είναι το τι θα γίνει
µε τον ιδιοκτήτη. Ο ιδιοκτήτης, ο γνωστός Ψωµιάδης εκείνο που
κάνει είναι να καπνίζει το πούρο του και να χαµογελάει απέναντι
στους ασφαλισµένους, έχοντας τις κυβερνήσεις που τον ενισχύ-
ουν διά µέσου όλου του νοµικού θεσµικού πλαισίου.

Μας είπε το πρωί ο κύριος Υφυπουργός στο ζήτηµα που βά-
λαµε, «Τι θέλετε να κάνουµε; Είµαστε στα δικαστήρια». Ναι, αλλά
οι νόµοι καθορίζονται από εδώ µέσα και γνωρίζουµε πάρα πολύ
καλά ότι οι νόµοι εξασφαλίζουν τα συµφέροντα των µεγάλων επι-
χειρηµατιών σε βάρος των ασφαλισµένων. Το δηµόσιο, δηλαδή,
δεν έχει αναλάβει εκείνες τις υποχρεώσεις απέναντι στον ιδιο-
κτήτη, όπως θα έπρεπε να κάνει εδώ και καιρό και την ευθύνη,
βέβαια, την έχουν διαχρονικά οι κυβερνήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζέκη.

Ο κ. Παύλος Μαρκάκης, ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού, έχει το λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούσαµε µε προσοχή
τις απαντήσεις της κυρίας Υπουργού. ∆υστυχώς, όχι µόνο δεν
πειστήκαµε, αλλά έχουµε ανησυχία για τις δαπάνες που θα δη-
µιουργηθούν στα νοσοκοµεία από τώρα και στο εξής. ∆εν πι-
στεύουµεότιµετοσύστηµα,τοοποίοπροτείνετεθασυγκρατηθούν οι
τιµές. ∆εν πιστεύουµε ότι οι προµήθειες θα σταµατήσουν να γί-
νονται µε υποτιµολογήσεις και δεν πιστεύουµε ότι οι δαπάνες
των νοσοκοµείων θα µειωθούν.

Και αυτό, γιατί το λέµε; Γιατί η διάταξη µε το Παρατηρητήριο
και τις τρεις τιµές, κάτι το οποίο προσπάθησε να κάνει και η κ.
Κατσέλη µε τα φάρµακα, δεν έχει ακόµη ολοκληρωθεί –εδώ είναι
ακόµη πιο δύσκολο- η δε διαδικασία που βάζει µε την υπεύθυνη
δήλωση δεν οδηγεί σε διαφάνεια και δεν τροµοκρατεί τους προ-
µηθευτές, οι οποίοι έχουν µάθει µία διαδικασία που ξεπερνά τους
ελέγχους που κάνει το Υπουργείο.

Το δεύτερο που πρέπει να πούµε είναι ότι επιµένουµε πως
πραγµατικά µπορεί να βρήκε µία κατάσταση η Υπουργός όταν
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ανέλαβε το Υπουργείο, όµως ο νόµος, όπως είπε και ο κ. Σαλ-
µάς, έχει καταργηθεί. Εσείς, τροµοκρατηµένοι να λειτουργήσουν
τα νοσοκοµεία, στείλατε εγκυκλίους, αλλά δεν σταµάτησαν οι
απευθείας αναθέσεις από τους διοικητές των νοσοκοµείων, είτε
αυτούς που βρήκατε, είτε από αυτούς που βάλατε και υπάρχουν
περιπτώσεις όπου οι διοικητές των νοσοκοµείων έκαναν απευ-
θείας αναθέσεις και σήµερα νοµιµοποιούµε αυτή τη δαπάνη.

Επίσης, θέλω να πω ότι δεν έχετε συµµαζέψει ή δεν έχετε κα-
ταγράψει ακόµη αυτό που σας είπα για τις ιδιωτικές κλινικές που
κάνουν αιµοκάθαρση. Αυτοί οι άνθρωποι έχουν απαιτήσεις.
Έχουν πάει ασφαλισµένοι του ΟΓΑ και δηµιουργούν µέχρι σή-
µερα –δεν ξέρω εάν θα συνεχίσουν- δαπάνες. ∆εν ξέρω εάν τους
βρήκατε ή εάν ήρθαν στον ίδιο συµβιβασµό που κάνατε µε τους
άλλους προµηθευτές, αλλά αυτό δείχνει ως ένα παράδειγµα ότι
δεν κλείσατε όλες τις τρύπες και όλες τις δαπάνες του συστή-
µατος υγείας ακόµη και προφανώς θα έρθετε και πάλι σε µία
άλλη συνεδρίαση µε το Υπουργείο Οικονοµικών και θα αραδιά-
σετε µία κατηγορία νοσηλευτικών ιδρυµάτων και περιπτώσεων
και ασφαλιστικών οργανισµών (ΙΚΑ, ΟΓΑ, ΤΕΒΕ, ∆ηµόσιο) για να
καλύψετε καινούριες δαπάνες.

Τέλος, για την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» κάνατε ένα βήµα, κύριε
Υπουργέ, δεν το ολοκληρώσατε όµως. Έγιναν παρατηρήσεις στη
συνέχεια, τις οποίες δεν τις δέχεστε και γι’ αυτό και οι ασφαλι-
σµένοι της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» δεν έµειναν τελείως ικανοποιηµέ-
νοι από τις ρυθµίσεις.

Χωρίς, λοιπόν, να παραβλέπουµε ότι προσπαθήσατε, δεν ολο-
κληρώσατε αυτό το βηµατισµό σας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκάκη.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πα-

πουτσής έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ’ όλα, κύριε Πρόεδρε, θέλω να χαιρετήσω την προ-

σπάθεια της Κυβέρνησης και την επιλογή η οποία έχει γίνει από
τον Πρωθυπουργό και τους Υπουργούς, ούτως ώστε κατά τη
διάρκεια της νοµοθετικής επεξεργασίας οι Υπουργοί να ακούν
τα αιτήµατα των συναδέλφων της Συµπολίτευσης και της Αντι-
πολίτευσης και πολλά απ’ αυτά να τα υιοθετούν.

Και αυτό έπραξε σήµερα τόσο ο κ. Σαχινίδης όσο και η κ. Ξε-
νογιαννακοπούλου σε όλες τις προτάσεις οι οποίες αξιολογήθη-
καν και θεωρήθηκαν ότι µπορούσαν να περιληφθούν στο
νοµοσχέδιο στα πλαίσια της σηµερινής συγκυρίας. Γιατί έχω την
αίσθηση ότι καµµιά φορά ξεχνάµε και τη συγκυρία, δηλαδή ότι η
χώρα βρίσκεται σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης.

Παρ’ όλα αυτά, παρά το γεγονός ότι η Κυβέρνηση µε επιλογή
της και µε εντολή του Πρωθυπουργού ακολουθεί αυτή την τα-
κτική, έχω την αίσθηση πολλές φορές, ακούγοντας µε καλή προ-
αίρεση ορισµένους εκ των συναδέλφων, ευτυχώς όχι όλους, της
Συµπολίτευσης και της Αντιπολίτευσης ότι επιβεβαιώνεται αυτό
που έλεγαν, θυµάµαι, σε διάφορες κωµωδίες και σε διάφορα
σκετς «Έτσι είναι, εάν έτσι νοµίζετε».

Ο κύριος Υπουργός υιοθέτησε τις προτάσεις και µάλιστα στα
όρια της συµφωνίας του µνηµονίου, δηλαδή στα όρια της δηµο-
σιονοµικής κατάστασης της χώρας, προκειµένου να καλυφθούν
οι ασφαλισµένοι της «ΑΣΠΙΣ» και παρ’ όλα αυτά οι συνάδελφοι οι
οποίοι έλαβαν το λόγο πριν από λίγο, δεν το κατάλαβαν ή δεν θέ-
λουν να το καταλάβουν ή δεν θέλουν, γιατί έτσι νοµίζουν. Γι’ αυτό
έχω την αίσθηση ότι ορισµένα πράγµατα στην Αίθουσα αυτή πα-
ραµένουν έτσι, γιατί έτσι κάποιοι θέλουν να νοµίζουν.

Όσον αφορά τη ρύθµιση την οποία έκανε ο Υπουργός για τους
υπηρετούντες σε υπηρεσίες του εξωτερικού, θεωρώ ότι είναι
εξαιρετικά δίκαιη, αλλά οφείλω να τονίσω ότι παρά το γεγονός
ότι φορολογείται το 50% -και πολύ σωστά κάνετε που εξαιρείτε
το επίδοµα στέγασης και τα οικογενειακά επιδόµατα που αντι-
στοιχούν στο επίδοµα του εξωτερικού- οι Έλληνες διπλωµατικοί
υπάλληλοι, στρατιωτικοί οποιονδήποτε Υπουργείων υπηρετούν
στο εξωτερικό, έχουν το µισό ακριβώς ποσοστό των αποδοχών
που παίρνουν οι αντίστοιχοί τους, οι οµόλογοί τους των άλλων
κρατών της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά µέσον όρο.

Ένας υπάλληλος ο οποίος υπηρετεί στο εξωτερικό δεν κρίνε-

ται µε τον αντίστοιχο υπάλληλο στο εσωτερικό της χώρας, κρί-
νεται µε τον οµόλογό του, µε αυτόν ο οποίος είναι πρέσβης, είναι
αναπληρωτής πρέσβης, είναι στρατιωτικός ακόλουθος, κατοικεί
σε συγκεκριµένη περιοχή, θέλει συγκεκριµένους όρους ασφα-
λείας, συγκεκριµένα δίδακτρα για τα παιδιά του. Αυτές είναι υπο-
χρεώσεις του κράτους, γιατί αυτή είναι η εικόνα της χώρας µας.

Από την άποψη αυτή θεωρώ ότι είναι εξαιρετικά δίκαιη η ρύθ-
µιση. Ενδεχοµένως, θα µπορούσε να ήταν για ένα µεγαλύτερο
ποσοστό, αλλά εν πάση περιπτώσει µην ξεχνάµε ότι είµαστε σε
κατάσταση οικονοµικής κρίσης.

Το τρίτο θέµα στο οποίο θέλω να αναφερθώ αφορά την περί-
φηµη ρύθµιση για τα χρέη των νοσοκοµείων. Το πρωί έθεσα ένα
ερώτηµα. Απάντηση δεν υπάρχει. Το ερώτηµα δεν απευθύνθηκε
στην Κυβέρνηση, απευθύνθηκε στους εκφράζοντες αντίρρηση
συναδέλφους. Ποιο είναι το κόστος της µη ρύθµισης για το ελ-
ληνικό δηµόσιο; Εάν δεν υπήρχε ρύθµιση, εάν δεν γινόταν ρύθ-
µιση των χρεών, ποιο θα ήταν το κόστος;

Επιχειρώ εγώ να δώσω, λοιπόν, µια πολιτική απάντηση. Η απά-
ντηση έχει ως εξής και απευθύνοµαι κυρίως στους συναδέλφους
της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και των άλλων κοµµάτων, τα οποία
επανειληµµένως έχουν θέσει το ίδιο ακριβώς θέµα. Το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας, εάν δεν υπήρχε ρύθµιση, θα παρέµενε όµηρος
των προµηθευτών. Τα νοσοκοµεία θα παρέµεναν στο έλεος των
εταιρειών για τις νέες προµήθειες, αυτές που έρχονται τόσο
όσον αφορά τις τιµές όσο και τις ποσότητες.

Γιατί µην ξεχνάµε ότι µέχρι τώρα το σύστηµα προµηθειών έπα-
σχε στο γεγονός ότι σταθερά όλες οι προµηθεύτριες εταιρείες
πήγαιναν έχοντας προνοµιακή σχέση, από θέση ισχύος προς τα
νοσοκοµεία και το δηµόσιο σύστηµα, γιατί το δηµόσιο σύστηµα
ήταν µονίµως στον τοίχο, διότι χρωστούσε. Οι τιµές θα ήταν ανε-
ξέλεγκτες προς τα πάνω, γιατί µια προµηθεύτρια επιχείρηση εύ-
κολα θέτει θέµα «∆ώσε µου παραπάνω τιµή και καθυστέρησε να
µε πληρώσεις», όπως γινόταν όλα τα προηγούµενα χρόνια. Βε-
βαίως κάπου εκεί υπήρχαν και µίζες, αλλά ας το αφήσουµε προς
το παρόν το θέµα µίζας σ’ αυτή τη διαδικασία. Τα χρέη θα πα-
ρέµεναν χρέη.

Και όχι µόνο αυτό. Θα προσαυξάνονταν σταθερά µε τόκους
υπερηµερίας απόλυτα διαπραγµατευόµενους στα δικαστήρια.
Τα νοσοκοµεία θα περιόριζαν τη λειτουργία τους και ορισµένα
εξ αυτών µπορούσαν και να κλείσουν, λόγω ακριβώς των πολύ
υψηλών χρεών, αλλά η ποιότητα των υπηρεσιών εκ των πραγµά-
των θα είχε πάρει την κατιούσα και, βεβαίως, ο πολίτης θα έχανε
αυτό το οποίο το κράτος είναι υποχρεωµένο να προσφέρει.

Η απαξίωση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και των δηµοσίων
νοσοκοµείων θα είχε επέλθει ταχύτατα και βεβαίως, ο ιδιωτικός
τοµέας της υγείας θα πανηγύριζε, υποδεχόµενος πλέον ως µο-
νοπωλιακή αγορά τους ασθενείς Έλληνες πολίτες, οι οποίοι,
απογοητευµένοι από τη δηµόσια υγεία, θα προσέτρεχαν εκεί. Γι’
αυτό υπάρχει πολιτική επιλογή και πολιτική σκοπιµότητα, για
εκείνους οι οποίοι δεν το αντιλαµβάνονται και για εκείνους οι
οποίοι το πρωί αντέδρασαν.

Ποια είναι τα οφέλη από τη ρύθµιση για το δηµόσιο συµφέρον
και τον πολίτη; Πρώτα απ’ όλα, απαλλάσσονται τα νοσοκοµεία
από το βάρος του παρελθόντος.

∆εύτερον, η έκπτωση 15% περιλαµβάνει και επιπλέον τουλά-
χιστον 3% λόγω των επόµενων χρόνων, όπου γίνονται οι διακα-
νονισµοί στα επόµενα τρία, τέσσερα και πέντε χρόνια. Οι τιµές
πλέον για τις νέες προµήθειες είναι διαπραγµατεύσιµες, χωρίς
να είναι τα νοσοκοµεία και το κράτος µε την πλάτη στον τοίχο.
Εφαρµόζεται ο νόµος, χωρίς τα βάρη του παρελθόντος, µε
πλήρη διαφάνεια.

Ποια είναι η φυσική εξέλιξη για οποιονδήποτε νοήµονα και µε
καλή προαίρεση Έλληνα πολίτη, διαµεσολαβητή, διαπραγµα-
τευτή, έµπορο; Μείωση των τιµών. Αυτή ακριβώς είναι η επι-
δίωξη. Τα νοσοκοµεία αυτοµάτως µπορούν να λειτουργούν µε
ευελιξία, µε περισσότερη άνεση για τον εκσυγχρονισµό, τη µη-
χανοργάνωση, για την αναβάθµιση της ποιότητας των υπηρεσιών
και ως εκ τούτου, θα µπορούν να καταστούν περισσότερο αντα-
γωνιστικά προς τον ιδιωτικό τοµέα.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν αντιτίθεται στον ιδιωτικό τοµέα
της υγείας, αλλά έχουµε υποχρέωση εκ του Συντάγµατος και
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από την εντολή του λαού να ενισχύσουµε το Εθνικό Σύστηµα ∆η-
µόσιας Υγείας. Αυτό ακριβώς πράττουµε. Με δύο λέξεις, γυρ-
νάµε σελίδα. Αυτό κάνει αυτό το νοµοσχέδιο, όχι µόνο στο θέµα
της ασφαλιστικής αγοράς, στην εποπτεία της ασφαλιστικής αγο-
ράς, στη δηµιουργία θεσµών για την εποπτεία, αλλά και στη ρύθ-
µιση των χρεών, απαλλασσόµενοι από το βάρος του
παρελθόντος, που δεν είναι δικό µας βάρος, δεν είναι βάρος της
Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, είναι αποκλειστικά βάρος της Κυβέρ-
νησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά ταυτόχρονα και βάρος ολό-
κληρου του πολιτικού συστήµατος και ως εκ τούτου, και ηµών
των ιδίων, γιατί ανεχθήκαµε τα προηγούµενα χρόνια τη διαµόρ-
φωση αυτής της κατάστασης.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς ευχαριστούµε

τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστο Παπου-
τσή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 28 του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εποπτεία ιδιωτικής ασφά-
λισης, σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης
ζωής, οργανισµοί αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας και
άλλες διατάξεις αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών» και
εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Παρών.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει από τον κύριο Υπουργό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 17
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έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 19

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: «ΠΑΡΩΝ».
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 24
έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: «ΠΑΡΩΝ».
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο του
νοµοσχεδίου;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το ακροτε-

λεύτιο άρθρο του νοµοσχεδίου έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Επο-

πτεία ιδιωτικής ασφάλισης, σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ιδιω-
τικής ασφάλισης ζωής, οργανισµοί αξιολόγησης πιστοληπτικής
ικανότητας και άλλες διατάξεις αρµοδιότητας του Υπουργείου
Οικονοµικών» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία επί της αρχής και επί
των άρθρων και η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη
συνεδρίαση.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 21.26’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 23 Ιουλίου 2010 και ώρα
10.00', µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση της µε αριθµό 1/1/14-7-2010 επίκαιρης επε-
ρώτησης προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε το αναπτυξιακό πρό-
γραµµα «ΘΗΣΕΑΣ».

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


